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INDEKS

Punkt zapalny >10

Ogłoszenia >20

Kultura >25

Sport >30

Pogoda >30

Petycja
do burmistrza
w sprawie skateparku. str. 5

Mieszkańcy
Oporowa żądają
przejścia dla pieszych. str. 2

Żychlin 
Dwie 
dyscyplinarki: 
za alkohol 
i nieobecności
Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej Wspólny 
Dom w Żychlinie 
przyznaje, że nie toleruje 
alkoholu w miejscu pracy. 

Przekonali się o tym dwaj pra-
cownicy spółdzielni, którzy prze-
pracowali w spółdzielni po 25 lat. 
16 lipca otrzymali zwolnienia dys-
cyplinarne za to, że 15 lipca przy-
szli do pracy pijani.

– Od dawna ostrzegałem pra-
cowników, że jeśli będą przycho-
dzić do pracy w stanie nietrzeź-
wości, to stracą pracę – mówi 
Jarosław Kamiński, prezes Spół-
dzielni Wspólny Dom. – Jednego 
z nich zwolniłem za alkohol już  
w ubiegłym roku. Później dałem 
mu jeszcze jedną szansę. Zatrud-
niłem ponownie na rok. Umowa 
kończyła się w sierpniu. Nieste-
ty, dochodziły do mnie od dawna 
słuchy, że mężczyźni przychodzą 
do pracy pijani albo piją alkohol  
w czasie pracy. str. 2

Szesnastolatka zamordowana
przez byłego chłopaka
w Dzierzgowie pod Łowiczem. str. 26-27

Żabików | Nie pomogła długa reanimacja 

Zginęła na wąskiej drodze
Do tragicznego w skutkach wypadku doszło 
15 lipca, kilka minut po godz. 14.00 na drodze 
wojewódzkiej 573 w miejscowości Żabików, 
gmina Żychlin. W wyniku zderzenia  
na miejscu zginęła 38-letnia mieszkanka  
powiatu gostynińskiego. 

– Ze wstępnych ustaleń wy-
nika, że kierująca samochodem 
Ford Focus, 38 – letnia miesz-
kanka powiatu gostynińskiego 
nie dostosowała prędkości do wa-
runków panujących na drodze,  
w wyniku czego podczas ma-
newru wyprzedzania straciła pa-
nowanie nad pojazdem i uderzyła  
w drzewo – mówi Edyta Mach-
nik, rzecznik KPP Kutno. – Po-
mimo podjętej reanimacji kobieta 
poniosła śmierć.

Wyprzedzany samochód oso-
bowy zatrzymał się, a kierowca  
i pasażer byli świadkami zdarze-
nia. Policja nie udziela informacji 
na temat wyprzedzanego pojazdu. 
W środowisku krąży informacja, 
że samochodem jechały dwie za-
konnice i ksiądz. Na miejsce zda-
rzenia zadysponowano cztery za-

stępy straży: 2 z JRG Kutno i 2  
z OSP Żychlin, łącznie 15 osób. – 
Na miejscu zdarzenia jako pierwsi 
byli strażacy z OSP Żychlin i to oni 
za pomocą urządzeń hydraulicz-
nych rozcinali blachy samochodu, 
by wydobyć zakleszczoną kobie-
tę – mówi dyżurny PSP Kutno. – 
Oni też jako pierwsi podjęli próbę 
reanimacji. Po przyjeździe pogoto-
wia przekazali dalszą reanimację 
ratownikom medycznym.

Na miejsce zdarzenia zadyspo-
nowano też helikopter Lotniczego 
Pogotowia Ratunkowego.

Reanimacja kobiety trwała kil-
kadziesiąt minut, ale nie przynio-
sła efektu. Kobieta zmarła.

Kutnowscy policjanci pod nad-
zorem Prokuratury Rejonowej  
w Kutnie wyjaśniają okoliczności 
zdarzenia. 

ta droga wymaga zmian
Droga wojewódzka 573 na od-

cinku od Sokołówka do Kamień-
ca jest bardzo wąska. Mijanie się 
z ciężarowym samochodem jest 
bardzo niebezpieczne. Trzeba za-
chować szczególną ostrożność, 
a nawet zjechać na pobocze, by 

uniknąć kolizji. Tym bardziej nie-
bezpieczne jest wyprzedzanie. 
Przy dużej prędkości nagłe zje-
chanie z asfaltowej drogi na dziu-
rawe pobocze obniżone o 10 cm, 
może łatwo prowadzić do utraty 
panowania nad pojazdem. Samo-
rządowcy z Żychlina od kilku lat 

zabiegają, by poszerzyć obydwie 
wojewódzkie drogi 573 i 583. Za 
kilka lat można oczekiwać posze-
rzenia drogi z Żychlina w stronę 
Skrzeszew, gdyż dokumentacja 
jest już wykonywana. Środowa tra-
gedia dowodzi, że potrzeba mo-
dernizacji jest nagląca.  dag

Miejsce tragedii. Nawet na tym zdjęciu widać, jak wąska jest droga i jak niskie pobocze.
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Zdrowie | Powiat kutnowski czysty, ale...

COVID 19 w Domu Pomocy Społecznej 
Mieszkańcy powiatu kutnowskiego mogą czuć się 
bezpieczniej, bowiem od ponad tygodnia nie było 
żadnego zachorowania na koronawirusa, nie ma też 
osób hospitalizowanych z podejrzeniem zarażenia.

Tymczasem w powiecie go-
stynińskim, który do tej pory był 
omijany przez groźnego wirusa, 
mieszkańcy przeżywają trudne 
chwile. Są dwa ogniska zakażenia 
koronawirusem: w szpitalu psy-
chiatrycznym w Zalesiu koło Go-
stynina i w szpitalu w Gorzewie,  
a od kilku dni wirus zadomowił 
się w DPS w Czarnowie, gmina 
Pacyna, w jej filii w Gostyninie 
przy ul. 3 Maja 47.

Po wyeliminowaniu zakażo-
nych kurierów w DHL Socha-
czew, 7 lipca wykryto pierwszy 
przypadek zakażenia w szpita-
lu psychiatrycznym w Zalesiu, u 
osoby, która przebywała w szpita-
lu od 11 czerwca. 

Z kolei 19 lipca pojawiło się 
nowe ognisko zakażenia w Domu 
Pomocy Społecznej w Czarnowie 
(gmina Pacyna), w jej filii w Go-
styninie. Wynik pozytywny na 

obecność koronawirusa potwier-
dzono u 7 mieszkańców DPS, 2 
pracowników oraz u 4 osób z oto-
czenia. Decyzją Sanepidu 9 pra-
cowników wraz z rodzinami jest 
objętych kwarantanną domową, 
łącznie 27 osób. Trzy inne osoby 
mające styczność z osobami z wy-
nikiem dodatnim są objęte obo-
wiązkową kwarantanną domową, 
100 kolejnych osób znajduje się 
pod nadzorem epidemiologicz-
nym.

Stan na 21 lipca na godz. 13.00 
w powiecie kutnowskim jest do-
bry. W kwarantannie przebywa 12 
osób, 3 kolejne są pod nadzorem 
epidemiologicznym. Brak jest 
osób hospitalizowanych i brak jest 
osób zakażonych. 

Tymczasem w powiecie go-
stynińskim, gdzie do niedawna 
były tylko pojedyncze przypad-
ki zachorowania, teraz z każdym 

dniem przybywa po kilka, a na-
wet kilkanaście zakażonych osób. 
Na dzień 21 lipca, na godz. 13.00, 
kwarantanną było objętych 146 
osób, z czego aż 44 osoby w ostat-
niej dobie. Izolacją domową ob-
jęto 24 osoby, pod nadzorem epi-
demiologicznym przebywają 152 
osoby. Hospitalizowanych z po-
dejrzeniem koronawirusa jest 46 
osób, z czego 2 osoby w ostatniej 
dobie.  dag

rZut oKIEM | ChRzeST w RzeCe

W nurtach Bzury udzielono w minioną niedzielę, 19 lipca, chrztu kilku dorosłym osobom.  
Dlaczego tam? Kto udzielał? – czytaj na str. 9.
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Bezpieczeństwo

Grabów | Pożar w gospodarstwie ogrodniczym

Dym było widać z daleka
Wczoraj ok. godz. 
10.30 na pomoc zostali 
wezwani strażacy 
z OSP Żychlin. 
Okazało się, że płonie 
magazyn w Grabowie. 
Kłęby czarnego 
dymy widzieli nawet 
mieszkańcy Budzynia 
i Świechowa w gminie 
Oporów, odległych  
o kilka kilometrów.

Ze szczątkowych informacji 
wynikało, że pali się jakiś maga-

zyn w Grabowie. Wielu sądziło, 
że palą się magazyny Aury. Do-
piero na miejscu okazało się, że 
pożar wybuchł w gospodarstwie 
ogrodniczym znajdującym się 
naprzeciwko Aury. 

Pierwsi na miejscu byli straża-
cy z Żychlina, a tuż za nimi przy-
jechali strażacy z pobliskiego 
OSP Pniewo. Za nimi dojecha-
li strażacy z JRG Kutno, był też 
wóz operacyjny z PSP Kutno.

Palił się magazyn zrobio-
ny z konstrukcji metalowej, kry-
ty blachodachówką, dostawiony 
do murowanego budynku. Czar-
ne kłęby dymu, którzy widzieli 
okoliczni mieszkańcy, to zapew-
ne efekt palenia się plastikowych 
doniczek i innych akcesoriów 
ogrodniczych.

W momencie zamykania tego 
numeru NŁ trwała akcja gaśni-
cza.  dag

oporów | Potrzebne przejście dla pieszych koło kościoła

Mieszkańcy chcą pisać petycję
Mariola Piechocka, sołtys Kurowa,  
chce wyjść z inicjatywą zbierania podpisów  
pod petycją skierowaną do Starostwa Powiatowego 
w Kutnie o podjęcie działań zmierzających  
do poprawy bezpieczeństwa na drodze  
powiatowej w Oporowie.

– Zależy nam, by starostwo na-
malowało przejście dla pieszych 
na wysokości kościoła oraz przy-
stanku autobusowego. Będziemy 
też zabiegać o zamontowanie lu-
stra na skrzyżowaniu koło zamku, 
gdyż widoczność na tym skrzy-
żowaniu jest bardzo słaba – mówi 
pani sołtys.

Jak mówi gmina już występo-
wała do starostwa z pismem o na-
malowanie przejścia dla pieszych 
i dostała odpowiedź odmowną. 
– Rzeczywiście w październiku 
2019 roku napisaliśmy pismo do 
starostwa w Kutnie z prośbą o na-
malowanie trzech przejść przez 
jezdnię dla pieszych: na wysoko-
ści bramy wjazdowej do kościoła 
i parkingu po przeciwnej stronie, 

koło Lewiatana oraz koło zamku 
w Oporowie – potwierdza Robert 
Pawlikowski, wójt gminy Opo-
rów. – Ponadto prosiłem o za-
montowanie lustra na skrzyżowa-
niu obu dróg powiatowych koło 
zamku. 

W listopadzie 2019 roku przy-
szła negatywna odpowiedź z wy-
działu drogownictwa. – Starostwo 
zakwestionowało zasadność przej-
ścia dla pieszych koło kościoła 
wskazując, że nie ma tam ciągów 
pieszych – chodników – mówi Ro-
bert Pawlikowski. – To niezrozu-
miałe, bowiem droga jest powiato-
wa i skoro powiat widzi problem 
w braku chodników, to może je 
ułożyć dalej. Jakby nie patrzył to 
bardzo niebezpieczne miejsce, bo 

czy chodniki są czy nie, to ludzie 
muszą jakoś przejść do kościoła. 

Druga lokalizacja koło skle-
pu Lewiatana też nie odpowia-

da starostwu, gdyż jak twierdzą, 
przejście przechodziłoby przez 

parking. – Przecież nie byłoby 
problemu, gdyby przejście prze-
sunąć w prawo lub w lewo kil-
ka metrów. Najbardziej zasadne 
zdaniem wydziału drogownictwa 
byłoby namalowanie pasów dla 
pieszych koło zamku, ale w tym 
przypadku starostwo wskazuje 
nam co należałoby zrobić, choć 
to ich droga i zadania. Na temat 
lustra nic nam nie odpowiedzia-
no.

Wygląda na to, że bez poparcia 
lokalnej społeczności w sprawie 
poprawy bezpieczeństwa, staro-
stwo nie podejmie żadnych kro-
ków.

Namalowanie przejścia dla 
pieszych na drodze powiatowej  
i ustawienie znaków informacyj-
nych nie spowolni płynności ru-
chu. Droga powiatowa nie jest aż 
tak bardzo ruchliwa, by miało to 
wpływ na zachowanie płynności 
ruchu. Przejścia dla pieszych by-
łyby sygnałem dla kierowców, by 
zachowali większą ostrożność, bo 
w tym miejscu mogą przechodzić 
piesi. Gdy nie wiadomo o co cho-
dzi, to chodzi o pieniądze.

Namalowanie przejścia dla pie-
szych da mieszkańcom poczu-
cie bezpieczeństwa i pewność, że 
przechodząc przez jezdnię na pa-
sach będą mieć pierwszeństwo. 
 dag

NASI DZIENNIKArZE Do WASZEJ DYSPoZYCJI 
oD 8.30 Do 15.30
Telefon redakcyjny 796 455 333 
e-mail: zychlin@lowiczanin.info
DOrOta GrąbCzewSka

Gdziekolwiek jesteś
WSZĘDZIE PRZECZYTASZ

TANIO i WYGODNIE
przez
www.lowiczanin.embuk.eu

Szczegóły: www.lowiczanin.info/cyfrowe-wydanie

CYFOWE
WYDANIE
Nowego
Łowiczanina
WYDANIE
DLA ŻYCHLINA I OKOLIC

Szczawin Kościelny | wypadek drogowy w Budach Kaleńskich

Kierowca w ciężkim stanie
W nocy 16 lipca w Budach 

Kaleńskich na drodze wojewódz-
kiej 573 doszło do wypadku 
drogowego, w wyniku którego 
23-letni kierowca, mieszkaniec  
Szczawina Kościelnego, w stanie 
ciężkim został zabrany do szpi-
tala.

– Dyżurny KPP w Gostyninie 
został powiadomiony o wypad-
ku o godz. 3.45 w Budach Ka-
leńskich – mówi mł. asp. Żane-
ta Kołodziejska, rzecznik KPP 
w Gostyninie. – Okazało się, że 
23-letni mężczyzna kierujący 
Oplem jadąc w stronę Gostyni-
na z nieustalonych przyczyn zje-
chał z drogi uderzając po drodze 
w trzy drzewa. Policjanci ustalają 
przyczyny wypadku.  dag

Po zniszczeniach samochodu widać, że kierowca opla jechał 
bardzo szybko. Teraz w stanie ciężkim jest w szpitalu. 
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Mieszkańcy gminy oporów piszą petycję do Starostwa Powiatowego w Kutnie o namalowanie przejścia 
dla pieszych na drodze powiatowej koło kościoła w Oporowie.
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Żychlin | Sm wspólny Dom

Dwie dyscyplinarki za alkohol, 
jedna za nieusprawiedliwione 
nieobecności

dokończenie ze str. 1

W środę 15 lipca prezes wraz  
z policjantami weszli do pomiesz-
czenia socjalnego i obaj pracowni-
cy zostali przebadani za pomocą 
alkomatu. U jednego stwierdzono 
2 promile alkoholu w wydycha-
nym powietrzu, u drugiego pro-
mil alkoholu. Na konsekwencje 
nieodpowiedzialnych zachowań 
nie trzeba było długo czekać. Na-
stępnego dnia odebrali zwolnienia 
dyscyplinarne. 

– Zwolniony został też staży-
sta, który miał dwie nieusprawie-

dliwione nieobecności – dodaje 
prezes. – Dość pobłażania. W pra-
cy mają być osoby trzeźwe, które 
będą sumiennie wywiązywać się 
ze swoich obowiązków. Gdy przy-
chodziłem w styczniu 2019 roku 
do pracy w spółdzielni informo-
wałem pracowników, że nie będę 
tolerować pijaństwa i kradzieży. 
Chcę mieć pracowników, na któ-
rych można polegać. Jednego pra-
cownika już zatrudniam. Przycho-
dzi ze zlikwidowanej Mig-My. 
Pracował w budowlance, ma 
uprawnienia do pracy na wysoko-
ści.  dag

Wczoraj w Grabowie płonął blaszany magazyn gospodarstwa 
ogrodniczego. w akcji strażacy z OSP Pniewo.
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Jakie przekształcenia 
w gospodarce komunalnej
w Żychlinie. str. 7Aktualności

ReKlAmA

ReKlAmA

Żychlin | Dom Kultury

Pieniądze tym razem 
przede wszystkim  
na remonty
Dzięki oszczędnościom z powodu koronawirusa  
i odwołaniu Święta Żychlina, w Żychlińskim Domu 
Kultury zostanie przeprowadzona modernizacja 
instalacji elektrycznej w sali widowiskowej 
oraz oświetlenia scenicznego. Ponadto zostanie 
kompleksowo wyremontowana sala nr 10 na parterze. 

Prace rozpoczną się zaraz po 
zakończeniu półkolonii 27 lipca  
i mają się zakończyć do końca 
sierpnia. Dyrektor domu kultury 
już rozstrzygnęła przetargi. Wy-
mianę instalacji elektrycznej w du-
żej sali widowiskowej będzie wy-
konywać firma „Kachnia” Usługi 
Elektryczne Michał Kaczmarek  
z Żychlina za kwotę 60.000 zł brutto.

– Wszystkie prace będą prowa-
dzone zgodnie ze wskazaniami 
zawartymi w ekspertyzie przeciw-
-pożarowej zaakceptowanej przez 
komendanta wojewódzkiego PSP 
w Łodzi, którą otrzymaliśmy 9 
lipca – mówi Magdalena Rzeźnic-
ka, dyrektor Żychlińskiego Domu 
Kultury. – Małymi kroczkami,  
w miarę realizacji kolejnych inwe-
stycji w ŻDK, będziemy dostoso-
wywać obiekt do wymogów bez-
pieczeństwa wskazanych przez 
strażaków. W sali widowiskowej 
będzie zamontowane oświetlenie 
ewakuacyjne i przeciw pożarowe.

Gruntowny remont przejdzie 
też sala nr 10, gdzie teraz odby-
wają się mniejsze lokalne impre-
zy kulturalne. Znikną drewniane 
boazerie, które teraz są „zamasko-
wane” kolorowymi materiałami. 
Wymieniona zostanie podłoga, 

ułożona nowa instalacja elektrycz-
na i wymieniona zostanie instala-
cja wodno-ściekowa. Znikną stare 
żeliwne rury, które teraz znajdują 
się na zewnątrz w sali. Na ścia-
nach ułożone będą gładzie. Za-
montowane zostaną nowe drzwi 
wejściowe o szerokości 210 m. 
Będą z mlecznymi szybami, o od-
powiedniej klasie wytrzymałości 
ogniowej. Koszt remontu sali nr 
10 to kwota 56.000 zł brutto.

Modernizacją sali zajmie się 
firma Złote Ręce Tobiasza Pie-
trzaka z Żychlina, zaś ułożeniem 
nowej instalacji w sali 10 zajmie 
się Zakład Instalatorstwa Elek-
trycznego Huberta Wójcika z Ży-
chlina.  dag

Żychlin | Osiedle wyzwolenia

Prują posadzki w blokowym 
korytarzu w piwnicy
Spółdzielnia Mieszkaniowa Wspólny Dom  
od dwóch tygodni boryka się z usunięciem awarii 
w bloku Narutowicza 85a. Problem wybijania 
ścieków w piwnicy pojawił się po ulewach,  
które przeszły nad Żychlinem.

Początkowo sądzono, że przy-
czyną awarii jest nadmiar wody 
deszczowej, która z dachu była 
odprowadzana wewnętrzną insta-
lacją przebiegającą pod blokiem, 
i w środkowej klatce połączona  
z kanalizacją ściekową, odprowa-
dzaną na zewnątrz do kanalizacji 
biegnącej wzdłuż ulicy. Odkopa-
no rury spustowe przy jednym na-
rożniku i zrobiono odprowadze-
nie wody na zewnątrz. Ponieważ 
awaria nie ustępowała, odkopano 
rurę spustową w drugim naroż-

niku i też zrobiono odprowadze-
nie wody z dachu na zewnątrz. 
Niestety, okazało się, że problem 
wciąż istnieje.

– Nasze działania utrudnia fakt, 
że nie ma żadnych map z przebie-
giem instalacji wodno-ściekowej 
– mówi Jarosław Kamiński, pre-
zes Spółdzielni Mieszkaniowej 
Wspólny Dom. – Instalacje prze-
chodzą pod całym budynkiem.  
W jakimś fragmencie instalacja 
sanitarna jest zapchana i nie spo-
sób jej odblokować, dlatego zde-

cydowaliśmy, że poprowadzimy 
nową instalację pod posadzką 
korytarza w piwnicy i zrobimy 
wpinkę do rury w środkowej klat-
ce, która odprowadza ścieki już do 
kanalizacji miejskiej.

Takie rozwiązanie problemu 
jest skonsultowane z Waldemarem 
Ledzionem z firmy „Hydrotech”  
z Żychlina, która zajmuje się kon-
serwacją wodno-kanalizacyjną  
w spółdzielni. 

Póki co, pracownicy wykonu-
ją trudną pracę. Góry cegieł i be-
tonu wiadrami musieli wynieść 
na zewnątrz z rozbitej posadzki. 
Teraz wynoszą ziemię z wyko-
pu na głębokości kilkudziesięciu 
centymetrów. Warto też sprawdzić 
drożność ostatniego odcinka ka-
nalizacji ściekowej. 

Mieszkańcy powinni też pa-
miętać, że kanalizacja ściekowa to 
nie śmietnik i nie wyrzuca się do 
niej wszystkiego, jak to często ma 
miejsce.  dag

Żychlin | mieszkańcy mogą zabrać głos w debacie o stanie gminy

Brak raportu o stanie gminy 
na stronie BIP
Na stronie Urzędu Gminy Żychlin 14 lipca pojawiła się 
informacja, że mieszkańcy, którzy chcą zabrać głos  
w sprawie debaty nad raportem o stanie gminy za 2019 rok, 
powinni złożyć do przewodniczącej rady pisemne  
zgłoszenie poparte 20 podpisami mieszkańców,  
najpóźniej w dniu sesji, która ma się odbyć pod koniec lipca. 
Data posiedzenia rady, podczas której będzie debata  
o stanie gminy za 2019 rok nie została jeszcze wyznaczona.

Problem w tym, że na stronie 
BIP UG Żychlin nie znaleźliśmy 
raportu o stanie gminy za 2019 
rok. Więc jak mieszkańcy mają 
się ustosunkować do zawartych 
tam informacji? Jak mają pytać, 
skoro brak jest informacji?

– Rozumiem, że wygląda to tak 
jakby mieszkańcy w ciemno mie-
li zbierać podpisy, by zabrać głos  

w debacie nad raportem stanu 
gminy, ale tak jest zgodnie z prze-
pisami. Raport zostanie omówio-
ny na najbliższej sesji 24 lipca 
– wyjaśnia Waldemar Bartochow-
ski, sekretarz gminy Żychlin. – 
Debata nad raportem będzie do-
piero podczas sesji absolutoryjnej, 
której termin nie został jeszcze 
wyznaczony.

W porządku obrad sesji za-
planowanej na najbliższy piątek 
24 lipca rzeczywiście jest infor-
macja o stanie gminy za 2019 
rok, którą przedłoży burmistrz,  
ale już nie ma do niej dołączo-
nego raportu, jak to było rok  
temu. 

Przypomnijmy, że rok temu do 
porządku obrad z 29 maja 2019 
roku, gdy była informacja o sta-
nie gminy Żychlin, plik z rapor-
tem o stanie gminy za 2018 rok 
był dołączony, czyli przed sesją 
absolutoryjną i dyskusją. Każ-
dy mógł się wcześniej zapoznać  
z dokumentem.

W ościennych gminach (Opo-
rów, Bedlno, Pacyna) raport  
o stanie gminy za 2019 rok był 
na stronie BIP wraz z informacją  
o możliwości składania wniosku 
o udział w debacie.  dag

od 2 tygodni trwa poszukiwanie 
awarii kanalizacji ściekowej  
w bloku Narutowicza 85a. 
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w miarę realizacji 
kolejnych inwestycji 
w ŻDK, będziemy 
dostosowywać 
obiekt do wymogów 
bezpieczeństwa.

Żychlin 
Kolejny placyk 
handlowy

Tydzień temu na terenie zielo-
nym w pobliżu sklepu Dubiela-
ka, naprzeciwko Biedronki przy  
ul. Konopnickiej, kawałek terenu 
zielonego wyłożono kostką bru-
kową, tworząc miejsce handlo-
we. Wcześniej dwa takie miejsca 
utworzono tuż obok Biedronki.

– W obu przypadkach mecha-
nizm był taki sam – mówi Jaro-
sław Kamiński, prezes Spółdziel-
ni Mieszkaniowej Wspólny Dom. 
– Spółdzielnia dała piasek, a han-
dlujący zakupił kostkę brukową  
i zapłacił za jej ułożenie. Teraz za-
równo handlujący, jak i kupują-
cy, mają godne warunki funkcjo-
nowania, nie muszą stać w błocie 
gdy pada deszcz. Reszta terenu 
ma być niewydeptaną zielenią.  
W ten sposób uporządkowaliśmy 
teren koło marketu.  dag



5www.lowiczanin.info nr 30      23 lipca 2020         

Żychlin | Rozpoczęła się budowa ulica Dolnej

Po latach oczekiwania mieszkańcy  
będą mieć asfaltową ulicę

Przedsiębiorstwo Robót Drogo-
wych z Kutna, które wygrało prze-
targ na realizację zadania, za kwo-
tę 285.585 zł rozpoczęło pracę  
w ulicy Dolnej i Nowej. Zada-
nie ma być zakończone do końca 
sierpnia, ale wszystko wskazuje, 
że nastąpi to dużo wcześniej.

Pracują dwie ekipy. Jedna na 
ulicy Nowej układa chodnik na 
długości 70 metrów. Druga ekipa 
wykonuje prace na ulicy Dolnej. 
W pierwszej kolejności robiony 
jest rów odwadniający ulicę.

Nawierzchnia asfaltowa zosta-
nie ułożona na długości 425 me-
trów w ulicy Dolnej oraz 135 m 
w ulicy Nowej. Ulica Dolna bę-
dzie mieć szerokość 3,5 m, zaś 
ulica Nowa 4,5-5 m. Tam też 
jest odtwarzany nowy chodnik 
na długości 70 m. Pobocza będą 
wyłożone tłuczniem w kolorze 
czerwonym.

Mieszkańcy od kilku lat cze-
kali i pisali petycje do burmistrza  
o zrobienie asfaltu w ulicy Dolnej, 
która znajduje się w terenie miej-
skim. Najpierw na drodze ułożo-
no rudy tłuczeń, który po deszczu 

zamieniał się w rudą maź. Miesz-
kańcy protestowali, prosili o asfal-
tową nawierzchnię. Dopiero trzy 
lata temu w obu ulicach wymie-
niono wodociąg na nowy, gdyż 
poprzedni był bardzo awaryjny  
i wciąż droga była rozkopywana, 
by usunąć awarię. Jesienią ubie-
głego roku urząd zlecił zdjęcie 
kilkudziesięciu centymetrów na-
wierzchni, która była zbyt wygó-
rowana, by układać nawierzch-

nię asfaltową. Koszt tych prac to 
ok. 100.000 złotych. Za miesiąc 
mieszkańcy będą cieszyć się as-
faltową nawierzchnię. Poczują się 
wreszcie jak prawdziwi miesz-
kańcy miasta. 

Na realizację inwestycji Urząd 
Gminy Żychlin zabezpieczył aż 
750.000 zł, co oznacza, że resz-
ta niewykorzystanych środków 
może być przeznaczona na kolej-
ne inwestycje.  dag

Żychlin | facebookowa petycja do włodarzy gminy

Młodzi chcą skateparku
Aleksandra K. na facebooku 
zainicjowała akcję zbierania 
podpisów pod petycją 
skierowaną do burmistrza 
Grzegorza Ambroziaka, 
by w Żychlinie powstał 
skatepark dla młodzieży. 

Link do internetowej petycji zo-
stał przesłany też do Urzędu Gmi-
ny w Żychlinie.

Wprawdzie petycja w sprawie 
utworzenia skateparku powstała 
kilka dni temu, ale w błyskawicz-
nym tempie przybywa osób, któ-
re popierają pomysł żychlińskiej 
młodzieży. W ciągu kilku dni 
petycję podpisało 370 osób. Ini-
cjatorka ma nadzieję, że wkrótce 
podpisze się pod nią 500 osób.

Wnioskodawcy mają nadzie-
ję, że ich oddolna propozycja bę-
dzie skutkować ujęciem inwestycji  
w budżecie na 2021 rok.

8 lat temu z podobną inicjatywą 
wychodzili radni poprzednich ka-
dencji Matylda Jakubowska-Cza-
ja oraz śp. Krzysztof Falkowski. 
Skatepark miał powstać na terenie 
zielonym koło mostu. – Rzeczy-
wiście na początku kadencji 2010-
2014 r. wnioskowaliśmy do bur-
mistrza Grzegorza Ambroziaka 
o utworzenie takiego skateparku 

dla osób jeżdżących na rolkach, 
deskach, miasteczka dla rowe-
rzystów. Była akceptacja, ale ja-
koś zawsze brakowało pieniędzy, 
by przedsięwzięcie zrealizować, 
były inne, ważniejsze inwestycje 
– przypomina Matylda Jakubow-
ska-Czaja. – Kilka lat minęło a te-
mat utworzenia skateparku wciąż 
jest aktualny, a nawet bardziej po-

trzebny jak kiedyś. Moda na de-
skorolki i rolki jest jeszcze więk-
sza. Jesienią 2019 roku podobną 
próbę zbierania podpisów pod 
petycją zainicjował Szymon Bo-
niński, uczeń z ZS. Cieszy, że jest 
grupa młodych ludzi, którzy chcą 
zawalczyć o realizację swoich po-
mysłów. Mam nadzieję, że tym ra-
zem głos młodych mieszkańców 
Żychlina zostanie wreszcie wysłu-
chany, a inwestycja tak potrzebna 
zrealizowana.

Pani Matylda podpowiada, 
że warto popatrzeć jak w innych 
miastach funkcjonują takie ska-
teparki i cieszą się dużą popular-
nością wśród młodszej części spo-
łeczeństwa. Teren nad Słudwią 
wciąż jest do zagospodarowania. 
Wprawdzie posadzono tam kilka-
naście sztuk drzew i krzewów, ale 
to nie przeszkadza, by w istniejący 
krajobraz wkomponować coś cie-
kawego dla najmłodszych.  dag

ReKlAmA

Żychlin
Mieszkanie 
sprzedane, 
pieniądze do kasy 
spółdzielni

Podczas drugiego przetar-
gu nieograniczonego Spółdziel-
ni Mieszkaniowej Wspólny Dom 
udało się sprzedać odzyskane za 
długi mieszkanie w bloku Naru-
towicza 79/I. Do kasy spółdzielni 
po podpisaniu aktu notarialnego 
wpłynie 45.000 złotych.

Mieszkanie znajdowało się na 
parterze, ma powierzchnię 34,12 
mkw., było po remoncie przepro-
wadzonym przez spółdzielnię. 
Wprawdzie ma centralne ogrze-
wanie, ale tylko zimną wodę. 

Wkrótce spółdzielnia będzie 
sprzedawać też drugie miesz-
kanie w bloku Narutowicza 73 
(w którym znajduje się siedziba 
spółdzielni). Mieszkanie ma po-
wierzchnię 30 mkw. Tutaj również 
jest centralne ogrzewanie i zimna 
woda. Lokator musi sobie założyć 
bojler do podgrzewania ciepłej 
wody. To mieszkanie zostało tyl-
ko odmalowane, nie przechodziło 
gruntownego remontu. Spółdziel-
nia czeka na wycenę lokalu i bę-
dzie ogłaszać przetarg.  dag

Jedna ekipa z PrD Kutno robi chodnik w ulicy Nowej. ma być tak 
pochylony, by woda opadowa nie płynęła na podwórko mieszkańców.
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Po dwóch tygodniach, od 15 lipca uruchomiono Punkt Selektywnej 
Zbiórki w Żychlinie. Niestety, wciąż wisi stara tablica informacyjna, 
która wprowadza mieszkańców w błąd.
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Żychlin | Selektywna zbiórka Odpadów

Dlaczego ten punkt  
jest czynny tylko raz  
w tygodniu
Po likwidacji Mig-My z dniem 30 czerwca,  
która w imieniu gminy prowadziła Punkt Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych, zapanował chaos. 
Punkt przestał funkcjonować na dwa tygodnie. 
Ponownie został uruchomiony dopiero 15 lipca. 
Niestety, czynny jest tylko raz w tygodniu.

Przed reorganizacją PSZOK 
był czynny trzy razy w tygodniu 
w: poniedziałki w godz. 8.00-
14.00, w środy w godz. 8.00-14.00 
oraz w piątki w godz. 10.30-16.30.

Teraz czynny jest raz w ty-
godniu, w środy w godz. 10.00-
18.00. PSZOK prowadzi firma 
PreZero i to ona zatrudnia osobę 
pracującą na wysypisku. Na bu-
dynku socjalnym wciąż nie ma 
aktualnej informacji dla osób ko-
rzystających z PSZOKU. Widnie-
je stara informacja, że PSZOK jest 
czynny trzy razy w tygodniu.

– Zmieniałem meble, przywio-
złem je na składowisko i spotka-
ła mnie niemiła niespodzianka. 
Wysypisko zamknięte, żadnej in-
formacji dlaczego i kiedy będzie 
otwarte – mówi pan Janusz z Ży-
chlina. – Samorządowcom gospo-
darka odpadowa chyba wymknę-

ła się spod kontroli. Szkoda tylko 
mojego czasu i pracy, by meble 
zapakować i w cywilizowany spo-
sób przywieźć na wysypisko, a nie 
do lasu.

Gmina rozpoczyna remont bu-
dynku socjalnego na wysypisku, 
gdyż dotychczasowy znajdował 
się w opłakanym stanie, praktycz-
nie nienadający się do wykorzy-
stania.

Teraz odpady trafiające do 
PSZOK mają być ładowane bez-
pośrednio do kontenerów. Do-
tychczas były składowane luzem 
na posegregowanych kupach: me-
bli, gruzu, opon, butelek plastiko-
wych itp.

Po likwidacji Mig-My, która 
do końca czerwca była podwy-
konawcą PreZero, na składowisko 
nie trafia więcej komunalnych od-
padów, przynajmniej na razie. dag

Żychlińska młodzież na facebooku podpisuje petycję skierowaną  
do włodarzy Żychlina o budowę skateparku dla młodych żychlinian. 
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rZut oKIEM | JeST TRzeCI PACzKOmAT

W poprzednim numerze NŁ pisaliśmy o nowym paczkomacie 
zamontowanym pomiędzy nową Biedronką a Dino przy ul. 
Narutowicza. Pierwszy paczkomat od kilku lat znajduje się przy 
tESCo. Czytelnicy wskazali nam, że w Żychlinie jest jeszcze jeden 
paczkomat przy ul. Konwaliowej, przy obiekcie myjni oraz Stacji Kontroli 
Pojazdów, za apteką Szlachetna. Paczkomatu z ulicy Orłowskiego nie 
widać. Trzeba wjechać na teren stacji lub koło myjni. Jak mówią nam 
mieszkańcy paczkomat pojawił się niedawno, kilka tygodni temu. dag

ReKlAmA

Żychlin | zespół Szkół przy ul. Narutowicza

Ruszyły staże Erasmusa+
Narodowa Agencja Programu Erasmus+ 
oraz Sanepid wyraziły zgodę na wznowienie 
programów stażowych zaakceptowanych w 2019 
roku. To oznacza, że grupa 89 uczniów z Zespołu 
Szkół w Żychlinie wyjedzie na praktyki stażowe 
nauki zawodu do Hiszpanii. 

Dwie pierwsze grupy, łącznie 
39 uczniów wyjadą w sierpniu, 
dwie kolejne we wrześniu i paź-
dzierniku. Zagraniczne staże mają 
trwać po 2 tygodnie. 

Jako pierwsza po koronawiru-
sie, już 2 sierpnia wyjedzie gru-
pa 39 uczniów z opiekunami Iwo-
ną Kciuk i Bogdanem Kciukiem, 
którego po tygodniu zastąpi Ma-
tylda Jakubowska-Czaja. W tej 
grupie pojadą uczniowie III i IV 
klas informatycznych. Oni będą 
zgłębiać zagadnienia dotyczące 
robotyki. 

Druga grupa stażystów, czy-
li grupa 40 uczniów z Zespołu 
Szkół, pod opieką Agaty i Prze-
mysława Pawłowskich wyjedzie 
8 sierpnia. W tej grupie są ucznio-
wie z klasy II i klasy III technikum 
informatycznego. Oni będą uczyć 
się aplikacji mobilnych. Obydwie 
grupy będą przebywać w Sewilli 
razem przez tydzień.

– Obie grupy miały wyje-
chać w sierpniu, co oznacza, że 
jadą zgodnie z harmonogramem. 
Zmiana dotyczy jedynie miejsco-
wości – wyjaśnia Iwona Kciuk, 
koordynatorka zagranicznych sta-
ży. – Zamiast do Malagi jedziemy 
do Sewilli, gdzie liczba zakażo-
nych koronawirusem była mniej-
sza, a ośrodek jest tak przygoto-
wany, by przestrzegać rygorów 
sanitarnych. W Sewilli będziemy 
też mieć lepsze warunki. Aseku-
racyjnie wykupiliśmy też dodat-
kowe ubezpieczenie uczestników 
staży.

Organizator staży w Sewilli za-
planował dwie wycieczki: do Ma-
lagi oraz nad morze.

Zmiana terminu wyjazdu sta-
żowego dotyczy natomiast dwóch 
grup uczniów z ZS, które mia-
ły wyjechać na staż w czerwcu. 
W związku z pandemią wyjazd 
był wstrzymany. Teraz dwie gru-

py uczniów, łącznie 40 osób będą 
jednak mogły wyjechać. Anali-
tyczki z ZS i informatycy pojadą 
we wrześniu do Sewilli, a pod ko-
niec października wyjedzie grupa 
uczniów z technikum samochodo-
wego. Oni już pojadą do Malagi.

– Mamy informację, że ośrod-
ki w Maladze są przygotowywa-
ne do zaostrzonych rygorów sa-
nitarnych i w październiku mają 
być gotowe, by przyjąć naszą 
młodzież – mówi Iwona Kciuk.  

– W tej grupie planowaliśmy wy-
jazd wielu uczniów ostatnich klas, 
którzy już opuścili mury szkoły  
i nie zdążyli pojechać. Teraz naj-
prawdopodobniej w ich miejsce 
weźmiemy uczniów I klas, choć 
na tę zmianę musimy poczekać na 
akceptację Agencji.

Szkoła zorganizowała też spo-
tkanie z rodzicami w sprawie wy-
jazdu zagranicznego do Hiszpanii 
na staż zawodowy. Rodzice mu-
sieli wyrazić stosowne zgody.  dag

opiekunowie uczniów, którzy 2 i 8 sierpnia wyjadą na praktyki 
zagraniczne do Hiszpanii, podpisywali w szkole stosowne zgody.
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Bedlno | Gminny Ośrodek Kultury

Nauka tańca ludowego
Gminny Ośrodek Kultury  
w Bedlnie organizuje  
kurs tańca ludowego  
dla dzieci w wieku 7-14 lat 
oraz dla dorosłych. 

Zajęcia będą się odbywać  
w każdą sobotę w godzinach 
10.00-12.00 oraz w godz. 12.00-
14.00. Przynależność do zespołu 
daje możliwość udziału w kon-
certach krajowych i zagranicz-

nych. Zajęcia będą prowadzone 
przez profesjonalnego choreogra-
fa z wieloletnim stażem. Zapisy  
i więcej informacji w GOK Bedl-
no pod numerem 24-282-10-36.

Przypomnijmy, że jesienią 2018 
roku powstał przy GOK Bedlno 
Zespół Wokalny „Easter Folk”, 
który śpiewa pieśni ludowe. Opie-
kunem artystycznym i trenerką 
jest instruktorka Renata Mosiołek. 
 dag

Żychlin | Szkoła Podstawowa w Grabowie

Liczne wycieczki i warsztaty ekologiczne dla uczniów
Na 115 uczniów  
z klas I-V w Szkole 
Podstawowej w Grabowie, 
którzy od września  
przyjdą do szkoły, czeka 
mnóstwo atrakcji. 

Zaplanowano 13 wyjazdowych 
warsztatów ekologicznych, a ko-
lejnych 12 warsztatów stacjonar-
nych będzie w szkole. To dzię-
ki projektowi „Program edukacji 

ekologicznej w SP im. Marii Kow-
nackiej w Grabowie”, który uzy-
skał akceptację Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Łodzi, 
który przekazał dotację w wyso-
kości 29.057 zł. Wartość całego 
projektu to 32.286 zł.

Projekt edukacyjny pod na-
zwą „Czyste powietrze! Jesteśmy 
na TAK!” przeznaczony jest dla 
uczniów klas I-V – mówi Barbara 
Pietrzak, dyrektor szkoły. – Ma on 

na celu uświadomienie uczniom, 
a pośrednio również ich rodzi-
com, w jaki sposób codzienne 
decyzje wpływają na zanieczysz-
czenie otaczającego nas powietrza  
i jakie to niesie konsekwencje dla 
naszego zdrowia. Dzięki udziało-
wi w projekcie uczniowie posze-
rzą swoje rozumienie znaczenia 
powietrza w przyrodzie, przyczyn 
i skutków jego zanieczyszczenia. 
Poznają sposoby walki ze smo-
giem.

Za pieniądze grantowe zostaną 
zakupione pomoce naukowe: ze-
stawy do badania jakości powie-
trza, modele demontracyjne, gry 
edukacyjne, klocki konstrukcyj-
ne itp.

Jak mówi dyrektor, zaplano-
wano 13 wycieczek terenowych. 
Między innymi dzieci pojadą 
do zagrody młynarskiej w Unie-
jowie, gdzie będą też warszta-
ty pt. „Tajemniczy świat wiatra-
ków”, przejdą ścieżką edukacyjną  

w Nadleśnictwie Poddębice, będą 
zajęcia w lesie, a dzieci poznają 
rolę lasu. Zaplanowano też wy-
cieczkę do Eksperymentarium 
w Łodzi oraz do Centrum Nauki  
i Techniki w Łodzi, gdzie będą też 
warsztaty jak powstaje prąd. Ko-
lejna wycieczka będzie do Beł-
chatowa. Dzieci zwiedzą kopal-
nię, zobaczą też powstałą z hałdy 
Górę Kamieńsk, gdzie znajduje 
się farma wiatrakowa. Będzie też 
wiele pieszych wycieczek po oko-

licy, podczas których dzieci będą 
obserwować źródła zanieczysz-
czenia powietrza – dodaje dyrek-
tor. – Zaplanowaliśmy też warsz-
taty stacjonarne w szkole m.in. 
„Uwaga. Alarm antysmogowy” 
oraz „Drzewa w mieście” – natu-
ralny filtr powietrza – oczyśćmy 
atmosferę. – Będzie kilka konkur-
sów szkolnych i międzyszkolnych 
z nagrodami. Wszystko po to, aby 
wykształcić postawy proekolo-
giczne.

Program ma być realizowany 
od września 2020 roku do koń-
ca czerwca 2021 roku. Wszyscy 
mają nadzieję, że koronawirus nie 
pokrzyżuje tych planów.  dag

zamiast do malagi 
jedziemy do Sewilli, 
gdzie liczba  
zakażonych 
koronawirusem była 
mniejsza. Asekuracyjnie 
wykupiliśmy  
też dodatkowe 
ubezpieczenie 
uczestników staży.
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Żychlin | Jak reorganizować Samorządowy zakład Budżetowy

Porządki w gospodarce miejskiej
Podczas sesji Rady Miejskiej w Żychlinie, która 
odbyła się 26 czerwca, 8 głosami za, przy trzech 
głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się 
podjęto uchwałę o reorganizacji Samorządowego 
Zakładu Budżetowego, w którym pracuje 68 
osób. Związki zawodowe działające w zakładzie 
wystosowały do Rady Miejskiej pismo w sprawie 
zmian jakie czekają zakład.

Dyskusji podczas sesji prak-
tycznie nie było. Temat został 
przedyskutowany na spotkaniu z 
przedstawicielem firmy przygoto-
wującej przekształcenie oraz pod-
czas obrad komisji 23 czerwca. 
Ci, którzy oglądali obrady w in-
ternecie, niewiele się dowiedzieli.

– Reorganizacja SZB jest 
skomplikowaną sprawą. Jest 
dużo danych liczbowych. Przy-
gotujemy dla mieszkańców kom-
pleksową informację dotyczącą 
przesłanek ekonomicznych i or-
ganizacyjnych, które przesądziły 
o podjęciu działań reorganizacji 
Samorządowego Zakładu Budże-
towego – mówił burmistrz Grze-
gorz Ambroziak. – mam nadzieję, 
że wtedy mieszkańcy zrozumieją 
naszą decyzję. Podobna sytuacja 
była 10 lat temu, gdy wyłączali-
śmy ze struktur SZB Zakład Ener-
getyki Cieplnej.

Nie zgadzam się z takim twier-
dzeniem – zareagował Rafał Za-
jączkowski, radny i pracownik 
SZB. – Okoliczności są inne. Wte-

dy ZEC był sprzedawany, a teraz 
Zakład Komunikacji Miejskiej 
jest likwidowany. – Prosiłbym, 
aby burmistrzowie zabezpieczy-
li miejsca pracy dla zwalnianych 
pracowników ZKM (dotyczy 9 
osób – przyp. red.). Zła sytuacja 
zakładu to również efekt nieza-
leżnych od nas sytuacji: wzrost 
cen paliwa, wzrost minimalnego 
wynagrodzenia, wysokie koszty 
ogólnozakładowe. Od 7 lat miej-
ska komunikacja nie była dofi-
nansowywana. Nie kupowaliśmy 

żadnego autobusu. To sprawiło, 
że nasz tabor zamortyzował się  
w 97 proc.

Burmistrz przyznał, że argu-
menty radnego są jak najbardziej 
zasadne. Ale przyczyn decyzji  
o reorganizacji SZB jest dużo wię-
cej. Zakład stał się niezwykle de-
ficytowy. Wpływy z biletów to 
tylko 36.000 zł rocznie, a koszty 
funkcjonowania to blisko milion 
złotych.

Komunikację miejską zlecimy 
na zewnątrz innemu podmiotowi, 
by mieszkańcy nie stracili połą-
czeń lokalnych, a dzieci były do-
wożone do szkół bez problemów 
– zapewniał Grzegorz Ambro-
ziak.

Na tym dyskusja nad prze-
kształceniem SZB zakończyła 
się. Trójka radnych: Rafał Zającz-
kowski, Sylwia Sobierańska i Ju-
styna Rapsiewicz byli przeciwni, 
wstrzymali się: Krzysztof Wojtale-
wicz i Zbigniew Wypych. Radnej 
Ewy Wypych i Pauliny Żurawik 
nie było na obradach sesyjnych.

– Chciałbym podziękować tym 
radnym, którzy mieli odwagę za-
głosować za reorganizacją Samo-
rządowego Zakładu Budżetowego 
– mówił po głosowaniu burmistrz. 
– Dla nas to też problem i wy-
zwanie, ale jestem dobrej myśli, 
że wszystko zakończy się dobrze,  
a radnych, którzy mają dziś wąt-
pliwości, przekonamy.

W sprawach różnych, już po 
przegłosowaniu uchwały prze-
wodnicząca rady Elżbieta Sikora 
odczytała pismo związkowców  
z Samorządowego Zakładu Bu-
dżetowego, którzy nie kryli swo-
ich obaw.

– Chcemy wiedzieć czy  
w związku z reorganizacją SZB  
i likwidacją Zakładu Komunikacji 
Miejskiej pracownicy otrzymają 
nową propozycje zatrudnienia? – 
pytali związkowcy w piśmie wy-
stosowanym do Rady Miejskiej  
w Żychlinie. – Czy po przekształ-
ceniu w spółkę jej pracownicy za-
chowają przywileje (nagrody jubi-
leuszowe, nagrody z okazji Dnia 
Komunalnika i trzynastkę). Kto 
będzie finansować modernizację 
Stacji Uzdatniania Wody, która 
jest w bardzo złym stanie i wyma-
ga pilnej modernizacji?.

Burmistrz informował, że teraz 
po podjęciu uchwały wraz z eks-
pertami przystępuje do kolejnego 
etapu prac przygotowania szcze-
gółowych zapisów dotyczących 
likwidacji ZKM od 1 październi-
ka i utworzenia spółki wodociągo-
wo-kanalizacyjnej od 1 kwietnia 
2021 roku.

Wkrótce będziemy wiedzieć 
więcej, kto, za co odpowiada. Bę-
dziemy radzie przedkładać kolejne 
dokumenty i prosić związkowców 
o ich zaopiniowanie – wyjaśniał 
Grzegorz Ambroziak.

Dorota Grąbczewska

Włodarze gminy burmistrz Grzegorz Ambroziak i zastępca 
burmistrza Zbigniew Gałązka przekonali większość radnych, że 
reorganizacja Samorządowego zakładu Budżetowego jest konieczna
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Burmistrz przyznał, że 
argumenty radnego 
są jak najbardziej 
zasadne. Ale przyczyn 
decyzji o reorganizacji 
SzB jest dużo więcej.

Żychlin | zmiany 
Przetargi  
na dowożenie 
dzieci  
do szkół i na 
komunikację 
miejską
Zgodnie ze wcześniejszymi 
zapowiedziami dotyczącymi 
likwidacji Miejskiego 
Zakładu Komunikacji  
w Żychlinie, który należał 
do Samorządowego Zakładu 
Budżetowego i po podjęciu 
uchwały o reorganizacji 
zakładu, Urząd Gminy 
Żychlin ogłosił przetarg  
na dowożenie dzieci  
do szkół i przedszkoli oraz  
na komunikację miejską.

Zadanie podzielono na pięć 
części: dowóz uczniów autobu-
sem do szkół i przedszkoli na tra-
sie Żychlin – Drzewoszki, Żychlin 
– Śleszyn, Żychlin – Orątki, Ży-
chlin – Żabików oraz usługa prze-
wozu regularnego w ramach pu-
blicznego transportu zbiorowego 
na trasie Żychlin – dworzec PKP 
– Żychlin.

Pierwsza trasa Żychlin – Drze-
woszki dotyczy 2 kursów dzien-
nie: przywozu dzieci do placówek 
oświatowych, a później ich roz-
wiezienie do domów. Długość tra-
sy dla jednego autobusu to 36 km. 
Liczba uczniów objętych dowo-
zem 50 osób.  str. 29
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Śleszyn | Powstaje młodzieżowa Drużyna Pożarnicza

Pierwsze zajęcia 
i zadania do wykonania
Pierwszy raz po długiej 
przerwie spowodowanej 
koronawirusem, 27 czerwca 
spotkali się członkowie 
Młodzieżowej Drużyny 
Pożarniczej w Śleszynie. 
Były pierwsze  
zajęcia z musztry  
i zabawy integracyjne.

Na początku lipca członkowie 
MDP mieli do wykonania pierw-
sze zadanie; rozwiesić plakaty 
przypominające, jak bezpiecznie 
spędzać wakacje. Kolejne spo-
tkanie mają 18 lipca. Ślubowanie 
młodych adeptów MDP zaplano-
wano na 22 sierpnia.

Pierwsze spotkanie organiza-
cyjne odbyło się w lutym. Później 
ogłoszono pandemię i wprowa-
dzono zakaz zgromadzeń. MDP 
w Śleszynie nie miała okazji, aby 
rozpocząć zajęcia. Udało się to 
dopiero 27 czerwca. 

– W pierwszych zajęciach 
uczestniczyło 8 dziewcząt i 8 
chłopców – mówi Zbigniew Twa-
rowski, opiekun młodych adeptów 
straży. Mieliśmy zajęcia zabawo-
we, integracyjne, by młodzież le-
piej się poznała.

Oczywiście nie mogło zabrak-
nąć zajęć z musztry, była nauka 
stopni strażackich OSP i PSP. 
Młodych adeptów pożarnictwa 
uczono prawidłowego składania 
meldunków, wykonywania zwro-
tów i maszerowania. Na koniec 
była wspólna zabawa. Członków 
MDP podzielono na dwie grupy, 
każda w parach. Para miała zada-
nie do wykonania. Najpierw jed-
na osoba z pary miała zawiązane 

oczy, a druga osoba za pomocą 
komend w prawo, w lewo, prosto 
musiała nakierować kolegę lub 
koleżankę z zawiązanymi oczyma 
do rozstawionych balonów. Na-
stępnie balony zostały przebite, a 
w nich był karteczki ze znaczkiem 
stopnia strażackiego, który trzeba 
było prawidłowo odczytać. Tak 
więc z formie zabawy uczono się 
elementarnych rzeczy, które powi-
nien znać każdy strażak, nawet ten 
młody.

4 lipca MDP miała kolejne 
spotkanie. Tym razem adepci po-
żarnictwa mieli zadanie do wy-
konania. Nasza druhna Wiktoria 
Gajda (z domu Kubiak) graficz-
nie opracowała plakat dotyczący 
bezpiecznego spędzania waka-
cji, zwracania uwagi na czyhające 
zagrożenia – opowiada Zbigniew 
Twarowski, koordynator MDP. 
– 100 sztuk plakatów wydruko-
wał nam Urząd Gminy w Żychli-
nie, a nasi młodzi strażacy musieli 
je rozwiesić w różnych miejsco-
wościach. Rozwiesili ich ok. 90 
sztuk, w weekend 11-12 lipca.

Plakaty pojawiły się m.in.  
w miejscowościach: Plecka Da-
browa, Wilkęsy, Tomczyce, We-
wiórz, Zakrzewo, Tomczyce, 
Wola Kałkowa, Gosławice, Że-
ronice, Stradzew, Grabów, Do-
brzelin, Żychlin, Brzeziny, Alek-
sandrówka, Śleszyn, Śleszynek 
i wielu innych. Wszyscy mieli 
przesłać zdjęcia z wykonanego 
zadania. To był sprawdzian odpo-
wiedzialności za wykonanie po-
wierzonego zadania.

Koordynator przyznaje, że sta-
ra się, by adepci MDP spotyka-
li się co dwa tygodnie. Następne 
spotkanie 18 lipca. Wszyscy będą 
ćwiczyć musztrę do ceremonii 
ślubowania, później mają iść na 
boisko pograć w jakąś grę, a spo-
tkanie chcą zakończyć wspólnym 
ogniskiem.

Ceremonia ślubowania za-
planowana została na 22 sierp-
nia. Wtedy też wszyscy otrzyma-
ją identyfikatory i koszulki MDP, 
by wyglądali jednakowo jak duża 
strażacka rodzina. Życzymy suk-
cesów i dobrej zabawy. dag

Żychlin | Nowe doświadczenia młodej wokalistki

Profesjonalne nagranie
w studiu nagrań
9-letnia Maja Banachowicz, uczennica Społecznej 
Szkoły w Orątkach, uczestniczka grupy 
„Rozśpiewani” z Żychlińskiego Domu Kultury, 
wspina się po stopniach wokalnej kariery.  
27 czerwca była w studiu nagrań we Wrocławiu, 
w ramach projektu „Wyśpiewaj marzenia”. 

Nagrała trzy piosenki, które są 
promowane w wybranych por-
talach, z którymi współpracuje 
studio nagrań. Wkrótce link do 
nagranych piosenek będzie za-
mieszczony na stronie Żychliń-
skiego Domu Kultury.

– Uniq Studio we Wrocławiu 
ogłosiło konkurs wokalny „Wy-
śpiewaj marzenia”. Wysłaliśmy 
nagranie piosenki, którą zaśpie-
wała Maja „Dzień, wspomnienie 
lata” Anny Jantar – mówi Sylwia 
Banachowska, mama Mai. – Jesz-
cze tego samego dnia zadzwonio-
no do nas ze studia, że nas zapra-
szają.

We Wrocławiu Maja nagra-
ła trzy piosenki: „Złota Daisy”, 
„Tyle słońca w całym mieście” 
Anny Jantar i „Dom” – Cleo. Te-
raz co tydzień studio nagrań bę-
dzie przesyłać rodzinie kolejne 
nagrania naszych wykonań. 

Jak mówi mama Mai, teraz 
wraz z instruktorką Renatą Mo-
siołek przygotowują się do na-

grania utworu „Po prostu bądź” 
Anny Jantar, który 19 lipca zosta-
nie przesłany na konkurs w rocz-
nicę śmierci Kory.

25 lipca Maja wraz z mamą 
jedzie na przesłuchania wokal-
ne do Władysławowa w ramach 
konkursu „Bursztynowy wokal”. 
Tam zaśpiewa piosenkę „Dom” 
Cleo. – Mamy nadzieję, że Maja 
dostanie tzw. złoty bilet, co bę-
dzie oznaczać, że jesienią zaśpie-
wa w finale konkursu – mówi 
pani Sylwia.

W połowie października Maja 
jedzie na finał konkursu II Ogól-
nopolskiego Festiwalu Polskiej 
Piosenki Rozrywkowej Firaleja 
Gwiazd w Warszawie, do któ-
rego zakwalifikowała się przed 
pandemią. Wtedy śpiewała pio-
senkę „Złota Daisy”. Tym razem 
zaśpiewa „Dzień wspomnienie 
lata” Anny Jantar.

– Maja kocha śpiewać i cieszy 
się na udział w każdym konkur-
sie – mówi mama Sylwia Bana-
chowska. – Nie dopytuje o wy-
nik, o zajęte miejsce. Dla niej 
ważniejsze jest zaprezentowanie 
się na scenie, poznanie wielu no-
wych osób i innych śpiewających 
małych wokalistów. Każdy kon-
kurs traktuje jak przygodę życia.

Dorota Grąbczewska

Bedlno | Gminny Ośrodek Kultury

Wakacyjne zajęcia wokalne
Pomimo wakacji, w każdy 

wtorek po południu dzieci z gmi-
ny Bedlno spotykają się na zaję-
ciach wokalnych prowadzonych 
przez instruktorkę Renatę Mo-
siołek. 

Po przerwie spowodowanej 
koronawirusem dzieci chodzą na 
zajęcia chętnie nawet w wakacje. 

Wprawdzie wcześniej miały za-
jęcia on-line, ale zajęć na żywo 
z rówieśnikami i instruktorką nic 
nie jest w stanie zastąpić.

Zajęcia odbywają się z zacho-
waniem dystansu społecznego. 
Sala widowiskowa Gminnego 
Ośrodka Kultury jest duża, więc 
nie ma problemu, by każde z dzie-

ci znajdowało się w odpowiedniej 
odległości. 

– Zajęcia wokalne planujemy 
prowadzić przez całe wakacje – 
mówi Jarosław Pucek, dyrektor 
GOK w Bedlnie. – Gdy rozpocz-
nie się remont sali widowiskowej, 
to znajdziemy inną salę i zajęcia 
też będą. Na dniach chcemy też 
nagrać klip promocyjny z udzia-
łem naszych dzieci i zespołów 
śpiewaczych, który zamieścimy 
na Youtube.  dag

Bedlno | Nie będzie dożynek powiatowo-gminnych 

Konkurs na wieniec dożynkowy  
musi zastąpić rolnicze święto
Jak informuje Jarosław 
Pucek, dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury w Bedlnie, 
powiatowo-gminnych 
dożynek, które planowano 
na koniec sierpnia  
w Wojszycach – nie będzie.

Powód: pandemia koronawi-
rusa. Za to GOK ogłosił otwarty 
konkurs na wieniec dożynkowy. 

Wieniec trzeba złożyć do 31 
sierpnia w GOK Bedlno. Roz-
strzygnięcie nastąpi 31 sierpnia  
w godz. 12.00-14.00.

Wieniec dożynkowy formą  
i użytym materiałem ma nawiązy-
wać do tradycji wieńców dożyn-

kowych występujących w Polsce. 
Nie będą oceniane wieńce z de-
koracjami z tworzyw sztucznych. 
Nie będą oceniane wieńce o for-
mach obcych tradycji ludowej ta-
kie jak: zaprzęgi, kula ziemska, 
studnia, ule, kosiarze i inne sceny 
rodzajowe.

Wieńce będzie oceniać ko-
misja konkursowa, która będzie 
przydzielać punkty od 0 do 5 pkt 
za zgodność z tradycją w zakre-
sie kompozycji, formy, materia-
łu i techniki. Drugi oceniany ele-
ment to różnorodność użytych do 
wykonania wieńca dożynkowego 
materiałów naturalnych jak: kło-
sy, ziarna zbóż, owoce, warzy-

wa, kwiaty i zioła. Następnym 
kryterium to walory artystyczne,  
w tym kompozycja, dobór barw  
i architektura bryły. Czwartym 
kryterium to wyraz artystyczny 
nawiązujący formą do tradycyj-
nych wieńców dożynkowych.

– Za I, II i III miejsce będą 
przyznawane nagrody pieniężne – 
mówi Jarosław Pucek. – Wszyst-
kie wieńce mogą wziąć udział  
w konkursie powiatowym. Celem 
konkursu jest kultywowanie i upo-
wszechnianie tradycji ludowych 
związanych ze Świętem Plonów, 
promocja dorobku kulturowego 
polskiej wsi i rozbudzanie zainte-
resowań twórczością ludową.  dag

Maja Banachowska  
na nagraniu swoich trzech 
utworów w profesjonalnym studiu 
we wrocławiu.
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Na pierwsze zajęcia Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej w Śleszynie 
przyszło kilkanaście młodych osób w wieku 12-18 lat.
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Kompina | zielonoświątkowcy: Chrzest siedmiu osób

Bzura jak biblijny Jordan
– Wychodzimy  
z założenia, że chrzest 
powinien być świadomy, 
czyli poprzedzony 
przygotowaniem: naukami 
i uczestnictwem w życiu 
Kościoła oraz oczywiście 
nawróceniem. To ważna 
decyzja, nie chrzcimy 
osób z ulicy. Dla zborów 
tu obecnych to wielkie 
święto – powiedział 
nam Andrzej Nędzusiak, 
pastor i prezbiter naczelny 
(biskup) Kościoła Bożego 
w Chrystusie. W niedzielę 
19 lipca w Kompinie 
członkowie kościoła 
spotkali się na uroczystości 
chrztu siedmiu osób.

W miejscowej strażnicy OSP 
wierni ze zborów KBwCH (na-
leży do rodziny kościołów zie-
lonoświątkowych) w Łowiczu, 
Sochaczewie i Skierniewicach 
spotkali się na nabożeństwie. Po 
wysłuchaniu świadectw i kazania 
prezbitera, wszyscy przeszli nad 
Bzurę, w nurtach której po wyzna-
niu wiary odbył się chrzest przez 
całkowite zanurzenie. Po chrzcie 
protestanci wrócili do strażnicy  
i wzięli udział w Wieczerzy Pań-

skiej, na której dzielono się chle-
bem i winem – odpowiednik Eu-
charystii w Kościele Katolickim 
– a potem w poczęstunku.

Zbigniew Karczewski, prowa-
dzący zbór w Łowiczu, jest zado-
wolony z przebiegu uroczystości. 
Widać było, że dużą radość spra-
wiła mu decyzja czterech osób, 
które w czasie spotkania w miej-
scowej stanicy, pod wpływem 

świadectw i kazania prezbitera 
Nędzusiaka, zdecydowali, że jako 
osoby dodatkowe przyjmą chrzest 
i wyrażą wolę pójścia śladem Je-
zusa Chrystusa. Osoby te od dłuż-
szego czasu nosiły się z takim za-
miarem.

– Wszystkie ochrzczone osoby 
znamy, to nasi przyjaciele i dzieci, 
z każdą rozmawialiśmy wcześniej, 
czy są już gotowi to zrobić – po-

wiedział nam Karczewski, który 
tego dnia ochrzcił syna.

Pastor ze zboru w Sochacze-
wie, Stanisław Muciek, także 
był zadowolony, w wodach Bzu-
ry ochrzcił dwóch swoich synów. 
Starszy, Michał powiedział nam, 
że czuł ogromne podekscytowa-
nie. – Po wynurzeniu od razu na 
twarzy pojawił mi się uśmiech  
i ogromna radość w sercu, jestem 

szczęśliwy, że to zrobiłem – mó-
wił nam.

Jak mówi prezbiter Andrzej 
Nędzusiak, Kościół Boży w Chry-
stusie jest wierny tradycjom bi-
blijnym, które mówią, że chrzest 
winien odbywać się przez za-
nurzenie całego ciała w wodzie, 
zgodnie z tą tradycją najlepiej 
płynącej (choć nie jest to regułą, 
bo chrzty są udzielane też w ba-
senach i stawach). Chrztu udzie-
lają członkowie Kościoła, którzy 
wprowadzając nowe osoby w po-
czet wiernych, biorą za nie odpo-
wiedzialność. Część osób, które 
były chrzczone, wcześniej pościła, 
także nawiązując w ten sposób do 
tradycji biblijnych.

Chrzest w Kompinie był pierw-
szym jakiego dokonano w Bzu-
rze, ale nie pierwszym na terenie 
Ziemi Łowickiej. W ciągu kilku 
ostatnich lat wspólnota Kościoła 
Bożego w Chrystusie dokonywała 
chrztów w stawie u jednego z jej 
członków, mieszkającego w Karo-
lewie.  tb

taki spływ odbywał się dotychczas tylko dla członków Klubu Turystki 
Kajakowej „Tratwa”, zaś w tym roku będzie otwarty dla wszystkich. 

Łowicz 

Kino Fenix 
powraca! 
Po kilkumiesięcznej 
przerwie spowodowanej 
pandemią koronawirusa, 
w przyszły piątek  
31 lipca kino Fenix  
wznowi działalność 
filmową na dużej sali.  

Pierwszymi tytułami, jakie 
pojawią się w ramówce, są film 
animowany „Wiking i magicz-
ny miecz” (2019, reż. Éric Ca-
zes) dla dzieci oraz propozycja 
dla dorosłych widzów, którą bę-
dzie romans pt. „Coś się kończy, 
coś zaczyna” (2019, reż. Dra-
ke Doremus). W seansach bę-
dzie mogła uczestniczyć połowa 
widowni, co w przypadku kina 
Fenix oznacza 70 osób. Przepi-
sy te mają jednak ulec zmianie 
już 3 sierpnia, na skutek luzowa-
nia obostrzeń, a wówczas limity  
w kinach mają zostać zniesione. 

Aktualnie duża sala kina Fe-
nix jest malowana i sprzątaną 
przed powrotem widzów. – Wi-
dzowie lubiący kino ambitne  
i artystyczne poczekają na regu-
larne uruchomienie sali studyj-
nej do 4 września. Wtedy ruszą 
pokazy premierowe jesiennej 
ramówki, która jest przygoto-
wywana w oparciu o zapowie-
dzi dystrybutorów – informuje 
dyrektor Łowickiego Ośrodka 
Kultury Maciej Malangiewicz. 
Dodaje jednak, że pojedyncze 
pokazy będą w małej sali orga-
nizowane, gdy na dziedzińcu 
ŁOK będą się odbywać sierp-
niowe koncerty.

Do końca wakacji będzie też 
funkcjonować kino plenerowe 
na dziedzińcu ŁOK. Seanse od-
bywają się w piątki o godzinie 
21.30. Uczestnictwo w nich jest 
zawsze darmowe. Już w najbliż-
szy piątek, 24 lipca, obejrzymy 
francuską komedię pt. „I znowu 
zgrzeszyliśmy dobry Boże!”.

Działa również platforma kin 
studyjnych mojeekino.pl, w ra-
mach której kino Fenix dzia-
ła wirtualnie. Widzowie mogą 
oglądać w domu, wykupując bi-
lety w cenie od 10 do 15 zł. – Jest 
tam baza filmów artystycznych, 
dla dzieci oraz regularne pre-
miery – zachęca dyrektor Ma-
langiewicz.  aa 

Łowicz | wakacyjne atrakcje na Bzurze

Szykuje się nocna przygoda
Dla osób lubiących aktywnie spędzać czas, Polskie 
Towarzystwo Turystyczno– Krajoznawcze zorganizowało 
specjalną atrakcję. Już 1 sierpnia rusza I Nocny Spływ 
Kajakowy rzeką Bzurą, na trasie Urzecze – Łowicz. 

Można powiedzieć, że wyda-
rzenie jest idealne dla nocnych 
marków, ponieważ rozpoczyna się 
o godzinie 21, a czas zakończenia 
przewidywany jest na godzinę 2  
w nocy. Do tej pory w spływach 
kajakowych organizowanych 
przez PTTK, mogły brać udział 
wszystkie osoby pragnące aktyw-
nie spędzić czas. Tym razem, siłą 
rzeczy adrenaliny będzie więcej,  
dlatego spływ jest przeznaczony 

dla osób doświadczonych w pły-
waniu kajakiem, oraz potrafiących 
pływać wpław. 

Organizatorzy są odpowie-
dzialni za dostarczenie sprzę-
tu, ubezpieczenie i transport. Ze 
względu na późną porę, aby po-
lepszyć widoczność i zapewnić 
bezpieczeństwo, uczestnicy będą 
zaopatrzeni w latarki czołowe, 
oraz ubranie z elementami odbla-
skowymi. Zapisy miały potrwać 

do 28 lipca, jednak już w ciągu 
pierwszego dnia od ich ogłosze-
nia (20 lipca), zapełniło się 10  
na 20 możliwych miejsc, więc 
pomysłodawcy twierdzą, że  
w ciągu dwóch następnych dni 
nie będzie możliwości dopisania 
się do listy. 

– Do tej pory braliśmy udział 
w spływach nocnych tylko w ra-
mach naszego klubu i odnieśliśmy 
bardzo pozytywne wrażenia. Lu-
dzie myślą, że nocą przyroda śpi, 
a tak na prawdę dolina przeżywa 
wtedy drugie życie. Chcieliśmy 
podzielić się tymi doświadczenia-
mi z ludźmi spoza klubu. – mówi 

Tomasz Caban, jeden z organiza-
torów spływu. Wydarzenie jest 
planowane w okolicach pełni księ-

życa, która w połączeniu z rzecz-
ną mgłą może dostarczyć niesa-
mowitych wrażeń. ma
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Chrzest w Bzurze, z wody wynurza się michał muciek z Sochaczewa, chrzczącymi go są: zbigniew Karczewski 
z łowicza i jego tata Stanisław muciek.
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Część osób, 
które były 
chrzczone, 
wcześniej 
pościła, także 
nawiązując  
w ten sposób 
do tradycji 
biblijnych.
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Łowicz | Sprawa budowy kościoła na Górkach

Nadal konflikt czy próba rozwiązania?
Przewodniczący Rady Miejskiej w Łowiczu 
Jacek Wiśniewski powiedział Nowemu 
Łowiczaninowi, że będzie się starał zakończyć 
konflikt wokół ewentualnej budowy nowego 
kościoła na placu w rejonie ulic Miodowej  
i Łęczyckiej w dzielnicy Górki.

To nowe podejście do sprawy. 
W ostatnich latach bowiem bur-
mistrz miasta Krzysztof Kaliński, 
jak i poprzedni przewodniczący 
Rady Miejskiej Henryk Zasępa 
po prostu nie odpowiadali na pi-
sma ze strony diecezji łowickiej, 
w których proszono o przekaza-
nie Kościołowi działki na budo-
wę ośrodka duszpasterskiego – tej 
działki, która decyzją Rady Miej-
skiej przed wieloma już laty zosta-
ła na ten cel przeznaczona.

Diecezja kierowała do burmi-
strza i przewodniczącego pisma  
w tej sprawie ostatnio we wrześniu 
2018, wrześniu 2019 roku i ostat-

nio, najnowsze, 24 czerwca tego 
roku.

Podpisany pod nim wikariusz 
generalny diecezji ks. Wiesław 
Wronka, proboszcz parafii Chry-
stusa Dobrego Pasterza w Łowi-
czu, po raz kolejny potwierdza 
zainteresowanie diecezji wspo-
mnianą działką (nosi ona numer 
geodezyjny 6703/20). Chce tam 
utworzyć prafię p.w. św. Jana 
Pawła II. Potwierdza też, że diece-
zja jest otwarta na różne sposoby 
rozwiązania sporu.

Piętnasty rok  
od narodzin pomysłu
Sprawa jest głośna, pisaliśmy 

o niej wielokrotnie. Przypomina-
jąc najważniejsze: biskup łowicki 
wystąpił o przeznaczenie działki 
na cele kultu religijnego w marcu 
roku 2005, a dwa lata później, 25 
października 2007 Rada Miejska 
odpowiednią uchwałą tego doko-
nała. 

Gdy jednak w listopadzie 2011 
diecezja wystąpiła do burmistrza 
o realizację tej uchwały, ten ogło-
sił w tej sprawie przeprowadzenie 
konsultacji społecznych – a w tych 
większość mieszkańców głosują-
cych (choć była to nawet nie 1/3 

uprawnionych) wypowiedziała się 
przeciwko przekazywaniu działki 
na ten cel. W konsekwencji tego 
Rada, już w innym składzie oso-
bowym, odrzuciła prośbę diecezji.

Kościół poszukiwał drogi kom-
promisu. Zaproponował inne 
działki, które chciał oddać mia-
stu w zamian, wyraził chęć zaku-
pu działki, jeśli nie doszłoby do 
zamiany. Wreszcie, o czym też 
wspominał już w ubiegłym roku 
ks. Wronka, diecezja zapropo-
nowała, że zagospodaruje tylko 
część działki, część zostawiając 

miastu na cele, o których często 
mówili mieszkańcy.

Na żadne z trzech ostatnich 
pism diecezja nie otrzymała z ra-
tusza żadnej odpowiedzi. Wcze-
śniej jednak miasto też wysuwało 
kompromisową propozycję, ofe-
rując pod kościół grunt przy ulicy 
Młyńskiej – ale tej propozycji nie 
podchwyciła z kolei diecezja.

nie można chować 
głowy w piasek
Dlaczego więc teraz Jacek Wi-

śniewski chce zająć się tematem? 

Pewne jest, że musi mieć świa-
domość, iż sytuacja, w której ra-
tusz nie odpowiada po prostu na 
– formułowane zresztą w grzecz-
nym tonie – pisma z diecezji, nie 
wystawia ratuszowi dobrej opinii. 
Ks. Wronka pisze do burmistrza: 
„Wiemy, że sprawa jest trudna,  
a brak reakcji ze strony Szanow-
nego Pana jest dla nas znakiem 
chęci wygaszenia całego proce-
su i zaprzestania jakichkolwiek 
działań. Dlatego powstają nasze 
obawy, że sprawa działki może 
zniknąć pośród wielu, pewnie 

ważniejszych, urzędowych spraw 
(...)”.

Przede wszystkim jednak prze-
wodniczący ma świadomość, że 
w myśl ustawy o stosunku pań-
stwa do Kościoła, ten ostatni ma 
prawo do realizacji inwestycji sa-
kralnych, tyle, że podlegają one 
przepisom o planowaniu prze-
strzennnym, a przeznaczenie tere-
nu na te cele ustala się w planach 
zagospodarowania przestrzenne-
go na wniosek biskupa. W przy-
padku Łowicza wniosek był, prze-
znaczenie w planie uchwalono. 

Punkt zapalny

ReKlAmA

myślę, że rozwiązanie 
leży w zasięgu 
ręki, tylko trzeba ją 
wyciągnąć i zacząć 
rozmawiać.

Przewodniczący  
rady Miejskiej  

Jacek Wiśniewski
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ReKlAmA

Zmieniono je nieco wpraw-
dzie w roku 2015, rozszerzając 
dopuszczalne przeznaczenie tak-
że na inne usługi, nie tylko kultu 
religijnego, co umożliwia także 
budowę tam np. przedszkola (np. 
w razie kompromisu, by mogło 
powstać i to i to), ale kult religij-
ny jako możliwe przeznaczenie 
pozostał. Teraz więc stan praw-
ny jest jasny, konsultacje społecz-
ne go nie zmieniły, diecezja ma 
prawo tam budować, musi tylko 
tę działkę lub jej część przejąć  
w posiadanie. 

To jednak wydaje się najtrud-
niejsze. 

z naiwnością dziecka? 
Czy z wiarą  
w kompromis?
– Chcę podjąć próbę rozwią-

zania problemu zagospodarowa-
nia terenu przy ul. Miodowej na 
os. Górki – mówi przewodniczący 
Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski 
– Zamierzam w sierpniu spotkać 
się z przedstawicielami strony ko-
ścielnej, aby na ten temat rozma-
wiać i poznać obecne stanowiska 
i ewentualne propozycje.

Przewodniczący kilkakrotnie 
podkreślił w rozmowie z nami, 
że wie jakie ten temat rozbudza 
emocje u zainteresowanych stron, 
szczególnie mieszkańców osie-
dla, ale ma nadzieję, że uda mu 
się doprowadzić do kompromisu. 
– Idealnym rozwiązaniem byłoby 
wypracowanie stanowiska, które 
będzie w stanie pogodzić interesy 
obu stron – mówi. 

Stron – czyli Kościoła (dopro-
wadzając do powstania na tym 
gruncie świątyni) oraz tej części 
mieszkańców, która wypowiada-
ła się w konsultacjach (doprowa-
dzając do powstania przedszkola 
wraz ze świetlicą dla mieszkań-
ców). Dodaje przy tym, że ratusz 
mogłoby porozumieć się co do 
sposobu funkcjonowania przed-
szkola jak i tego. kto byłby jego or-
ganem prowadzącym, miasto czy 
Kościół. – Myślę, że rozwiązanie 
leży w zasięgu ręki, tylko trzeba 
ją wyciągnąć i zacząć rozmawiać. 
Przewodniczący Rady jednak do-

daje, że ma poczucie, iż wchodzi 
w ten temat z naiwnością dziecka.

– Obserwując wieloletnie za-
mieszanie wokół sprawy gruntu 
przy ul. Miodowej, oceniam że 
wszystko zaszło stanowczo zbyt 
daleko rozpalając emocje i spra-
wiając, że strony: mieszkańcy, 
Rada i Kościół okopali się na swo-
ich pozycjach – stanowiskach nie 
ustępując ani kroku w tył. Tu, tak 
naprawdę powinien interwenio-
wać doświadczony mediator.

Do sądu?  
to byłoby gorzej  
niż źle
Przewodniczący podkreśla to,  

o czym wspomnieliśmy wcze-
śniej, że to strona kościelna stoi 
na wygranej pozycji, gdyby pa-
trzeć na to od strony prawnej. 
Podjęta uchwała o zagospodaro-
waniu terenu przy ul. Miodowej 
przekazująca go na cele sakralne 
i wynikające z tego zobowiąza-
nia samorządu wynikające z za-
pisów konkordatu dają jej nawet 
możliwość dochodzenia prawa do 
gruntu na drodze sądowej. – Mam 
nadzieję, że to rozwiązanie nie 
jest przez Kościół brane pod uwa-
gę, byłoby to najgorsze co moż-
na w tej sytuacji zrobić, biorąc 
pod uwagę emocje mieszkańców. 
A Kościół to przede wszystkim 
wspólnota, w ten sposób nie da się 
jej zbudować – stwierdza. 

Biskup zresztą, jak pokazu-
ją ostatnie lata, z drogi sądowej 
nie korzystał – bo od 2015 roku, 
gdy ostatni raz temat wzbudzał 
dyskusje w radzie, do sądu nie 
poszedł. To też jest, samo w so-
bie, znakiem jakiejś gotowości do 
kompromisu. Czy Wiśniewskie-
mu uda się go wypracować? Bę-
dzie się starał. 

Ale zaznacza, że bez wypraco-
wania kompromisu nie poprze za-
stosowania sprzedaży tego terenu 
diecezji z wysoką bonifikatą wy-
noszącą np. 90%. – W takiej sy-
tuacji będzie należało rozważać 
sprzedaż gruntu, ale tylko po ce-
nach rynkowych, po wcześniejszej 
wycenie biegłego rzeczoznawcy – 
mówi.  tb, ww

Łowicz | Osiedle Starzyńskiego

Ruchomy znak zakazu zatrzymywania
„Ja sobie tu zaparkuję. Ładne miejsce, na samym osiedlu.  
Tu jest zakaz zatrzymywania? To go odwrócę  
i w razie czego powiem, że go nie widziałem.  
Przecież mi nie udowodnią.” – taki jest z pewnością tok 
myślenia niektórych kierowców, którzy nie mogąc znaleźć 
miejsca na osiedlowych lub miejskich parkingach decydują 
się zaparkować tam, gdzie jest to zabronione. 

Jednym z takich miejsc jest 
osiedle Starzyńskiego, na które 
prowadzi chodnik od strony ul. Si-
korskiego, tuż obok sklepu Okrę-
gowej Spółdzielni Mleczarskiej. 

Uważny mieszkaniec osiedla 
powiedział nam, że mniej więcej 
od roku obok bloku nr 1 powstał 
„prywatny parking”. Osoby, któ-
re tu zostawiają samochody, a jest 
ich kilka, wpadły na pomysł, aby 
odwracać znak zakazu zatrzymy-
wania, który normalnie ustawiony 
jest tak, aby był widoczny od stro-
ny ul. Sikorskiego. Praktykowane 
jest to zwłaszcza popołudniami 
oraz w weekendy. 

Takie zachowanie, aspołeczne 
i lekceważące prawo, może iryto-
wać. Na osiedla nieraz nie może 

wjechać śmieciarka czy zaopa-
trzenie do sklepu. Zdarzało się na-
wet, że pracownice sklepu nie mo-
gły go rano otworzyć, ponieważ 
drzwi były zastawione. 

Dlatego nieczytelny znak ktoś  
z mieszkańców każdego dnia  
ustawia prawidłowo. Nasz roz-
mówca żartuje, że może to dzia-
łanie sił nadprzyrodzonych, które 
stanie się nową atrakcją turystycz-
ną w Łowiczu. – Od roku znak, mo-
cowany na obejmach, kręci się na 
słupku o cały obrót w ciągu doby. 
Aż dziwne, że jeszcze się trzy-
ma – mówi mieszkaniec osiedla. 

Takie obrócenie znaku trakto-
wane jest w prawie tak samo jak 
zniszczenie go. Jest to wykrocze-
nie zagrożone karą aresztu, ogra-

niczenia wolności do 30 dni lub 
grzywną nawet do 5.000 zł. Gdy-
by jednak znak został także fak-
tycznie zniszczony, a wartość stra-
ty przekroczy 250 zł, to mamy do 
czynienia z przestępstwem okre-
ślonym w art. 288 kodeksu kar-
nego, który mówi o karze pozba-
wienia wolności od 3 miesięcy do 
lat 5. 

Joanna Mika, dyrektor ZGM  
w Łowiczu, który jest administra-
torem bloku, powiedziała nam, że 
problem z lekceważeniem znaków 
zakazu zatrzymywania lub obra-

cania ich tak, aby były nieczytelne 
jest powszechny i nie ma sposobu 
na mieszkańców, aby nauczyć ich 
przestrzegania zasad. Zamocowa-
ny znak zawsze mogą obluzować 
i go przekręcić, nie boją się też 
mandatów. niektórzy mówią buń-
czucznie, że jak przyjedzie poli-
cja, to zapłacą. 

Na pewno? W miejscu tym 
wprawdzie nie ma monitorin-
gu, ale przy odrobienie dobrych  
chęci mieszkańcy lub policja 
mogą ustalić, kto przekręca znak. 
 mwk

Znak zakazu zatrzymywania widoczny i nie.
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Łowicz | zamiary Polkomtelu – budowa masztu przy ul. Płockiej

Spółka nie zgadza się ze stanowiskiem starostwa
Pisaliśmy już w NŁ o tym, że 

postanowieniem z 3 czerwca sta-
rostwo w Łowiczu nakazało spół-
ce Polkomtel Infrastruktura uzu-
pełnienie wniosku o wydanie 
pozwolenia na budowę masz-
tu telefonii komórkowej przy ul. 
Płockiej, (na działce za dawnym 
salonem Renault) o decyzję o śro-
dowiskowych uwarunkowaniach 
zgody na realizację tego przedsię-
wzięcia. 

Inwestor ma dosłać uzupełnio-
ny projekt do 1 września. Staro-
stwo uważa, że przedsięwzięcie 
objęte wnioskiem może znaczą-
co oddziaływać na środowisko, 
przede wszystkim na zdrowie lu-

dzi. Skumulowana moc zainstalo-
wanych anten jest taka, że decyzja 
o środowiskowych uwarunkowa-
niach jest konieczna.

Jak się dowiadujemy w staro-
stwie, w ciągu minionych tygodni 
zmieniło się w sprawie tyle, że in-
westor przysłał swoje wyjaśnie-
nia, w których nie zgadza się ze 
stanowiskiem starostwa. Oznacza 
to, że chciałby uzyskać pozwole-
nie na budowę bez przeprowadza-
nia analizy oddziaływania masztu  
i nadajników na środowisko.

Dyrektor Wydziału Architek-
toniczno-Budowlanego w sta-
rostwie Kamil Malejka powie-
dział nam, że starostwo poczeka 

jednak do wyznaczonego termi-
nu na żądane uzupełnienia. Jeśli 
nie nadejdą, będzie to podstawa 
do wydania decyzji o odmowie 
udzielenia pozwolenia na bu-
dowę. Tę z kolei Polkomtel bę-
dzie mógł zaskarżyć do wojewo-
dy, a gdyby ten utrzymał decyzję  
w mocy – do sądu.

Jednocześnie, w odpowiedzi 
na protesty mieszkańców (w zbie-
ranie podpisów angażowali się 
m.in. radni Henryk Zasępa i Ma-
rek Boroski oraz przewodnicząca 
zarządu osiedla Katarzyna Tadeu-
siak), starosta Marcin Kosiorek 
odpowiedział na piśmie Marko-
wi Boroskiemu, że urząd docho-

wa wszelkiej staranności rozpatru-
jąc przedłożony do zatwierdzenia 
projekt budowlany. Gdyby jednak 
inwestor spełnił wszystkie wyma-
gania wynikające z przepisów pra-
wa, wydanie decyzji odmawiają-
cej pozwolenia na budowę będzie 
niemożliwe.

Polkomtel to pierwsza w Polsce 
sieć, która oferować będzie usługi 
w technologii 5G. Rozpoczyna-
ją się prace przy udostępnianiu jej 
z ok. 100 stacji bazowych, w wy-
branych siedmiu dużych miastach  
w kraju. W przyszłości techno-
logia ta będzie z pewnością wy-
korzystywana na całym obszarze 
Polski.  wal
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Kolej | Jest umowa na przebudowę warszawy zachodniej – miejsca, z którego korzystają setki łowiczan

Jeden nasz dworzec się zmienia,  
drugi zacznie się zmieniać niedługo
Jeśli w tym tytule jest przesada, to niewielka. Dla setek 
łowiczan dworzec Warszawa Zachodnia jest też „ich” 
dworcem. Bardzo wielu dojeżdżających do stolicy  
tu wysiada w drodze do pracy, a ci, którzy jadą dalej, 
codziennie przez niego przejeżdżają. Jest niemal tak 
samo „nasz” jak Łowicz Główny. Na tym ostatnim prace 
trwają, ten pierwszy przez lata nie mógł się ich doczekać.

Dlatego informacja, jaka uj-
rzała światło dzienne 7 lipca jest 
tak dobra. Tego dnia przedstawi-
ciele Ministerstwa Infrastruktury, 
PKP Polskich Linii Kolejowych  
i firmy Budimex podpisali umowę  
o wartości aż 2,4 miliarda złotych 
na przebudowę Dworca Zachod-
niego. 

Obecnie na pewno nie jest on 
wizytówką Warszawy – a tam sta-
ją dalekobieżne pociągi z zachodu 

i południa Polski, tam zatrzymu-
je się SKM-ka z Okęcia. Nie jest 
przyjazny dla pasażerów: niemal 
pozbawiony poczekalni, z pero-
nami nie chroniącymi przed wia-
trem, a tylko ledwo, ledwo przed 
deszczem, z wąskim przejściem 
podziemnym, w którym kulimy 
się czasem pod ścianami czeka-
jąc na nasz pociąg, gdy jest zimno.

Nowy Dworzec Zachodni 
zmieni się całkowicie. Nowe bę-

dzie aż 30 km torów i 130 rozjaz-
dów, nowa sieć trakcyjna. Przybę-
dzie nowy peron, będzie dojście 
do peronu linii obwodowej, która 
zostanie przedłużona do linii ra-
domskiej, dając SKM-kom moż-
liwość kursowania na linii pół-
noc-południe, z Legionowa do 
Piaseczna.

 Istniejący tunel pieszy zosta-
nie bardzo poszerzony (ma mieć 
aż 62 m szerokości – obecnie ma 
8!) i doprowadzony do peronu 
wspomnianej linii obwodowej – 
jego długość sięgnie 200 metrów. 
Zmieszczą się w nim sklepy, ka-
wiarnie, punkty usługowe i kasy 
biletowe. Od strony północnej po-

wstanie nowy budynek dworca 
z halą dworcową. Nie będzie on 
wielki , bowiem jej funkcję przej-
mie częściowo właśnie wspo-
mniany szeroki tunel podziemny. 
Wszystkie perony przykryje jeden 
dach wielkiej, wspólnej hali pe-
ronowej. Będzie on wyposażony  
w świetliki, na nim zostaną zain-
stalowane panele fotowoltaiczne. 

Perony będą skomunikowane  
z tunelem także za pomocą scho-
dów ruchomych i wind przystoso-
wanych do przewozu wózków i ro-
werów. Pod peronami, w poprzek 
linii kolejowych, powstanie tunel 
dla nowej linii tramwajowej z Woli 
na Mokotów i do Wilanowa. Moż-

liwość przesiadki na ten tramwaj  
i na linię obwodową uczyni z War-
szawy Zachodniej jeszcze więk-
szy niż dotąd węzeł komunikacji 
zbiorowej. A już teraz Zachodnia 
jest największą pod względem 
wielkości ruchu pasażerskiego 
stacją kolejową w Polsce: w ciągu 
doby obsługuje około 1000 pocią-
gów dalekobieżnych i aglomera-
cyjnych.

Budowa nowej Zachodniej to 
pierwszy etap rozłożonej na oko-
ło 10 lat modernizacji trasy śred-
nicowej z jej tunelem, budową no-
wego przystanku w rejonie ronda 
de Gaullea i przebudową Warsza-
wy Wschodniej. Po przebudowie 
przepustowość linii średnicowej 
ma się zwiększyć o połowę. 

Pierwsze prace na Zachodniej 
mają ruszyć już w sierpniu, zasad-
nicze prace torowe w przyszłym 
roku, szybko ma powstawać kład-
ka nad torami, która tymczasowo 
zastąpi tunel, gdy ten będzie po-
szerzany. Dworzec ma być goto-
wy w drugiej połowie 2023 roku. 
W czasie prac ma być utrzyma-
ny ruch pociągów i obsługa po-
dróżnych. Po modernizacji, zwa-
żywszy, że wtedy będzie już 
zakończona modernizacja dworca  
w Łowiczu i całej trasy do stolicy, 
dojazd na Zachodnią w ciągu 45 
minut pociągiem pospiesznym po-
winien być standardem. Później, 
jeśli powstanie Kolej Dużych Pręd-
kości, powinno być jeszcze krócej.

Ale wcześniej czekają pasaże-
rów trzy lata gehenny związanej 
z przebudową. – Budowa nie bę-
dzie prosta, pod ruchem. Będzie 
dużo zamknięć – przyznał w dniu 
podpisywania umowy Dariusz 
Blocher, prezes Budimexu. Będą 
problemy, ale szybki proces po-
dejmowania decyzji sprawia, że 
będziemy w stanie dotrzymać ter-
minu – deklarował jednak.  wal

Aktualności

ReKlAmA

bruDnO, ziMO i... GOłębie
Setki ludzi pracujących  
i studiujących, codziennie 
dojeżdża z łowicza do 
warszawy koleją. Nasi 
rozmówcy są zgodni, że stan 
dworca pozostawia wiele do 
życzenia. – Swoje najlepsze 
lata miał w PRl-u. Jest brudno, 
zimno i wszędzie latają 
gołębie. – mówi pani Patrycja 
Pawlikowska, mieszkanka 
łowicza. – wszędzie się 
stamtąd dojedzie, ale co  
z tego, jak miejsce nie zachęca 
do podróżowania. wszystko 

stare, tylko jeden budynek 
odnowiono – dodaje pani 
Patrycja.  
łowiczanie martwią się także 
o kwestie bezpieczeństwa na 
tym dworcu. wiele osób, które 
zapytaliśmy, odpowiadało, 
że na dworcu jest dużo 
bezdomnych i nietrzeźwych 
ludzi. Pani marzena, która 
codziennie korzysta z 
pociągów, wyznaje: – Do 
wyglądu nie mam żadnych 
uwag, ale w poczekalni dworca 
nie jest bezpiecznie. można 

spotkać się z nieprzyjemnymi 
ludźmi, którzy okradają 
podróżnych, oczekujących 
na pociąg. wolę czekać na 
peronie niż tam.  
Na pytanie, czy podpisanie 
umowy o generalnej 
przebudowie dworca, jest 
pozytywną informacją, każdy 
z zapytanych odpowiedział 
twierdząco.  
– w końcu będzie to 
wyglądało, jak na warszawę 
przystało – twierdzi pani Agata, 
fryzjerka w warszawskim 
salonie. ma
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tak będzie wyglądała Zachodnia po przebudowie.
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Łódź | zmarł pasjonat naszej historii

Żegnamy Edwarda Miziołka
15 lipca w Łodzi zmarł pocho-

dzący z Jackowic w gm. Zduny 
Edward Miziołek. Osoba, którą 
zapamiętamy z wystaw starych 
pocztówek, które kolekcjonował  
i snucia niezwykłych opowieści 
na ich temat. Karty pocztowe były 
dla niego wehikułem czasu, a gdy 
były zapisane, także świadectwem 
życia ludzi, którzy już odeszli.

Był autorem pierwszej mono-
grafi łowickiej pocztówki „Łowic-

ka pocztówka 1899-1999” nagro-
dzonej Złotym Ekslibrisem przez 
Bibliotekę Wojewódzką. Za swo-
ją pasję historyczną został odzna-
czony m.in. Odznaką Honorową 
„Zasłużony Dla Kultury Polskiej”.  
W ostatnich latach podupadł na 
zdrowiu, miał już 85 lat. Starał się 
jednak nadal być aktywny, uczest-
niczył w spotkaniach z młodzie-
żą np. w 2017 roku w II LO. Uro-
czystości pogrzebowe odbędą się  

w piątek, 24 lipca, o godzinie 
11.30 na cmentarzu przy ul. Ogro-
dowej 43 w Łodzi.   tb

Historia | Ofiarni gimnazjaliści z łowicza

100 lat temu ochotnicy
ruszyli na front

W ubiegłym tygodniu minę-
ło 100 lat od wstąpienia uczniów 
Gimnazjum Męskiego im. Ks. J. 
Poniatowskiego w Łowiczu do 
kompani ochotniczej 10 Pułku 
Piechoty. Uczniowie jak i nauczy-
ciele szkoły, a także wielu miesz-
kańców Łowicza i okolic – około 
tysiąca mężczyzn – zgłosiło się 
by ratować odradzającą się Polskę 
przed bolszewicką nawałą.

Publikowane zdjęcie przed-
stawia jedną z klas gimnazjum. 
Przekazał nam je Leon Masztano-
wicz, którego ojciec, także Leon, 
widoczny jest pierwszy z prawej  

w drugim rzędzie liczonym od 
dołu. Cała ta klasa zgłosiła się la-
tem w 1920 roku ochotniczo do 
wojska. Pan Leon zrobił to 15 lip-
ca. O godz. 10.00 zameldował się 
w komisji zaciągowej i jeszcze 
tego samego dnia o godz. 17. zło-
żył przysięgę w kolegiacie łowic-
kiej. Po szybkim przygotowaniu 
teoretycznym i praktycznym zo-
stał wspólnie z kolegami wysłany 
na front, gdzie przebywał do koń-
ca października, gdy zakończone 
zostały działania wojenne.

O jego losie świadczy od-
naleziony po śmierci dziennik, 

16-kartkowy zeszyt, w którym za-
pisywał dzień po dniu co robił, co 
jadł, czy zdążył się wykąpać, jaką 
trasę przeszedł jego oddział, jakie 
przydzielono mu posterunki. 

Z tego ochotniczego zaciągu 
nie wszyscy uczniowie gimna-
zjum wrócili do domów, nazwiska 
poległych znajdują się na tabli-
cy wmurowanej w mury dawnej 
szkoły, dziś muzeum. 

Do historii pana Leona Masz-
tanowicza niebawem wrócimy. A 
raczej o wojnie 1920, w kolejnej 
odsłonie naszego cotygodniowe-
go cyklu – na stronie 28.  tb

Edward Miziołek

Klasa do której uczęszczał w łowickim gimnazjum Leon Masztanowicz, pierwszy z prawej w środkowym rzędzie.
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Gmina Łowicz | Album o gminie

Na starych fotografiach 
Już w drugiej  
połowie sierpnia 
premiera albumu 
fotograficznego  
o gminie Łowicz. 

Urząd Gminy Łowicz, któ-
ry jest wydawcą albumu, w li-
stopadzie ubiegłego roku zwró-
cił się do mieszkańców z prośbą 

o udostępnienie zdjęć przedsta-
wiających życie codziennie Księ-
żaków, a także architekturę ło-
wickich wsi, uroczystości gminne  
i sołeckie, z okresu 1900-2000.

Od tamtej pory zebrano około 
tysiąca fotografii, które mają war-
tość historyczną i sentymentalną. 
Oprócz zdjęć, mieszkańcy przy-
nosili też listy i dokumenty archi-
walne. Pozyskane materiały pod-
dane zostały obróbce cyfrowej  

i opisane, a potem zwrócone wła-
ścicielom. Nie wszystkie zdjęcia 
mogły zostać jednak wykorzysta-
ne przez słabą jakość. 

Album będzie miał charakter 
typowo fotograficzny. Niemożli-
wy będzie jego zakup, bo stano-
wi materiał promocyjny. Będzie 
go można za to zdobyć na różne-
go rodzaju konkursach, ważnych 
wydarzeniach i uroczystościach 
związanych z gminą Łowicz.

Wydanych zostanie 2400 eg-
zemplarzy, a znajdziemy w nim 
materiały dotyczące większości 
miejscowości z terenu gminy.  ks
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ZSP nr 1 | Koniec remontu już widać

Historyczne mury szkoły prezentują się już pięknie
Remont Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych  
nr 1 w Łowiczu jest  
na ostatniej prostej.

Budynek szkoły na ulicy Po-
drzecznej to dawny klasztor do-
minikanów, który swoją historią 
sięga XV wieku. Dzięki dofinan-
sowaniu z europejskiego funduszu 
„Poprawa jakości powietrza po-
przez przeprowadzenie prac ter-
momodernizacyjnych w budyn-
kach użyteczności publicznej na 
terenie Powiatu Łowickiego” re-
mont obiektu rozpoczął się w po-
łowie lutego tego roku i już wkrót-
ce się skończy.

Dofinansowanie, które otrzy-
mał powiat łowicki, nie dotyczy 

jedynie ZSP nr 1, ale też Domu 
Pomocy Społecznej w Borówku, 
ZSP nr 4 i ZSP nr 2 na Blichu,  
a także Młodzieżowego Ośrodka 
Socjoterapii w Kiernozi. Całkowi-
ta wartość projektu to ponad 8 mln 
zł. Prace termomodernizacyjne 
wykonuje firma ADMAR.

W budynku dawnego klasz-
toru i kościoła docieplone zosta-
ją stropodachy, wymieniana jest 
elewacja oraz stolarka okienna 
i drzwiowa. W budynku szko-
ły wykonywane są m.in. remont 
schodów oraz krat okiennych, do-
cieplenie stropodachu, wymiana 
jego pokrycia, a także remont bal-
konów i zadaszeń. Oprócz tego, 
wymieniana jest także cała insta-
lacja elektryczna oraz instalacja 
centralnego ogrzewania i wody. 

Według dyrektora szkoły Da-
riusza Żywickiego remont był ko-
nieczny – zwłaszcza, jeżeli cho-
dzi o dach i elewację budynku,  
a także o docieplenie szkoły.  
To, co najbardziej go cieszy, to 
kwestie estetyczne – dzięki re-
montowi poprawi się wizerunek 
szkoły.

Podczas początkowych prac 
termomodernizacji budynku, na 
jego wschodniej ścianie, po sku-
ciu starego tynku odsłonięto frag-
menty średniowiecznego ceglane-
go muru zakrystii, powiązanego  
z murem prezbiterium. – o czym 
pisaliśmy w Nowym Łowiczani-
nie 16/20. Odkucie starego tynku 
pozwoliło przekonać się, z jak sta-
rymi, jak cennymi murami mamy 
to do czynienia. 

Jak powiedział nam dyrektor 
Zespołu Szkół Dariusz Żywicki, 
na południowej ścianie budyn-
ku zostanie odsłonięty – właśnie 
po to, by tę historię gmachu jesz-
cze bardziej zobrazować – frag-
ment starego muru o wielkości 
metra kwadratowego, z dobrze 
widoczną, wykorzystywaną kie-
dyś do budowy, rudą. Dyrektoro-
wi zależy na tym, by w niedalekiej 
przyszłości oznaczyć to wyjątko-
we miejsce specjalnymi tablicami 
oraz oświetlić.

Dariusz Żywicki powiedział 
nam też, że w wewnętrzny dzie-
dziniec, który niegdyś był istotną 
częścią klasztoru, wkrótce zosta-
nie tchnięte nowe życie – będzie to 
zielone miejsce, w którym ucznio-
wie i pracownicy szkoły będą mo-

gli zaczerpnąć świeżego powie-
trza. Aktualnie, z powodu prac 
remontowych dziedziniec jest wy-
łączony z użytku, jednak po roz-
poczęciu roku szkolnego ucznio-

wie tak, jak wcześniej, znów będą 
mogli spędzać tam czas.

Koniec prac termomoderniza-
cyjnych zaplanowany jest na 15 
sierpnia.  ks

Łowicz | urocze zwierzęta 

Alpaki z sąsiedztwa 
Uroczy i niecodzienny widok 

może nam się przytrafić przy ul. 
Armii Krajowej w Łowiczu. Na 
prywatnej posesji Marianny Sie-
roty, w sąsiedztwie należącego do 
niej Dworku Wiedeń, beztrosko 
spacerują i całymi dniami skubią 
trawę dwie alpaki. 

– Ja lubię zwierzęta – powie-
działa nam Marianna Sierota jako 
wstęp do opowiedzenia historii 
o tym, jak doszło do tego, że po-
stanowiła hodować alpaki. Dużo 
wcześniej miała już na tej dział-
ce dwa kucyki, które postanowiła 
przekazać nieodpłatnie na licyta-

cję podczas imprezy charytatyw-
nej w remizie OSP w Osieku, 
z której dochód wsparł leczenie 
Kasi Stańczyk. 

Przyznała, że kuce były trud-
ne do hodowania w mieście, gdyż  
z natury lubią biegać, a pani Ma-
rianna zaczęła się obawiać, że 
mogą wybiec na drogę. Sama po-
chodzi z Osieka, dlatego, gdy tyl-
ko dowiedziała się, że może prze-
kazać konie i w ten sposób pomóc, 
zrobiła to bez zawahania. 

Już jakiś czas wcześniej jej za-
interesowania skupiły się wokół 
cichszych i spokojniejszych zwie-

rząt. Pewnego dnia obejrzała pro-
gram o hodowli alpak, które ze 
względu na swoje usposobienie 
są wykorzystywane w celach te-

rapeutycznych. 5 lat temu kupi-
ła z tej hodowli dwie alpaki. Aby 
były szczęśliwe i żyło im się do-
brze, wybrała parę, samca w kolo-

rze białym i brązowo-rudą samicę. 
Nadała im imiona Białas i Agava. 

Alpaki są bardzo łatwe w utrzy-
maniu. Jedzą niedużo, najczęściej 
marchew, buraki lub siano, a ca-
łymi dniami mogą skubać trawę.  
I właśnie w takich okoliczno-
ściach są najczęściej widywane 
przez osoby spacerującej w okoli-
cach budynku po siostrach zakon-
nych, który pani Marianna kupiła 
przed 13 laty. 

Alpaki są dużą atrakcją podczas 
imprez okolicznościowych odby-
wających się w sąsiednim Dwor-
ku Wiedeń. Największe wraże-
nie robią oczywiście na dzieciach, 
dlatego jeśli pani Marianna jest 
akurat w pobliżu, to wpuszcza je 
z rodzicami na teren swojej pose-

sji, aby mogły zobaczyć zwierzę-
ta z bliska.

– Co roku mają jedno młode 
– opowiada nam pani Marianna. 
Ciąża u alpak trwa wyjątkowo 
długo, bo aż 11 miesięcy i samica 
rodzi tylko jedno młode. Dowia-
dujemy się, że może się ono po-
jawić na świecie już w paździer-
niku. 

Co więcej, alpaki muszą być 
raz w roku poddawane strzyżeniu 
– najbliższe czeka je w sierpniu. 

Pani Marianna przyznaje, że 
bardzo często spotyka się z tym, 
że alpaki są mylone z lamami. 
Jedne i drugie zwierzęta są w na-
szych okolicach rzadkością, dlate-
go też stanowią taką dużą atrakcję. 
 aa

Nieotynkowany – na razie – mur na wewnętrznym dziedzińcu szkoły.
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Agava i Białas – urocze alpaki spacerują na prywatnej posesji  
przy ul. Armii Krajowej w łowiczu. 

fO
T.

 A
G

N
Ie

S
zK

A
 A

N
TO

S
Ie

w
IC

z



 www.lowiczanin.info16 23 lipca 2020      nr 30   

ReKlAmA

Łowicz | 116 uczniów otrzymało stypendia burmistrza

Prymusi i „Perełki” docenieni za naukę 
54.600 zł wyniosła pula pieniędzy przeznaczona 
na stypendia dla najlepszych uczniów szkół 
podstawowych w Łowiczu przyznawana przez 
władze miasta. W tym roku przyznano je 116 
uczniom, w tym 102 z Łowicza i 14 spoza miasta, 
ale dojeżdżających do miejskich szkół.

W tym roku zrezygnowano  
z wręczania stypendiów w sali ra-
dzieckiej ratusza. Tym razem to 
burmistrz Krzysztof Kaliński od-
wiedza szkoły i wręcza uczniom 
stypendia. 

20 lipca odwiedził szkoły pod-
stawowe nr 1 i 2, 21 lipca – nr 4 
i nr 7. W przyszłym tygodniu bę-
dzie jeszcze w szkole pijarskiej, 

– Macie piękne wyniki w nauce 
i wzorowe zachowanie, sukcesy  
w konkursach. Jesteście prymusa-
mi, to jest piękne słowo podcho-
dzące z łaciny, bo primus ozna-
cza pierwszy. Zawsze lepiej być 
pierwszym – mówił burmistrz 
Krzysztof Kaliński do uczniów 
„Jedynki”. Z tej placówki aż 37 
uczniów „Jedynki” otrzymało sty-
pendia. SP nr 2 było 18 stypendy-
stów, w SP 3 – 15, SP 4 – 21, SP 7 
– 18 w pijarskiej SP – 7.

Stypendia są wypłacane przez 
2 wakacyjne miesiące w wyso-
kości 200, 220, 250 lub 380 zł – 
w zależności od uzyskanych suk-
cesów w nauce. Wydział Spraw 
Społecznych, który rozpatrywał 
wnioski złożone przez szkoły, po-

grupował je na cztery kategorie. 
W pierwszej byli laureaci i fina-
liści konkursów kuratoryjnych – 
wniosków takich było 5, w drugiej 
„Perełki” – tak nazwano uczniów 
z najwyższą średnią ocen, było 
ich łącznie 10, w trzeciej – ucznio-
wie z wysoką średnią i sukcesami  
w konkursach na poziomie ogól-

nopolskim – 6 oraz pozostali speł-
niający kryteria (średnia ocen  
w klasach IV-VI – co najmniej 5,5, 
w klasach VII-VIII – 5,5) – 81. 

Stypendyści ze Szkoły Pod-
stawowej nr 1: Zuzanna Le-
wandowska, Aleksandra Muras, 
Małgorzata Karolak, Szymon Ko-
bierecki, Olga Aftewicz, Bartosz 
Lesiak, Nadia Mamcarz, Stani-
sław Szczubełek, Zuzanna Budza-
łek, Franciszek Uczciwek, Julia 
Koza, Szymon Wróblewski, Olga 
Renata, Bieguszewska, Oskar 

Muras, Julia Bast, Alicja Lesiak, 
Zuzanna Uczciwek, Anita Jabłoń-
ska, Aleksandra Lus, Dominika 
Matyjas, Jakub Tarkowski, Oli-
wier Tokarz, Kalina Petelewicz, 
Małgorzata Łysio, Aleksandra 
Koczywąs, Maksymilian Front-
czak, Jan Anyszewski, Franciszek 
Wojciechowski, Patrycja Ewelina 
Jabłońska, Anna Cichy, Bartosz 
Dębiński, Mateusz Sierota Alek-
sandra Staszewska, Miłosz Sko-
nieczny, Maciej Owczuk i Zuzan-
na Więcek

Szkoła Podstawowa nr 2: 
Łucja Kurczak, Antoni Szczę-
śniak, Liliana Dziedziela, Ka-
tarzyna Więcek, Klaudia Bury, 
Maja Smolczewska, Anna Bier-
nacka, Antonina Hymka, Paweł 
Kozanecki, Patrycja Szkup, Nata-
lia Mrowiec, Alicja Rybus, Wik-
tor Szcześniak, Aleksandra Wię-
cek, Aleksandra Wojciechowska, 
Róża Tomaszewicz, Martyna Fir-
mowska i Lena Wróbel.  

Szkoła Podstawowa nr 3: 
Zuzanna Kamińska, Mateusz Sta-

szewski, Jakub Kutkowski, Julia 
Gładka, Natalia Graszka, Antoni-
na Chojnacka, Piotr Pieńkowski, 
Bartosz Grzegorek, Emilia Ar-
ciszewska, Amelia Flis, Amelia 
Gładka, Hanna Wróblewska, Julia 
Katarzyna Janicka, Seweryn Ko-
walski i Nicola Wysocka.

Szkoła Podstawowa nr 4: 
Maksymilian Kaczmarek, Piotr 
Morawski, Patrycja Pierzchała, 
Zofia Fabijańska, Julia Tomczak, 
Natalia Rucińska, Helena Czer-
necka, Oliwia Bończak, Zuzan-
na Sulikowska, Agata Walentyna 
Milczarek, Natasza Kraszewska, 
Wiktoria Pskit, Monika Pskit, Da-
ria Wawrzyńczyk, Nikola Dura-
nowska, Natalia Boczek, Wiktor 
Pieta, Martyna Drzewiecka

Natalia Wielemborek, Mikołaj 
Prus-Miterka i Wojciech Reske. 

Szkoła Podstawowa nr 
7: Wiktoria Białas, Przemysław 
Ugarenko, Marcin Szczęsny, Ra-
fał Ugarenko, Konstanty Bogu-
szewski, Wiktoria Motyl, Dawid 
Lelewski, Adrian Tomaszkiewicz, 

Oliwia Dańczak, Katarzyna 
Marta Litwin, Patrycja Tomasz-
kiewicz, Agata Kłosińska, Julia 
Gajda, Agata Kafarska, Kinga Ol-
czyk, Patrycja Kruszyńska, Fran-
ciszek Hans i Wiktoria Jabłońska.

Pijarska SP: Łucja Kaczma-
rek, Miłosz Grzywacz, Maciej 
Kucharek, Alicja Siewiera, Jagoda 
Znyk, Maja Czerwińska i Amelia 
Siejka.  mwk

Burmistrz Łowicza Krzysztof Kaliński wręcza dyplomy uczniom SP nr 1. Będą one pamiątką po przyznanym 
stypendium nawet wtedy, gdy dawno zostanie ono wydane. 
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macie piękne wyniki 
w nauce i wzorowe 
zachowanie, sukcesy 
w konkursach. 
Jesteście prymusami, 
to jest piękne słowo 
podchodzące z łaciny, 
bo primus oznacza 
pierwszy. zawsze lepiej 
być pierwszym.

burmistrz  
Krzysztof Kaliński
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Gmina Bolimów | Oświadczenia majątkowe – część II 

Zarobki i zasoby urzędników i radnych
Publikujemy ciąg dalszy oświadczeń majątkowych 
samorządowców z terenu powiatu łowickiego. 
Tym razem oświadczenia najważniejszych 
urzędników i radnych gminy Bolimów. Poniższe 
dane przedstawiają stan na 31 grudnia 2019 roku.

 Stanisław Linart, wójt 
gminy Bolimów. Na koncie zgro-
madził 145 tys. zł oszczędności 
na zasadach współwłasności mał-
żeńskiej. Współwłasność obej-
muje także dom o powierzchni 
220 mkw. i wartości 700 tys. zł 
oraz gospodarstwo indywidualne  
o pow. 24,26 ha wraz z zabudo-
wą o wartości 1,6 mln zł; z ujętej  
w oświadczeniu powierzchni 
21,76 ha to współwłasność mał-
żeńska, a 2,50 ha stanowi dzier-
żawa.

Wójt wykazał, że w 2019 roku 
gospodarstwo przyniosło przy-
chód 66.000 zł, a dochód wyniósł 
32.000 zł, w tym dopłaty ARiMR: 
20.022,09 zł. 

Za pracę w gminie wójt otrzy-
mał 128.175,60 zł brutto, oprócz 
tego otrzymał 1.260 zł dofinanso-
wanie wypoczynku oraz 1.906,42 
ryczałtu.

Wśród mienia ruchomego  
o wartości przekraczającej 10 tys. 
zł wykazał: Ursus 3-330 z 1984 
roku, Zetor 72-11 z 1989 roku 
i deszczownię z 2007 roku, sa-
mochody osobowe: Fiata Panda  
z 2007 roku oraz Hyundai Tucson 
z 2010 roku.

Wójt wykazał zobowiązanie fi-
nansowe w kwocie 58 tys. zł – kre-
dyt obrotowy w Banku Spółdziel-
czym Skierniewice o. Bolimów 
zaciągnięty na remonty ciągni-
ków, budynków oraz zakupy środ-
ków do produkcji rolnej.

 Patryk Kołosowski, za-
stępca wójta gminy Bolimów, 
wykazał 4.000 zł i 400 dola-
rów oszczędności, dom o pow. 
180 mkw. i wartości 650 tys. zł. 
Oszczędności, jak i dom, stanowią 
współwłasność. 

Z tytułu prowadzonej działal-
ności gospodarczej (zakończonej 
31 marca 2018) uzyskał przychód 
w wysokości 7047,77 zł, a dochód 
3112,79 zł. Oprócz tego wykazał 
dochód w wysokości 30.569,98 zł 
z tytułu umowy o pracę, 40.175,24 
zł z tytułu emerytury oraz 18 tys. 
zł – świadczenia 500+.

Wykazał także posiadanie sa-
mochodu Volkswagen T5 z 2005 
roku na zasadach współwłasno-
ści oraz zobowiązań finansowych 
w wysokości 268.800 zł – kredyt 
hipoteczny w BS Skierniewice za-
ciągnięty wspólnie z żoną i rodzi-
cami oraz w Banku Milenium – 
31.000 zł.

 Andrzej Czarnota, sekre-
tarz gminy. Wykazał posiadanie 
oszczędności około 2 tys. zł na 
zasadzie majątku odrębnego. Po-
siada także dom o pow. 80 mkw. 
o wartości 80 tys. zł, a także go-
spodarstwo rolne o pow. 2,29 ha, 
w skład którego wchodzi nie tyl-
ko grunt, ale także zabudowania 
o wartości 20 tys. zł. W oświad-
czeniu nie wykazał, aby osiągnął 
z niego dochód. 

Z tytułu zatrudnienia w urzę-
dzie otrzymał 119.619,61 zł, a tak-
że 17.859,20 zł w ramach nagrody 
jubileuszowej, a z tytułu umowy-
-zlecenia – 960 zł. Wykazał też 
wynagrodzenie żony: umowa  

o pracę 30.419,24 zł oraz inne na-
leżności 16.734,63 zł.

Wśród mienia ruchomego wy-
kazał samochód osobowy Volks-
wagen Tiguan 2.0 TSI z 2012 roku 
o wartości 42 tys. zł. Nie wykazał 
zobowiązań pieniężnych na kwotę 
przekraczającą 10 tys. zł.

 Krystyna Pilaszek, skarb-
nik gminy Bolimów, wykazała 
posiadanie oszczędności w kwo-
cie 11.777,64 zł, współwłasność 
domu o pow. 120 mkw. i wartości 
300 tys. zł oraz posiadanie działki 
o pow. 644 mkw. i wartości 10 tys. 
zł na zasadach wspólności mająt-
kowej z mężem.

W UG zarobiła 124.533,39 zł, 
wykazała również dochód w po-
staci emerytury męża – 47.927,38 
zł. Nie wykazała majątku rucho-
mego. Wykazała zobowiązanie 
finansowe w kwocie 16.500 zł – 
kredyt w BS Bolimów na remont 
domu.

 Wiktor tarmanowski, 
przewodniczący Rady Gminy Bo-
limów, nie wykazał oszczędności. 
Na zasadach małżeńskiej wspól-
noty majątkowej posiada dom  
o pow. 60 mkw. i wartości 80 tys. 
zł, ponadto gospodarstwo rolne  
o wartości 40 tys. zł, w oświadcze-
niu nie zawarł informacji o jego 
powierzchni (w ubiegłym roku 
też nie, natomiast 2 lata temu było 
to 8,2 ha). W tym roku osiągnął  
z niego przychód w wysokości 8,9 
tys. zł i, niezmiennie od kilku lat, 
zerowy dochód.

Radny wykazał dochody z ty-
tułu renty chorobowej 21.099,98 
zł oraz z tytułu diet radnego – 
7.965,33 zł. Nie wykazał posia-
dania majątku ruchomego ani 
zobowiązań finansowych przekra-
czających 10 tys. zł.

 tadeusz Ambroziak, 
radny, nie wykazał posiadanych 
oszczędności, mieszkania czy 
domu mieszkalnego, wykazał na-
tomiast dzierżawę gospodarstwa 
rolnego o pow. 2,48 ha, z którego 
osiągnął 5,5 tys. zł przychodu, nie 
osiągając dochodu. Jedyny wyka-
zany w oświadczeniu dochód to 
4.500 zł z tytułu diet radnego.

Radny nie wykazał posiadania 
mienia ruchomego ani zobowią-
zań finansowych o wartości po-
wyżej 10 tys. zł. 

 Wojciech Ciszewski, rad-
ny, wykazał oszczędności w kwo-
cie 40 tys. zł jako majątek odrębny, 
dom o pow. 100 mkw. o warto-
ści 200 tys. zł oraz nieruchomość  
o pow. 0,65 ha o wartości 30.000 
zł (obydwa jako majątek odrębny). 
Z tytułu świadczeń emerytalnych 
radny osiągnął dochód w wyso-
kości 39.669,52 zł, z diet radnego  
i sołtysa – 7175 zł, natomiast z ty-
tułu zlecenia 494,40 zł.

Radny nie wykazał posiadania 
mienia ruchomego i zobowiązań  
o wartości powyżej 10 tys. zł.

 Stanisław Czarnota, rad-
ny, nie wykazał oszczędności ani 
nieruchomości. Wykazał dochód 

39924,40 zł – w oświadczeniu nie 
zawarł informacji, z jakiego ty-
tułu. Wykazał posiadanie samo-
chodu osobowego: Toyota Yaris  
z 2007 roku. 

Radny nie wykazał posiadania 
zobowiązań finansowych przekra-
czających 10 tys. zł.

 Krzysztof Gala, radny, 
zgromadził oszczędności w wyso-
kości 25 tys. zł, posiadanie domu 
mieszkalnego o pow. 180 mkw.  
i wartości 200 tys. zł na zasadach 
własności oraz innej nieruchomo-
ści, o pow. 40 mkw. i wartości 15 
tys. zł. – także na zasadach wła-
sności. 

Z tytułu diet radnego otrzymał 
6.950,00 zł. Wykazał też dochód 
33.400,01 zł, jednak nie zawarł  
w oświadczeniu informacji, z ja-
kiego tytułu.

Radny nie wykazał posiadania 
mienia ruchomego, jak i zobowią-
zań finansowych o wartości powy-
żej 10 tys. zł.

 Michał Grefkowicz, radny, 
wykazał oszczędności w wysoko-
ści 90 tys. zł stanowiące majątek 
odrębny. Nie wykazał posiada-
nia domu, wykazał natomiast po-
siadanie jako majątku odrębnego 
gospodarstwa rolnego z zabudo-
waniami, o pow. 11,33 ha i warto-
ści 220.900 zł, z którego osiągnął 
przychód w wysokości 26.572,89 
zł i dochód 13.645,89 zł. 

Wykazał dochody: 5598,38 zł 
z tytułu diet radnego oraz 520 zł 
z tytułu wykonanego odstrzału sa-
nitarnego.

Wśród mienia ruchomego rad-
ny wymienił w oświadczeniu: 
motocykl marki Suzuki z 2003 
roku o wartości 12 tys. zł, łuskarkę 
o wartości 12 tys. zł, deszczownię 
o wartości 14 tys. zł oraz opryski-
wacz o wartości 8 tys. zł. Wyka-
zał także kredyt na zakup gruntów 
rolnych w wysokości 150 tys. zł.

 Michał Konopczyński, 
radny, wykazał w oświadczeniu 
oszczędności w kwocie 12,5 tys. 
zł. Nie wykazał posiadania nie-
ruchomości. Jego dochód w ubie-

głym roku wyniósł: 4.687,50 zł 
z tytułu PIT-R, wypłacone przez 
UG w Bolimowie z racji pełnie-
nia funkcji radnego, 25.517,23 
zł z tytułu zatrudnienia w firmie 
Bolimów.net oraz 2 tys. zł z tytu-
łu zatrudnienia w firmie Timplus  
w Skierniewicach.

Radny nie wykazał mienia ru-
chomego ani zobowiązań finan-
sowych przekraczających kwotę 
10 tys. zł. 

 Agnieszka Kurczak, rad-
na, nie wykazała w oświadcze-
niu oszczędności. Wykazała na-
tomiast posiadanie na zasadach 
małżeńskiej wspólnoty majątko-
wej domu mieszkalnego o pow. 
180 mkw. i wartości 350 tys. zł. 
Wykazała dochody: 33.698,16 zł 
z tytułu zatrudnienia oraz 900 zł  
z tytułu diet radnego gminy.

Wykazała posiadanie samo-
chodów osobowych: Toyota Au-
ris z 2009 roku oraz Toyota Corol-
la z 2004 roku, a także pożyczek  
w wysokości: 15 tys. zł i 20 tys. 
zł. (w kwietniu tego roku do spła-
ty pozostało radnej 24.546,78 zł).

 Jadwiga Marusiak, radna, 
wykazała posiadanie na zasadach 
małżeńskiej wspólnoty majątko-
wej oszczędności w wysokości 
30 tys. zł, domu o pow. 105 mkw.  
i wartości 300 tys. złotych, a tak-
że budynku gospodarczego o pow. 
18 mkw. i wartości 50 tys. zł. Wy-
kazała dochody: 17.611,08 z tytu-
łu świadczeń emerytalnych oraz 
3.201,60 zł z tytułu pełnienia funk-
cji sołtysa.

Wykazała posiadanie samo-
chodu osobowego Renault Twin-
go z roku 2014. Nie wykazała zo-
bowiązań finansowych o wartości 
powyżej 10 tys. zł. 

 Dariusz Miśta, radny, wy-
kazał zgromadzone oszczędności 
– 65,5 tysięcy zł oraz posiadanie 
domu o pow. 162 mkw. i wartości 
270 tys. zł, na zasadach małżeń-
skiej wspólnoty mieszkaniowej.

Radny wykazał dochody: z ty-
tułu świadczeń emerytalnych 
48.896,68 zł, z tytułu umowy-zle-

cenia 19.533,39 zł, z tytułu pełnie-
nia funkcji radnego 5.375 zł oraz 
dochody określone w oświadcze-
niu jako „inne” – 2.607,08 zł.

Radny ujął w oświadczeniu po-
siadanie samochodu osobowego 
Audi A4 z roku 2003, o wartości 
11 tys. zł., na zasadach majątku 
odrębnego. Nie wykazał zobowią-
zań finansowych przekraczają-
cych 10 tys. zł.

 Jarosław Mońko, rad-
ny, wykazał posiadanie na zasa-
dach małżeńskiej wspólnoty ma-
jątkowej 4 tys. zł oszczędności, 
domu o pow. 132 mkw. i wartości 
300 tys. zł, gospodarstwa rolnego  
o pow. 6,58 ha i wartości 150 tys. 
zł, z którego nie wykazał przycho-
du ani dochodu.

Radny wykazał dochód w wy-
sokości 8.588 zł z tytułu pełnie-
nia funkcji prezesa Spółki Wodnej 
oraz 4.400 zł z tytułu diet radnego.

W oświadczeniu wykazał po-
siadanie samochodu osobowego 
Skoda Fabia z 2009 roku. Nie wy-
kazał posiadanych zobowiązań fi-
nansowych przekraczających 10 
tys. zł.

 Jan Muszyński, radny, 
wykazał posiadanie na prawach 
majątku odrębnego: oszczędno-
ści w wysokości 35 tys. zł, papie-
rów wartościowych FWP-PKP na 
kwotę 4.570 zł. Nie wykazał po-
siadania nieruchomości.

Wykazał dochód: z tytułu eme-
rytury – 40.440,64 zł, umowy zle-
cenia – 5.188 zł oraz sumę diet 
radnego i sołtysa 8 tys. zł. Po-
dobnie jak w poprzedniej kaden-
cji, radny nie wykazał posiadania 
mienia ruchomego ani zobowią-
zań finansowych przekraczają-
cych 10 tys. złotych.

 Sławomir Skrzypowski, 
radny, nie wykazał zgromadzo-
nych oszczędności, wykazał za to 
posiadanie na zasadach małżeń-
skiej wspólnoty majątkowej domu 
o pow. 117,5 mkw. i wartości 
350 tys. zł, oprócz tego – gospo-
darstwa rolnego o pow. 2,550 ha  
i wartości 600 tys. zł, z zabudową 

mieszkalną o pow. 220 mkw. i bu-
dynkami gospodarczymi, stano-
wiącą ósmą część spadku po ojcu. 

Radny wykazał osiągnięte do-
chody: z tytułu pełnienia funkcji 
radnego – 4.300 zł, umowy zle-
cenia – 2303,07 zł oraz przychód  
z tytułu świadczenia ZUS – 
1104,12 zł.

Nie wykazał posiadania mienia 
ruchomego o wartości powyżej 10 
tys. zł, wykazał natomiast kredyt 
konsumpcyjny, do spłaty w termi-
nie do 15 lutego 2022 pozostało 
mu 17209 zł.

 Marianna Strożek, radna, 
wykazała posiadanie: oszczędno-
ści w kwocie ok 2 tys. zł, domu 
o pow. 220 mkw. i wartości ok. 
130 tys. zł, gospodarstwa rolnego 
z zabudowaniami, o pow. 14,15 ha  
i wartości 300 tys. zł. Oszczędno-
ści i nieruchomości stanowią ma-
jątek odrębny. 

Radna osiągnęła dochód: z ty-
tułu emerytury – 25.878,24 zł oraz 
z tytułu diety radnej – 5425 zł. 

Radna w oświadczeniu wy-
kazała posiadanie mienia rucho-
mego: ciągnika URSUS-C330  
z 1983 roku, samochodu osobo-
wego Ford Focus z 2002 roku  
o wartości ok. 10 tys. zł. Nie wy-
kazała zobowiązań finansowych 
powyżej kwoty 10 tys. zł.

 Arkadiusz Żukowski, rad-
ny, wykazał posiadanie oszczęd-
ności w wysokości 79.312,64 zł 
na zasadach małżeńskiej wspólno-
ty majątkowej. Wykazał także po-
siadanie domu o pow. 230 mkw. 
i wartości 500 tys. zł, gospodar-
stwa rolnego z zabudowaniami,  
o pow. 9,83 ha i wartości 600 tys. zł,  
z którego osiągnął przychód 74.024 
zł i dochód w wysokości 31.919 zł. 
Oprócz tego, radny wykazał do-
chód w wysokości 19.409,06 zł  
z tytułu umowy-zlecenia oraz 
4.800 zł – dieta radnego.

Radny wykazał mienie rucho-
me: samochód osobowy BMW 
525 z 2001 roku i ciągnik Ursus 
C360 z 1986 roku. Nie wykazał 
zobowiązań finansowych powyżej 
kwoty 10 tys. zł. 

Łowicz | Dąb wolności przy szkole na Podrzecznej 

Pamiątka wolnej Polski usycha
Czy Dąb Wolności – już 
trzeci, odkąd ówczesny 
prezydent Bronisław 
Komorowski zasadził 
drzewo po raz pierwszy 
w 2014 roku – ma szansę 
przetrwać trudne  
warunki pogodowe?

19 czerwca 2014 roku przy Ze-
spole Szkół Ponadpodstawowych 
nr 1 w Łowiczu posadzony został 
dąb, który miał uczcić 25 lat wol-
nej Polski po okresie komunizmu 
– 4 czerwca 1989 roku. Z okazji 
rocznicy pierwszych niemal wol-
nych wyborów w powojennej Pol-
sce, do Łowicza przyjechał pre-
zydent Bronisław Komorowski 
i wraz z pracownikami Lasów 
Państwowych oraz Ochotniczych 
Straży Pożarnych posadził dąb, 
nazwany Dębem Wolności. Ten 
pierwszy dąb jednak usechł, ten 
sam los spotkał drugi.

Pogoda towarzysząca nam od 
kilku miesięcy nie dała także trze-
ciemu już drzewu idealnych wa-
runków na wzrost. Jak powiedział 
nam dyrektor ZSP nr 1 Dariusz 
Żywicki, w okresie wiosenno-let-
nim, kiedy panowała susza, drze-
wo było regularnie podlewane. 
W ostatnim czasie deszcze były 
ulewne, jednak mimo to dąb za-
czął usychać.

Jak powiedziała nam Adriana 
Drzewiecka, Dyrektor Wydziału 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 
Leśnictwa w starostwie, teren, na 
którym znajduje się dąb należy do 
powiatu, ale opiekę nad nim spra-
wuje szkoła. Dyrektor Żywicki 
ma nadzieję, że dąb uda się uchro-
nić przed zupełnym obumarciem. 
Od dołu drzewo zaczęło wypusz-
czać młodą gałązkę, która daje na-
dzieję na jego uratowanie. 

Jeżeli nie da się odratować, dy-
rekcja ZS nr 1 w porozumieniu  
z władzami powiatu podejmie de-
cyzję o ponownym zasadzeniu 
dębu. O takich działaniach można 
mówić jednak dopiero w okresie 
jesiennym, by drzewo miało jak 
najlepsze warunki do wzrostu.  ksPrzed Dębem Wolności znajduje się głaz z okolicznościową tablicą, 
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Dh Marian Śniecikowski (1957–2018) 
– Marian mieszkał w Żychlinie, 

stamtąd pochodził i tam się wy-
chował, ale życie zawodowe, ale 
również towarzyskie i działalność 
społeczną – a udzielał się przy róż-
nych okazjach – prowadził u nas  
w Kiernozi. Zaczęło się od tego, 
że został skierowany do pracy,  
a w zasadzie do służby, na poste-
runku policji w Kiernozi. To był 
wyjątkowy człowiek – wspomina 
śp. Mariana Śniecikowskiego wie-
loletni sekretarz zarządu oddziału 
gminnego Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych RP druh Miro-
sław Pawlina z Kiernozi. 

Śp. druh Marian Śniecikow-
ski zmarł 20 września 2018 roku. 
W ostatniej drodze zmarłemu to-
warzyszyła nie tylko rodzina, ale 
również wielu strażaków z terenu 
gminy Kiernozia wraz z pocztami 
sztandarowymi. Byli też przed-
stawiciele lokalnej władzy samo-
rządowej, w tym też i były wójt 
gminy Kiernozia Zenon Kaźmier-
czak, za czasów którego działal-
ność społeczna druha Mariana 
była szczególnie widoczna. 

W pogrzebie uczestniczy-
ło również i wielu mieszkańców 
gminy Kiernozia, bowiem Ma-
riana Śniecikowskiego po prostu 
– jak wspominało kilku naszych 
rozmówców – „dało się lubić”. 
Niektórzy dodawali do tego, że 
dało się go lubić „mimo tego, że 
był policjantem i bardzo nie lubił 
bałaganiarzy”. 

– Nie znaliśmy się szczególnie 
dobrze, ale zapamiętałem, że śp. 
Marian, będąc policjantem, zwra-
cał szczególną uwagę na to by rol-
nicy nie pozostawiali pozostało-
ści na drogach, np. po orce i żeby 
na lokalnych drogach nie biegały 
bezpańskie psy albo takie spusz-
czone z łańcuchów – wspomina 
Stefan Jędrzejczak – działacz lo-
kalny w gminie Kiernozia (m.in. 
aktywnie działający w kiernoz-
kim klubie seniora). 

We wspomnieniach osób, któ-
re znały śp. Mariana kilka razy 
słyszymy, że jego działania jako 
policjanta bywały niekonwencjo-
nalne. Mirosław Pawlina wspo-
mina, że przed kilkunastoma laty 
był świadkiem, jak zamiast ka-
rania mandatem kierowcy, któ-
ry na Rynku Kopernika nie za-
trzymał się przed znakiem STOP 
śp. Marian Śniecikowski ina-
czej „rozprawił się” z nieostroż-
nym kierowcą. – Trzy albo czte-
ry razy musiał objechać rynek  
w Kiernozi, odpowiednio sygna-
lizując i zatrzymując się, gdzie 
było trzeba. Marian poczekał aż 
skończy, ukłonił się kierowcy i 
pozwolił jechać dalej – wspomi-
na pan Mirosław. Kierowca mógł 
nie zgodzić się na objechanie ryn-
ku, ale wtedy musiał liczyć się z 
tym, że skończy się na pouczeniu, 
ale otrzyma mandat karny. 

Podobnych historii było wię-
cej. Marian Śniecikowski oceniał 

czy jego zdaniem lepszy skutek 
przyniesie wystawienie kierow-
cy mandatu, czy też innego ro-
dzaju nietypowa „kara”. Wiele 
osób podkreślało, że „za czasów 
Śniecikowskiego” na posterunku 
w Kiernozi najpierw przeważnie 
było pouczenie, dopiero za dru-
gim razem wręczał mandat. 

– Doceniałem u niego również 
to, że nie był obojętny na to co wi-
dział i chętnie angażował się spo-
łecznie, choć nie zawsze oficjal-
nie. Był też praktyczny życiowo  
i umiał planować – wspomina 
Stefan Jędrzejczak. Na przykład 
gdy zasłyszał informację o tym, 
że o kimś na terenie gminy mówi 
się, że „żyje ponad stan” i „nie 
wiadomo skąd ma pieniądze” 
dyskretnie starał się sprawdzać – 
jako policjant i kierownik gmin-
nego posterunku policji – czy jest 
coś na rzeczy, czy czasem pie-
niądze nie pochodzą z przestęp-
stwa. Czasami więc odwiedzał 
jakieś domostwo np. pod pretek-
stem sprawdzenia meldunku –  
w czasach kiedy jeszcze istniał 
obowiązek meldunkowy. Dlatego 
też pewnie i nie wszyscy wypo-
wiadaliby się o nim w samych su-
perlatywach. 

– Według mnie to był po pro-
stu fajny gość i porządny policjant. 
Oby więcej takich było. Nadawa-
liśmy na tych samych falach. On 
chętnie działał społecznie i ja też. 
Szkoda, że tak szybko raczysko 
go zabrało – wspomina Stefan Ję-
drzejczak. Druh Marian zmarł po 
około roku od zdiagnozowania 
choroby nowotworowej jelita gru-
bego. Niestety kuracja nie przy-
niosła oczekiwanych efektów i do-
szło do przerzutów na inne organy 
wewnętrzne. Zmarł 20 września 
2018 roku pozostawiając w żało-

WSPoMNIENIA | POzOSTANą w NASzeJ PAmIęCI

Był nie tylko policjantem 
i strażakiem – prezesem 
Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Kiernozi, ale też 
społecznikiem, który związał 
dużą część swojego życia 
gminą Kiernozia. miał tam 
wielu przyjaciół i znajomych 
i jest bardzo dobrze 
wspominany. To był bardzo 
dobry człowiek – mówią  
o nim do dzisiaj w Kiernozi.

   Dh Marian Śniecikowski 
(1957–2018) 

Okruchy życia

oDESZLI oD NAS
5–18.07.2020

  5 lipca: Józef Naros, l.87; 
Irena Jaworska Jędrachowicz, 
l.78.

  9 lipca: Adam Buczek, l.11; 
Grażyna Kosiorek, l.66;  
zofia Janicka, l.78.

  10 lipca: marcin 
leszczyński, l.43; małgorzata 
Anyszko, l.73; Kazimierz 
Jańczyk, l.67; Stanisław 
Jędrzejczak, l.66.

  14 lipca: marianna Jaros, l.82
  15 lipca: Kazimierz 

Sawicki, l.73; marek Guz, 
l.67; michalina Krystyna 
Kunikowska, l.53; 

  16 lipca: Kazimierz Kozioł, 
l.71.

  17 lipca: halina Pawłowska, 
l.75; eugenisz Dutkowski, l.82; 
Przemysław Słoma, l.35.

  18 lipca: Karolina Pytt, l.16.
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bie żonę Teresę i dwoje dorosłych 
dzieci: syna Marcina, który pracu-
je i mieszka obecnie w Warsza-
wie oraz córkę Magdalenę, która 
mieszka w Żychlinie. 

– Poznaliśmy się jak ja byłem 
przewodniczącym Rady Gminy, 
a on został komendantem nasze-
go posterunku. To był bardzo do-
bry człowiek. Dojeżdżał do nas 
z Żychlina, z Tereską mieszkali  
w bloku przy Narutowicza, ale 
mieli też działkę letniskową  
z domkiem przy drodze do Do-
brzelina. Cale lato tam mieszkali, 
a na zimę przenosili się do bloków. 
Bardzo polubił Kiernozię, a my 
jego – wspomina Jan Kowalski. 

– To był policjant, jakich mało. 
Cieszył się szacunkiem również 
wśród tych nieco mniej grzecz-
nych mieszkańców gminy. Umiał 
do nich przemówić. Nie zawsze 
formalnie, jak policjant, tylko 
po prostu jak człowiek. Miał ży-
ciowe podejście do wielu spraw 
– wspomina sekretarz gminy 
Kiernozia Jarosław Bogucki. 
Wspomina, że na stopie kole-
żeńskiej ś.p. Marian Śniecikow-
ski był osobą wyjątkowo otwartą, 
uczciwą, szczerą. – Można było 
na niego liczyć – wspomina Bo-
gucki. 

O tym, że ś.p. druh Marian 
wrósł w gminę Kiernozia i był 
przez mieszkańców traktowany 
jak „swój” świadczy też to, że już 
po przejściu na policyjną eme-
ryturę nie zerwał kontaktów ze 
znajomymi w Kiernozi. – Był u 
nas w Kiernozi przynajmniej raz  

w tygodniu – wspomina sekre-
tarz Bogucki. – Przecież preze-
sem straży został, jak już przestał 
być kierownikiem posterunku – 
dodaje. 

I faktycznie, Marian Śnie-
cikowski pełnił funkcję preze-
sa Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Kiernozi w latach 2011 – 2016. 
Zastąpił na tym stanowisku pre-
zesa Jana Kozłowskiego, któ-
ry też zresztą był policjantem. 
Był również członkiem zarządu 
gminnego OSP w gminie Kier-
nozia oraz po zakończeniu pre-
zesowania członkiem komisji 
rewizyjnej tegoż zarządu gmin-
nego OSP. Aktywnie też uczest-
niczył – nie tylko jako policjant, 
ale również będąc na emerytu-
rze – w pracach Gminnej Komi-
sji Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. 

Nie był radnym, ale chętnie 
przychodził na sesje Rady Gmi-
ny Kiernozia. Gdy był kierowni-
kiem posterunku policji uważał to 
za swój obowiązek, zaś na eme-
ryturze po prostu chciał wiedzieć 
co ciekawego dzieje się w kier-
nozkim samorządzie. Zdarzało się 
też, że uczestniczył w zebraniach 
wiejskich organizowanych przez 
sołtysów. 

Za swoją działalność wyróżnio-
ny został kilkoma odznaczeniami: 
srebrnym Krzyżem Zasługi, zło-
tym, srebrnym i brązowym meda-
lami „Za zasługi dla pożarnictwa” 
oraz odznaczeniami resortowymi 
Ministerstwa Spraw Wewnętrz-
nych i Administracji.  mak

Wybory sołtysa w Kiernozi w 2003 roku, wśród gości był też  
i Marian Śniecikowski – komendant miejscowego posterunku 
policji. Ponadto od lewej oprócz niego: Krzysztof Trojanowski – sołtys 
Kiernozi, mirosław Pawlina – pracownik urzędu Gminy i wójt zenon 
Kaźmierczak. 
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Antonina Stefaniak,  
ur. 12.07.2020 r., godz. 17.15,  
dł. 53cm cm, waga 2.900 g,  
córka Aleksandry i Dawida,  
zam. Janowice

Bolimów | Porządkowanie cmentarza żydowskiego

Liczy się każda para rąk
Stowarzyszenie Inicjatyw 
Społecznych „Zróbmy 
To” wspólnie z Fundacją 
Dziedzictwa Kulturowego 
w najbliższą sobotę 25 lipca 
zaprasza wolontariuszy 
do wspólnej pracy przy 
porządkowaniu cmentarza 
żydowskiego w Bolimowie. 
Prace ruszą o godz. 10.

Prezes Stowarzyszenia Zbi-
gniew Skroński powiedział nam, 
że rozpoczęcie prac na cmentarzu 
to ukoronowanie trwających rok 
przygotowań, które zaczął osobi-
ście, gdy jeszcze nie istniało sto-
warzyszenie. Jego powstanie jest 
pośrednio związane z konieczno-
ścią formalnego przypisania tej 
akcji do konkretnej organizacji. 
Jak sam mówi, uzyskanie wszyst-
kich zgód i uzgodnień w sprawie 
tych prac było bardzo czasochłon-
ne, często było tak, że gdy wyda-
wało się, że wszystko jest na do-

brej drodze, pojawiały się kolejne 
przeszkody.

– Na cmentarzu tym spoczy-
wają mieszkańcy Bolimowa, 
przez wieki tworzyli oni historię 
miejscowości. Smutne jest to, że 
dziś to miejsce, świadectwo ich 

obecności, pozostaje zaniedba-
ne. Chciałem to zmienić, to jeden  
z moich głównym celów aktyw-
ności społecznej – mówi. Jak pod-
kreśla, duże wsparcie uzyskał od 
Fundacji Dziedzictwa Kulturowe-
go, organizacji, która zajmuje się 

ratowaniem zniszczonych obiek-
tów zabytkowych, w tym także 
cmentarzy w Polsce oraz na Ukra-
inie i Białorusi. 

Cmentarz w żydowski w Bo-
limowie ma pow. ok. 3 tys m². 
Jego granice wytycza wał ziemny,  
w obrębie którego czas niemal 
całkowicie zatarł ślad po grobach 
– obecnie z wysokiej trawy wysta-
je tam tylko jedna niepozorna ma-
cewa, wykonana z obrobionego  
z jednej strony polnego kamienia. 
Większość cmentarza od lat pora-
stają gęste krzewy i do końca nie 
wiadomo, czy w ich cieniu, przy-
kryte trawą, nie ukrywają się inne 
macewy.

W akcji porządkowania cmen-
tarza mogą wziąć udział wszyscy 
zainteresowani, pracy jest bar-
dzo dużo, trzeba uprzątnąć śmie-
ci i wyciąć porastające go krzewy. 
Zbigniew Skroński przypomina, 
że mężczyźni zgodnie z zasada-
mi judaizmu muszą mieć na tere-
nie cmentarza nakrycie głowy. Or-
ganizatorzy zapewnią rękawiczki 
i narzędzia do prowadzenia prac, 
na miejscu będzie m.in. rębak. Nie 
mniej o ubrania robocze należy 
zadbać indywidualnie.  tb

Gmina Kocierzew Płd. | KGw

Nie żyje Sofia Stańczyk
9 lipca w Kocierzewie 
Płd. odbył się pogrzeb 
Zofii Stańczyk, znanej 
działaczki Kół Gospodyń 
Wiejskich, która zmarła 
w nocy 6/7 lipca.  
Miała 60 lat. 

Zofia Stańczyk przez kilka-
naście lat była szefową Gminnej 
Rady Kobiet w Kocierzewie Pld. 
– która zrzeszała aż 14 kół dzia-
łających na terenie gminy. Wcze-
śniej była przewodniczącą KGW 
w Różycach. Z inicjatywy tej rady 
w gminie organizowane były kur-
sy, szkolenia, konkursy i impre-

zy okolicznościowe z okazji Dnia 
Kobiet czy Dnia Matki. Kilka lat 
temu, z powodu poważnych pro-
blemów ze zdrowiem, Zofia Stań-
czyk wycofała się z tej działalno-
ści. 

– Zosia zawsze bardzo aktyw-
nie działała, a prężnie działające 
koła z gminy Kocierzew były dla 
wielu kobiet wzorem do naślado-
wania – powiedziała nam Maria 
Pietrzak, przewodnicząca Rejo-
nowej Rady Związków Kół Go-
spodyń Wiejskich w Łowiczu, 
która poznała ją jeszcze w latach 
80. Pani Maria podkreśla, że gmi-
na Kocierzew już przed laty za-
słynęła z działalności twórców lu-
dowych i KGW – i tak jest nadal. 

Każdego, kto ją pytał o to, gdzie 
na Ziemi Łowickiej można kupić 
rękodzieło, wysyła do Kocierze-
wa. 

– Dla Zosi nigdy nie było pro-
blemu, gdy trzeba było zorgani-
zować ludzi na wyjazd do War-
szawy, Łodzi czy Wrocławia. 
Czasami nawet trzeba był ja ha-
mować w tym działaniu. Kilka 
razy byłam na Dniu Matki organi-
zowanym przez koła w Kocierze-
wie, to były bardzo duże imprezy, 
w której uczestniczyło około 300 
osób. 

Maria Pietrzak powiedziała 
nam również, że będąc na pogrze-
bie Zofii Stańczyk zwróciła uwa-
gę na dużą liczbę strażaków z Ró-
życ, którzy przyszli ją pożegnać. 
Byli ubrani w mundury. – To się 
rzadko zdarza, aby tylu strażaków 
przyszło żegnać kobietę. To naj-
lepszy dowód na to, że chcieli jej 
podziękować za to, że koło wzo-
rowo współpracowało ze strażaka-
mi.  mwk

Gmina Kocierzew Płd. | Pożegnanie zasłużonego strażaka

Zmarł prezes OSP w Płaskocinie
7 lipca w wieku  
55 lat zmarł wieloletni 
prezes jednostki OSP  
w Płaskocinie – Waldemar 
Woliński. Pochowany  
został na cmentarzu 
parafialnym w Kompinie.

Waldemar Woliński był rów-
nież radnym gminy Kocierzew 
Płd. w kilku poprzednich kaden-
cjach. W wyborach samorządo-
wych w 2018 roku nie uzyskał 
mandatu. 

Zawodowo zajmował się pro-
wadzeniem ponad 20-hektarowe-
go gospodarstwa. Prywatnie był 
ojcem siedmiorga dzieci. 

– Był radnym spokojnym, 
umiał się z wszystkimi dogadać. 
Ceniliśmy go za to, że zawsze był 
pozytywnie nastawiony do życia  
i wszelkich inicjatyw. Nigdy nie 
był niczemu przeciwny, zawsze 
był na „tak”. Obce mu były rów-
nież ówczesne podziały w gminie 
na północ i południe – powiedział 
nam Roman Kwasek, ówczesny 
przewodniczący Rady Gminy Ko-
cierzew Płd. 

Inny kolega z rady dodaje: – 
Bardzo interesował się sportem, 
więc często spotykaliśmy się na 
meczach. W piłkę grają też jego 
synowie. Ale nie tylko o sporcie 
można było z nim porozmawiać. 
 mwk

Burmistrz Łowicza, z zawodu historyk Krzysztof Kaliński w czasie 
oprowadzania młodzieży na cmentarzu żydowskim w Bolimowie 
przed kilku laty. wskazuje on jedyną, ocalałą na nim macewę.
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Zofia Stańczyk podczas 
Gminnego Dnia Kobiet  
w Różycach w 2016 roku. 
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Waldemar Woliński w czasie 
jubileuszu 100-lecia OSP 
Płaskocin w 2018 roku. 
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Śniecikowski podczas dorocznego zjazdu Oddziału Gminnego 
związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej  
w Kiernozi w dniu 17.04.2016 r.
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PuNKtY PrZYJMoWANIA oGŁoSZEń DroBNYCH Do „NoWEGo ŁoWICZANINA”: BIuro oGŁoSZEń ŁoWICZ, ul. PIJARSKA 3A; BEDNArY, SKleP P. PAPIeRNIK 24A; BoBroWNIKI 27, SKleP P. PACleR; BoLIMóW, ul. fARNA 1 SKleP 
„ewA”, P. PAPIeRNIK; DoMANIEWICE, ul. GłówNA 26, SKleP P. JAKuBIAK; GąGoLIN PoŁuDNIoWY, SKleP „KOS”; IŁóW: Pl. RyNeK STAROmIeJSKI 21; SKleP P. PAPIeROwSKIeGO; KIErNoZIA, RyNeK KOPeRNIKA, KIOSK P.  weSOłOwSKIeJ; 
KoCIErZEW PóŁNoCNY: SKleP „NA PółNOCNym” KurABKA 17A, SKleP P. TOPOlSKIeJ; ŁoWICZ, OS. BRATKOwICe, KIOSK lOTTO; ŁYSZKoWICE, SKleP „DueT”, ul. GmINNA 6; NIEBoróW, Al. leGIONów POlSKICh 18, SKleP P. fIGATA;  
NoWA SuCHA 22, SKleP P. SIewIeRy; oStróW 20, SKleP P. BeJDy; oSMoLIN: ul. RyNeK 2, SKleP P. SeRwACh; ul. RyNeK 19, SKleP SPOŻywCzO-PRzemySłOwy; PSZCZoNóW 147, SKleP P. lIPIńSKIeGO; SANNIKI, ul. wARSzAwSKA 183,  
SKleP P. OlKOwICz; SoBotA, Pl. zAwISzy CzARNeGO 12, SKleP P. BIńCzAK; StACHLEW 113A, SKleP P. wIeRzBICKIeJ; StArY DęBSK 6A, SKleP SPOŻywCzO-PRzemySłOwy, ŚLESZYN, ul. GóRNA 5,SKleP P. mąCzyńSKIeJ;  
ZAWADY 67, SKleP P. SOKAlSKIeJ; ZŁAKóW BoroWY 139A, SKleP P. PIeCKI;

„WIEŚCI Z GŁoWNA I StrYKoWA”: BIuro oGŁoSZEń GŁoWNo, ul. łOwICKA 40; GŁoWNo, ul. BIelAwSKA 3, SKleP wIelOBRANŻOwy; DMoSIN 1: PIeKARNIA BOŻeNA, KRzeSzewSKA; StrYKóW: STARy RyNeK 1;  ul. CmeNTARNA 12.

„NoWY ŁoWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I oKoLIC”: BEDLNo 28 SKleP mINI-mAG; DoBrZELIN SKleP „mAGDA”, ul. wł. JAGIełły; PACYNA, ul. TOwAROwA 4, SKleP P. m. DuRKI; PLECKA DąBroWA, SKleP „mONIKA”;  
PoDCZACHY 16, SKleP SPOŻywCzO-PRzemySłOwy; ŚLESZYN, ul. GóRNA 5, SKleP P. mąCzyńSKIeJ; ŻYCHLIN, ul. 29 lISTOPADA 28, SKleP SPOŻywCzO-PRzemySłOwy.

WYDAWCA I rEDAKCJA NIE PoNoSZą oDPoWIEDZIALNoŚCI ZA trEŚć oGŁoSZEń I rEKLAM oPuBLIKoWANYCH ZGoDNIE Z Art. 36 uStAWY  Z DNIA 26.01.1984 r. „PrAWo PrASoWE”

samochodowe

kupno
 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AuDI A3, 1,9 TDI, tel. 516-543-061.

 AuDI A3, 1997 rok, tel. 603-643-624.

 AuDI A4 B5, 1.9 TDI, 1996 r.,  
90 Km, stan dobry, cena 3300,  
tel. 514-325-338.

 AuDI A4, 2.0 TDI, 2007 rok, grafit, tel. 
506-336-944.

 Bmw 318D, 2004 rok, 6.900 zł, 
w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, tel. 
604-706-309.

 CheVROleT Aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, tel. 
604-706-309.

 CheVROleT Spark, 0,8, 2007 rok, 
90.000 km, metalik, klimatyzacja, 
atrakcyjna cena, tel. 604-706-309.

 CITROËN C3, 2012 rok, automat, tel. 
668-026-851.

 CITROËN Jumper bus, 2007 rok, 
6-biegowy, 3-osobowy lub Peugeot 
Boxer 2.5 Diesel, 3-osobowy, tel. 
502-037-679.

 fIAT 126p elegant, 1999 rok, 
dwukółkę ciągnikową, silnik 11 kw, tel. 
668-003-008.

 fIAT Bravo, 2007 rok, tel. 666-870-173.

 fIAT Punto, 1,2, 2010 rok, 18000km, 
tel. 661-066-850.

 fIAT Punto, 1.2 benzyna/gaz, 
1997 rok, stan dobry, 1.000 zł, tel. 
784-801-827.

 fIAT Seicento, 1.1, 1999 rok,  
OC, przegląd do 06.2021, tel. 
660-921-618.

 fORD mondeo, 2,0 TDCI, 2010 rok, 
kombi, tel. 608-641-402.

 hONDA Civic, 1.4 16V, 2005 rok, 
klimatyzacja, 7.800 zł, tel. 513-375-786.

 hyuNDAI I10, 1.2B, 2009 rok, tel. 
606-348-077.

 KIA Ceed, CRDI 1.6, 2012 rok, srebrny 
metalik, tel. 664-049-694.

 mAzDA Demio, 1.3 16V, 2001 rok,  
I właściciel, 90.000 km, stan 
rewelacyjny, tel. 513-375-786.

 meRCeDeS e220, diesel, 2001 
rok, 230 tys. km, automat, czarny, tel. 
518-545-588.

 meRCeDeS SmART, Bardzo mały 
przebieg Bednary, tel. 795-348-334.

 OPel Astra h, 1.4, 2004 rok, stan 
bdb., tel. 609-500-982.

 OPel Corsa, 1.2, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 OPel Corsa D, 1.3 CDTI, 2007 rok, 
tel. 782-668-009.

 OPel Corsa D, 1,3 CDTI Diesel 
ecoflex, 2012 rok, opony zimowe i 
letnie, stan bdb., bezwypadkowy, tel. 
798-826-712.

 OPel Vectra C GTS, 1.9 TDI, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 513-375-786.

 OPel zafira, 1.8b, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 PeuGeOT 206, 1.4b, 2007 rok, tel. 
606-348-077.

 ReNAulT Clio, 1.4B, 2001 rok, tel. 
606-348-077.

 ReNAulT ClIO II benzyna, 2003, 3 
drzwiowy, tel. 608-171-821.

 ReNAulT espace 3 gaz, 2000 rok, 
tel. 663-329-397.

 ReNAulT Grand Scenic, 1.9 CDI, 
2007, tel. 667-498-268.

 ReNAulT laguna, 1.8 benzyna, 2004 
rok, 152000, cena do negocjacji, silnik 
po remoncie, tel. 696-385-646.

 SAAB, 9.3, samochód osobowy, tel. 
609-945-715.

 SeAT Arosa, 0,9, 1997 rok, tel. 
533-148-444.

 SeAT Ibiza, 1,4, 2012 rok, 50000 km, 
tel. 693-975-404.

 SKODA Citigo, 2014 rok, 70.000, 
czarna, tel. 726-843-466.

 SKODA Superb TO, 2004 rok, tel. 
697-049-593.

 Skoda SuPeRB, 2.0 TDI 170 Km, 
2013, Kombi, automat, tel. 505-926-212.

 TOyOTA Avensis, 2.0 D-4D, 2006 rok, 
wersja D-Cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 604-706-309.

 TOyOTA COROllA VeRSO, 2.2 
DISel, 2007, II właściciel, 7-mio 
osobowy, hak, komplet kół, tel. 
513-606-013.

 TOyOTA yaris, 1.4D4D, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna 
oraz TOyOTA yaris 1,0 2004r, tel. 
513-375-786.

 VOlVO S40 II, 2007 rok, tel. 
721-108-957.

 VOlVO S40, 2.0D, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 11.200 zł, 
tel. 513-375-786.

 Vw Bora, 1.9TDI, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny oraz Golf 
IV 1.4. 2004 rok, tel. 604-706-309.

 Vw fox, 1.2b, 2006 rok, tel. 
606-348-077.

 Vw Golf IV benzyna, 1999, tel. 
504-378-008.

 Vw Golf IV, 1.4 16V, 2004 rok, czarny 
metalik, klimatyzacja, stan rewelacyjny, 
tel. 513-375-786.

 Vw Golf IV, 1,9 TDI 101 Km, 2002 
rok, oryginalny przebieg 244000, 
garażowany, zadbany, tel. 724-438-377.

 Vw Passat kombi, 1.9 TDI, 2001 rok, 
280000 km, 5900 zł do negocjacji, tel. 
692-421-718, 600-652-852, po 17.00.

 Vw Polo Classic, 1,6, 1997 rok,  
I właściciel, stan dobry,  
tel. 604-931-778.

 Vw Polo, 1.4, 2009 rok, klimatyzacja, 
tel. 513-375-786.

 Vw POlO, 1.4 TDI, 2002, 
Klimatyzacja, komplet kół zimowych, 
stan bdb., tel. 696-730-280.

 Vw Polo, 2006 rok, stan bdb, tel. 
727-354-029.

 Vw T5 lift, 2.0 TDI, 2010 rok, 140 Km, 
klimatyzacja, tel. 505-926-212.

inne
 Sprzedaż przyczepek 

samochodowych, różne typy i rozmiary, 
696-287-385.

motorowe

kupno
 Kupię stare części i motocykle 

Shl, wfm, wSK, mz, Junak, tel. 
603-444-431.

sprzedaż
 Kawasaki zX9R, tel. 667-118-084.

garaże

wynajem
 wynajmę garaż (blaszak), os. 

Noakowskiego, tel. 602-103-739.

nieruchomości

kupno
 Kupię ziemię, gm. łyszkowice i 

okolice, tel. 502-602-463.

 Kupię mieszkanie, dom, działkę. 
Również zadłużone, z lokatorem, 
z problemami oraz udziały w 
nieruchomości., tel. 503-005-990.

 Kupię ziemię rolną powyżej 2ha w 
miejscowości wrzeczko przy drodze 
704, tel. 888-431-443.

 Kupię kawalerkę lub mieszkanie do 
30 mkw, tel. 669-198-050.

sprzedaż
 Polesie, 9.400 mkw., tel.  

603-878-783.

 Sprzedam dom 155m2 na działce 
1218 m2 w Bełchowie, tel. 696-344-196.

 Działki budowlane, ul. łowicka, 
mysłaków, tel. 666-337-808.

 Sprzedam mieszkanie 60 m2 + garaż 
częściowo umeblowane ulica Długa 16, 
tel. 889-465-682.

 mieszkanie 60 m2, 3 pokoje osiedle 
Konopnickiej, II piętro, tel. 602-176-370.

 Działka 1,22 ha, zielkowice I tel 
609-106-174.

 Sprzedam działkę budowlaną 
k./łowicza 88 arów z lasem, tel. 
606-818-288.

 mieszkanie 4-pok. 58 mkw. IIIp., 
Starzyńskiego 2, tel. 601-575-188.

 Działka rolno-budowlana 6000mkw. 
Niedźwiada łowicka centrum. Szkoła, 
sklep, przystanek 55 zł/1mkw., tel. 
601-249-523.

 Sprzedam działki budowlane o 
łącznej powierzchni 10.000 mkw. przy 
ul.Płockiej/małszyckiej w łowiczu, tel. 
514-876-245.

 Działka rolna 8,73 ha, 80tys/ha, 
kl.3a-6,57 ha łazniki, tel. 538-438-398.

 Sprzedam działkę 1.700 mkw., Stary 
waliszew, tel. 503-998-339.

 Sprzedam działkę budowlaną 2.000 
mkw. Janowice, tel. 502-768-210.

 Głowno, działka 600m, dom 120 
mkw. w lesie, tel. 513-314-717.

 Sprzedam mieszkanie w Strykowie 48 
mkw., 2 pokoje, tel. 517-637-643.

 Sprzedam 12-letni duży 
podpiwniczony dom z garażem 
2-stanowiskowym. Głowno-zabrzeźnia 
601-084-905, tel. 668-079-153.

 Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe 
w centrum łowicza, tel. po 17.00, tel. 
669-169-258.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe 
w bloku, 84m2, parter, Bolimowska 
14/18B łowicz, tel. 784-990-307.

 Sprzedam gospodarstwo rolne 10,90 
ha wraz z budynkami gm. zduny, tel. 
667-257-470.

 Działka rolno-budowlana z lasem 
5.100 mkw., Dąbkowice Górne, 
55 zł/mkw., autobus miejski, sklep 
300m od działki, tel. 692-148-987.

 Sprzedam 4 ha z budynkami, wola 
lubiankowska, tel. 721-075-171.

 Sprzedam działki budowlane 
Strzelcew: 1300 mkw. oraz dwie 
po ok. 900 mkw., tel. 501-213-061, 
501-213-062.

 Sprzedam mieszkanie m-3, 48m2, 
osiedle Bratkowice, tel. 501-248-347.

 Sprzedam ziemię w miejscowości 
świące, tel. 694-612-055.

 mieszkanie, 73 mkw., I piętro, tel. 
661-669-130.

 Sprzedam ziemię rolną Osiny Jerzewo 
7,30 ha., tel. 724-066-109.

 Działki budowlane, Otolice, tel. 
668-049-706.

 Sprzedam dom w łowiczu 145m2, tel. 
600-979-264.

 Działka leśna Popów-Strzelcew, tel. 
538-442-452.

 Działka rolno-budowlana, 6.500 m2, 
tel. 669-034-195.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe 
48 mkw., Głowno, ul. Sikorskiego, tel. 
668-405-227.

 Sprzedam działkę rolno-budowlaną 2 
ha, tel. 608-815-516.

 Sprzedam lat 1,05 ha, 1,11 ha, tel. 
608-815-516.

wynajem
 Wynajmę mieszkanie na 

os. Starzyńskiego, 2 pokoje, 
umeblowane, tel. 725-786-178, po 
16.00.

 wynajmę 2 pokojowe mieszkanie w 
łowiczu, tel. 510-177-041.

 wynajmę mieszkanie na osiedlu 
Naokowskiego, tel. 579-830-055.

 wynajmę lokal 50 m2, ul. Powstańców 
2 w łowiczu, tel. 698-550-750.

 wynajmę kawalerkę 25 mkw, 
I piętro, łowicz, Bratkowice 3c, 
tel. (46) 837-46-11.

 Kawalerka 20 m2 warszawa 
Saska Kępa po remoncie 1800 zł, tel. 
880-651-700.

 wynajmę dom trzy sypialnie, 
walewice, tel. 575-899-886.

 łowicz kawalerka do wynajęcia, tel. 
781-487-802.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
606-569-727.

 Szukam mieszkania, domu lub części 
domu do wynajęcia, łowicz i okolice, tel. 
516-858-862.

 łowicz, wynajmę dwupokojowe, 
umeblowane mieszkanie, tel. 
575-003-121.

 Wynajmę M-3 w Dmosinie, tel. 
692-749-175.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, złaków 
Borowy i okolice, tel. 727-472-512.

kupno różne
 Bagnety, monety, starocie, tel. 

606-941-752.

 Kasety VhS, tel. 793-311-660.

sprzedaż różne
 Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. 669-325-029.

 Kręgi, pokrywy, przepusty,  
płytki chodnikowe w kolorze, tel. 
531-467-981.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, tel. 
501-658-261.

 Drewno opałowe, tel. 798-877-090.

 Panele słoneczne, tel. 
727-534-450.

 Topole sprzeda tartak, tel. 
506-202-161.

 Perkusja elektroniczna hayman 
DDz03+, używana, tel. 661-221-935.

 Betoniarka: naprawa, wyprzedaż, 
części, tel. 510-124-700.

 Stół bilardowy, domek letniskowy, 
akordeon weltmeister, tel. 791-776-110.

 Opony używane letnie175/70 
R13, opony do ciągnika 14.9-28, tel. 
509-355-058.

 Sprzedam tanio dużą zamrażarkę 
skrzyniową, tel. 512-471-556.

 Słoiki, tel. 516-347-960.

 Tuja Szmaragd 90 cm, tel. 
600-858-370.

 ule Dadanta zamienię na rodzinę 
pszczelą, tel. 532-468-909.

 Sprzedam tanio dwa wózki inwalidzkie 
w dobrym stanie, tel. 608-740-866.

 Sprzedam drzwi używane wejściowe 
osiemdziesiątki i setki, balustradę, tel. 
692-101-991.

 Drzewo opałowe śliwa oddam za 
darmo za usunięcie z pola, Dmosin, tel. 
601-286-499.

 Krzesła 5 szt, kolor ciemny mahoń, 
tapicerowane, tel. 660-201-016.

 Sprzedam używane łubianki 
drewniane 1zł szt, tel. 509-065-711.

 Piec żeliwny na ekogroszek 25Kw, tel. 
516-543-061.

 Sprzedam piec Stalmark do 
centralnego ogrzewania na ekogroszek, 
tel. 739-591-616.

 Akumulator trakcyjny 48V/500A, 
2017, 5.200zł, tel. 602-584-266.

 wózek widłowy Stihl 5015, 2002 rok, 
8.500zł, tel. 602-584-266.

 Sprzedam krajzegę, tel. 506-814-632.

 Banery reklamowe różne wymiary 
do przykrycia pryzmy kieszonki 
lub innego zastosowania kontakt: 
andrzejboczek363@gmail.com.

 Krzesła, stół, tel. 500-519-872.

 Chemia niemiecka. Tanio, tel. 
500-519-872.

 hydrofor 600 litrów, kompletny, tel. 
782-072-806.

 Piasek płukany, pospółka, żwir, 
podsyp, transport, tel. 600-895-026.

  Imadła, nożyce do blachy i nóż 
metalowy, tel. 785-266-409.

 zamrażarka nieduża, tel. 501-969-868.

 Sprzedam kompresor 180l, 2-tłokowy, 
polskiej firmy, tel. 608-171-821.

 Betoniarka, silnik 1,5 Kw, nowa 
lodówka Samsung czarna, atlas do 
ćwiczeń, tel. 530-370-088.

 Palety 1.200x1.000, tel. 502-919-192.

 Opony letnie do samochodu 
175/70/ r.13, 14.9-28 do ciągnika, tel. 
509-355-058.

praca
dam pracę

 Przyjmę do pizzerii w łowiczu 
barmankę oraz pomoc kuchenną, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice Dmosina, tel. 609-846-316.

ReKlAmA
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 zatrudnię pracowników do rozbioru 
półtusz i produkcji wędlin, tel. 
662-296-699.

 Przyjmę do pizzerii w łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 Chałupniczkę zatrudnię (szycie), tel. 
601-306-165.

 zatrudnię murarzy z doświadczeniem 
oraz do przyuczenia, tel. 573-084-666.

 zatrudnię pracowników do bobu, tel. 
790-575-493.

 zatrudnię kierowcę C+e (kontenery 
-stałe trasy), tel. 693-441-700.

 zatrudnię solidnego kierowcę do 
piekarni, tel. 504-573-701.

 Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, łyszkowice, tel. 
501-735-885.

 Przyjmę pracownika na stanowisko 
traktorzysta z doświadczeniem - 
zatrudnienie stałe, Bratoszewice, 
tel. (42) 719-89-76, tel. 512-095-
884, dzwonić 14.00-16.00.

 Przyjmę pracownika na stanowisko 
palacz kotłowni, z doświadczeniem 
bądź przyuczeniem, piece parowe, 
Bratoszewice, tel. (42) 719-89-
76, tel. 512-095-884, dzwonić w 
godz.14.00-16.00.

 zatrudnię dziewiarza do maszyn 
STOll, uNIVeRSAl, tel. 607-818-142.

 Przyjmę do pracy na skład 
węglowy, wymagane prawo 
jazdy kat. B, okolice Łowicza, tel. 
603-653-020.

 zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych, tel. 721-136-023.

 zatrudnię na docieplanie i pomoc, tel. 
600-575-945.

 Zatrudnię przy zbiorze wiśni, 
Głowno, tel. 733-811-076.

 Pilnie zatrudnię mechanika 
samochodowego do drobnych napraw 
samochodów, ewentualnie przyuczenie, 
tel. 883-970-776.

 Do ochrony Stryków, tel. 665-115-344.

 Zatrudnię do rwania wiśni, Dmosin 
120, tel. 509-354-524.

 zatrudnię mechanika samochodów 
ciężarowych z doświadczeniem, tel. 
505-926-212.

 Przyjmę do pracy szwaczki 
chałupniczki (dwuigłówka, 
overlock, stępnówka) proste szycie 
dzianina, tel. 504-549-404.

 Dam pracę: elewacje, 
wykończenia wnętrz, tel. 
500-005-095.

 zatrudnię brygadzistę lub 
kierownika do kierowania robotami 
remontowo -budowlanymi, tel. 
500-005-095.

 zatrudnię murarzy, pomocników, tel. 
604-505-441.

 Do sprzątania z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, umowa o pracę 
+ premia, tel. 530-378-426.

 Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, umowa o pracę, 
tel. 530-378-426.

 Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, tel. 
501-735-885.

 zatrudnię do zbioru bobu,  
Bocheń, tel. 691-671-340, 
725-875-589, po 20.

 zatrudnię tynkarzy, tel. 692-157-417.

 zatrudnię szwaczki Szwalnia 
Głowno, praca na stałe, 1 zmiana, tel. 
518-203-421.

 Zatrudnię kierowcę kat. C, kraj, 
nie kurierka, załadunki Stryków, tel. 
693-531-568.

 zatrudnię do zbioru wiśni, okolice 
Rybna, tel. 508-533-306.

 zatrudnię kierowcę kat. C, C+e, 
również dorywczo w ruchu krajowym, 
tel. 601-385-525.

 zatrudnię pracownika do ślusarni, 
Stryków, tel. 606-439-498.

 Przyjmę do zbioru wiśni, tel. 
698-068-388.

 Poszukuję kombajnisty wraz z 
mechaniką, okolice Sannik, tel. 
603-246-694.

 zatrudnię pracownika na cały etat 
do 50 lat, tel. 603-061-839.

 zatrudnię przedstawiciela 
handlowego w branży gazowej (butle 11 
kg), tel. 600-237-175.

 zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
gazu po łowiczu, tel. 600-237-175.

 zatrudnię kierowcę kategorii C+e 
chłodnia, tel. 605-094-165; 605-094-166.

 Do zbioru wiśni, Głowno, tel. 
694-163-595.

 zatrudnię do zbioru wiśni, Gągolin, tel. 
604-154-630.

 zatrudnię kierowcę kat. C+e, tel. 
669-106-566.

 Przyjmę pracownika do dociepleń, tel. 
511-735-802.

 Opieka nad osobą starszą sprawną 
fizycznie, łowicz os. lotników, 
tel. (46) 837-42-46, tel. 605-578-502.

 zatrudnię kierowcę C+e w ruch 
międzynarodowym, tel. 501-038-542.

 zatrudnię w łowiczu operatora 
na wózek widłowy wysokiego 
składowania z uprawnieniami, tel. 
537-313-915.

 zatrudnię w łowiczu: mechanik 
utrzymania ruchu/prace ślusarskie, 
tel. 795-760-605.

 zatrudnię do koszenia trawy, tel. 
668-391-722, dzwonić 9-13.

 zatrudnię mechanika do naprawy 
ciągników, maszyn rolniczych, tel. 
883-760-108.

 zatrudnię pracowników 
gospodarczych, Stryków, tel. 
661-966-722.

 Przyjmę do zbioru wiśni, tel. 
782-685-981.

 Przyjmę do pracy na maszyny okrągłe 
dziewiarskie dziewiarza i pomoc 
dziewiarza, Głowno, tel. 602-119-445.

 zatrudnię kierowcę C+e, na terenie 
kraju, tel. 506-140-681.

 zatrudnię do układania kostki, tel. 
692-789-266.

 Zatrudnię kierowcę C+E chłodnia, 
plandeka, tel. 507-477-120.

 zatrudnię kierowcę kat. C+e, tel. 
600-357-428.

 zatrudnię kierowcę kat C+e z 
uprawnieniami do przewozu zwierząt 
(warchlaków). Praca kraj,  
tel. 602-331-130, 506-068-400.

 zatrudnię kierowcę kat. C z 
możliwością przyuczenia, tel. 
600-357-428.

 zatrudnię do pomocy przy 
montażu mebli, tel. 660-424-578.

 zatrudnimy kierowców kat. C+e 
do przewozu kontenerów morskich, 
hamburg-Polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki 
pracy, tel. 506-836-200.

 Przyjmę do zbioru wiśni, tel. 
693-566-232.

szukam pracy
 emeryt anglista, tel. 515-459-141.

 Podejmę pracę opieki nad osobą 
starszą w niepełnym wymiarze godzin, 
tel. 883-468-413.

 zaopiekuję się dzieckiem, tel. 
880-036-940.

usługi wideo
 NAK Studio films: firma  

z długoletnią tradycją, z nowymi 
technologiami hD, ujęcia dronem, 
tel. 889-910-129.

 wideofilmowanie. fotografia, tel. 
698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

 usługi minikoparką,  
przeciski kretem, tel. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel.  
796-954-454.

 układanie kostki brukowej,  
tel. 667-837-817.

 Cyklinowanie, polerowanie, tel. 
501-249-461.

 układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków, tel. 667-189-380.

 Brukarstwo, tel. 791-306-104.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
693-565-564.

 układanie kostki brukowej, tel. 
605-565-647.

 Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. 
798-877-090.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. 609-846-316.

 usługi budowlane, docieplenia, tel. 
572-947-448.

 Ogrodzenia - montaż, tel. 606-303-471.

 wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
wolne terminy, tel. 663-801-457.

 wylewki maszynowy mixokret, tel. 
517-032-915.

 Remonty wykończenia od A-z, tel. 
739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. 739-021-981.

 Kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 
693-184-322.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. 604-144-668.

 Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. 607-090-260.

 Cyklinowanie bezpyłowe, tel. 
504-960-515.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725-668-616.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. 506-771-822.

 Remonty, wykończenia, tel. 
511-568-525.

 Tartak objazdowy, tel. 506-202-161.

 Tartak sprzeda topole, tel. 
506-202-161.

 malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. Przystępne 
ceny, tel. 691-768-451.

 wykończenia poddaszy płytą k/g, 
sufity podwieszane, malowanie, gładzie, 
glazura, terakota, przystępne ceny, tel. 
695-263-945.

 usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 
tony, tel. 608-632-134.

 Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. 607-612-176.

 malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, wykańczanie 
poddaszy, tel. 535-466-501.

 układanie kostki brukowej, prace 
brukarskie, odwodnienia budynków, 
wykonywanie dróg dojazdowych, tel. 
782-452-548.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, tel. 
735-300-550.

 malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
515-830-969.

 malowanie, gipsy, sufity podwieszane, 
ścianki działowe, montaż drzwi,okien, 
ocieplanie poddaszy, panele, tel. 
887-555-801.

 usługi koparko-ładowarką, usługi 
wywrotką, 15 ton, tel. 784-464-959.
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 Okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

 Remonty. Kompleksowe wykończenia, 
dekoracje ścienne, tel. 535-201-707.

 Docieplanie budynków, malowanie 
elewacji, tel. 511-735-802.

 Kompleksowe wykończenia wnętrz, 
ocieplania budynków i budownictwo - 
solidnie, tel. 505-960-316.

 Tynki, remonty, docieplenia, tel. 
510-300-753.

 Budowa domów, budynków 
gospodarczych, kompleksowo  
z dachem, tel. 667-324-294.

 wypożyczę wiertnicę, tel. 728-329-771.

 Gładzie gipsowe, malowanie, tel. 
796-689-987.

 remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, tel. 721-108-965.

 układanie glazury, terakoty, tel. 
795-569-233.

 malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, tel. 790-294-337.

 usługi minikoparką, wykopy 
kanalizacyjne, przyłącza wodne, 
oczyszczalnie, tel. 609-386-630.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. tanio i solidnie, tel. 
664-712-854.

 Serwis klimatyzacyjny - atrakcyjne 
ceny, Bełchów Sosnowa 6, tel. 
508-868-498.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. 609-227-348.

sprzedaż
 extra czarna ziemia ogrodowa, 

po obróbce mechanicznej, tel. 
601-239-779.

 Żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
maurzyce, tel. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, 
 tel. 693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, tel. 
513-019-010.

usługi 
instalacyjne

 hydraulika kompleksowo, tel. 
601-818-310.

 Fotowoltaika, tel. 727-534-450.

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
791-210-176.

 Tanio kamery, ekspres, tel. 728-188-127.

 usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 Drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
535-466-501.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. 535-466-501.

usługi inne
 wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, tel. 
668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.

 masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. 504-070-837.

 Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. 
782-718-483.

 Posprzątam strychy, komórki, garaże, 
tel. 606-941-752.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. 602-471-796.

 Kamaz - przewóz: piasek, żwir, ziemia, 
itp., tel. 784-464-959.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

 Cięcie zboża, tel. 721-737-343.

 Naprawa telewizorów, łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
728-227-030.

 Spływ Dunajcem w zakopanem, tel. 
888-075-367.

 Dekorowanie sal na wesela, komunie, 
chrzciny i inne imprezy okolicznościowe, 
tel. 889-320-547, 787-575-801.

 Odnawianie wanien, tel. 600-979-826.

 Ośrodek wypoczynkowy Jantar 
w Krynicy morskiej zaprasza do 
skorzystania z oferty wczasów nad 
morzem. Pobyty tygodniowe od 699 
zł. więcej informacji pod numerem, 
tel. (55)247-60-30.

matrymonialne
 Poznam miłą zadbaną dziewczynę do 

związku, tel. 782-140-763.

 Poznam atrakcyjną kobietę, tel. 
781-196-232.

 Rozwodnik 52 lata, nie palący, bez 
nałogów szuka Pani do 48 lat miłej 
i zadbanej do stałego związku, tel. 
880-454-989.

 Poznam Panią z łowicza z własnym 
mieszkaniem w wieku 55-65 lat, stały 
związek, tel. 882-839-095.

 Kawaler lat 34 pozna Panią po 
przejściach może być z dzieckiem, tel. 
574-149-663.

nauka
 matematyka, tel. 791-802-482.

 Język angielski, niemiecki, tel. 
782-613-909.

 matematyka, możliwość udzielania 
lekcji przez messengera, tel. 
660-781-884.

 matematyka, Angielski, tel. 
515-459-141.

 matematyka, tel. 607-440-582.

 Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. 607-440-582.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Kupię zboża, tel. 508-471-814.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 zboże, tel. 603-945-983.

 Słoma ze stodoły balatony, dojarka 
dwustanowiskowa Bąków Górny, tel. 
793-518-633.

maszyny
 Kupię każdego bizona oraz inne 

maszyny, mogą być do remontu, tel. 
602-522-478.

 Kupię chwytak do balotów do Tura, 
tel. 502-616-392.

 Kupię C-328, C-330, C-360, 
C-355, C-380, mTz, mf-255, T-25 
władimirec bez dokumentów, do 
remontu, tel. 502-939-200.

 Kupię Zetora 25 oraz części, tel. 
509-219-636.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Sprzedam słomę, tel. 664-837-390.

 Sprzedam owies, żyto, pszenżyto, tel. 
502-764-966.

 Słoma baloty, tel. 661-221-935.

 Sprzedam owies prosto z kombajnu, 
tel. 883-760-108.

 Sprzedam pszenicę i jęczmień, tel. 
512-179-465.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 603-240-
034, zielkowice 104.

 Sprzedam słomę prosto z pola, tel. 
889-951-089.

 wydzierżawię 3 ha łąki, tel. 
570-980-770.

 mieszanka, tel. 601-785-433.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
Szymanowice, tel. 798-906-448.

 Sprzedam słomę 130 baloty, 
około 100 sztuk, gmina Pacyna, tel. 
604-459-386.

 Pszenica, pszenżyto, tel. 601-962-832.

 Słoma żytnia, tegoroczna, tel. 
504-313-408.

 Sprzedam żyto i mieszankę, tel. 
609-525-149.

 Pszenżyto, pszenica, tel. 669-419-342.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, owies, 
słomę w belach, tel. 509-355-058.

 ziemniaki młode, tel. 696-604-979.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
668-165-646.

 Sprzedam pszenżyto, żyto, owies, tel. 
880-214-141.

 Sprzedam pszenżyto, okolice Rybna, 
tel. 694-227-489.

 Słoma po kombajnie z 8 ha, Rogóźno, 
tel. 692-199-767.

 Sprzedam słomę po kombajnie, tel. 
509-217-640.

 Sprzedam żyto, mieszankę, łubin, tel. 
699-932-087.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
Czatolin 41, tel. (46) 838-89-04.

 Sprzedam słomę, okolice łyszkowic, 
tel. 728-245-985.

 Sprzedam słomę z pod kombajnu, tel. 
698-179-395, po 14.00.

 Pszenżyto, owies + jęczmień, tel. 
510-084-555.

 Pszenżyto, słoma z kombajnu, tel. 
668-162-199.

 Sprzedam słomę, tel. 692-916-507.

 Sprzedam mieszankę zbożową po 
kombajnie prosto z pola z 2 ha, tel. 
603-492-991.

 Sprzedam słomę 5 ha, tel. 
692-834-647.

 Słoma ze stodoły i 10ha z pola 
Ostrów, tel. 730-523-191.

 Sprzedam słomę po kombajnie z 10 
ha gm. zduny, tel. 667-257-470.

 Słoma z pola, tel. 503-347-214.

 Żyto, słoma Otolice, tel. 502-026-691.

 Sprzedam owies, żyto z pszenżytem 
tanio, tel. 725-919-624.

 Sprzedam zboże, owies, owies i żyto, 
tel. 721-502-526.

 Sprzedam słomę z pola z 5 ha, 
okolice Głowna, tel. (42) 719-48-39.

 Sprzedam słomę 10 zł, tel. 
516-477-037.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
608-209-685.

 Sprzedam słomę żytnią po kombajnie 
7ha, owies 2t, tel. 500-839-393.

 mieszanka, jęczmień, tel. 
609-353-426.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 690-159-971.

 Pszenżyto i owies + pszenżyto, tel. 
512-544-156.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 667-539-954.

 Sprzedam sianokiszonkę, tel. 
606-569-727.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 600-822-089.

 zboże zbiór 2020, tel. 604-871-975.

 Sprzedam zboże, mieszanka zbożowa 
ok 10 ton, jęczmień około 3 ton, 
pszenżyto około 2 ton, tel. 664-724-850.

 Sprzedam słomę po kombajnie 7 ha, 
Karnków, tel. 669-452-029.

 Sprzedam jęczmień ozimy z 
tegorocznych zbiorów ok 5 ton, 
tel. (46) 838-98-66.

 Sprzedam trawę łąkową sianą, słomę, 
tel. 662-585-814.

 Pszenica 0,5 t., tel. 883-806-661.

 Sprzedam pszenicę ok. 7 ton, tel. 
724-871-114.

 Sprzedam słomę i siano w okrągłych 
belach i sianokiszonkę w okrągłych 
belach , tel. 663-074-485.

 Pszenżyto, tel. 538-455-989.

 Sprzedam 3 tony pszenicy ozimej i 0,5 
tony owsa, tel. 663-875-635.

 Sprzedam mieszankę zbożową Osiek 
38, tel. 669-560-392.

 Sprzedam pszenżyto i pszenicę, tel. 
731-498-811.

 Sprzedam jęczmień, pszenżyto po 
żniwach, tel. 789-319-421.

 Słoma po kombajnie, Sromów, tel. 
667-882-172.

 Sprzedam słomę po kombajnie i 
pszenżyto z żytem, tel. 888-095-793.

 Otręby sojowe, jęczmienne, „młóto 
suszone”, workowane, dowóz, tel. 
669-886-188.

 Owies, mieszanka, jęczmień, słoma 
po kombajnie, tel. 516-554-451.

 Słoma belowana ze stodoły, tel. 
697-693-625.

 Sprzedam mieszankę jare z owsem 
po kombajnie, tel. (46) 838-85-05, tel. 
694-805-333.

 Pszenżyto 10 ton, tel. 695-066-195.

 Sprzedam słomę, tel. 664-135-758.

 Pszenżyto z pola, tel. 723-030-883.

 Sprzedam pszenicę, tel. 665-518-217.

 Słoma ze stodoły (baloty 120x120), 
tel. 606-607-566, Bąków Górny.

 Sprzedam pszenżyto z owsem około 
5 ton Chąśno, tel. 694-898-511.

 Sprzedam żyto, tel. 502-585-456.

 Sprzedam słomę, pszenną zdrową, 
do 35 ha, Czerniew-Kiernozia, cena do 
uzgodnienia, tel. 667-978-951.

 Sprzedam jęczmień, tel. 602-387-024.

 zboże, słoma od kombajnu, tel. 
515-236-142.

 Jęczmień, tel. 886-488-950.

 Sprzedam owies, pszenżyto, tel. 
509-355-058.

hodowlane
 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 

termin wycielenia 30.VII, tel. 
607-889-775.

 Jałówki hf wycielenie 21.07 i 06.08, 
tel. 692-665-650.

 Sprzedam młodą krowę z pierwszym 
cielakiem. likwidacja stada , tel. 
721-408-801.

 Sprzedam cielaki, byczki, tel. 
607-717-324.

 Sprzedam prosiaki, tel. 732-797-792.

 Sprzedam dwa byczka po 320 kg, tel. 
693-088-990.

 Sprzedam 2 byczki i 2 jałoszki żarłoki, 
tel. 572-594-009.

 Sprzedam króle, tel. 697-659-064.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
721-347-722.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
termin koniec lipca, początek sierpnia, 
tel. 601-443-087.

 Sprzedam krowę wysokocielną, tel. 
880-855-085.

 Prosiaki 24 sztuki, tel. 575-429-669.

 Jałówka, wycielenie 15 lipca, tel. 
667-118-084.

 Sprzedam byczka, tel. 693-299-439.

 Sprzedam 2 jałówki wysokocielne 
rasy hf termin wycieleń około 8 i 15 
września, tel. 668-409-727.

 Sprzedam 11 prosiaków, tel. 
694-680-317.

 Sprzedam jałówkę.  
Termin wycielenia 5 sierpień, tel. 
508-341-021.

 Sprzedam prosiaki, tel. 664-196-280.

 Sprzedam żarłoki, tel. 667-117-696.

 Sprzedam krowę wycielenie 
20.08.2020 r., tel. 513-473-662.

 Sprzedam 10 szt. prosiąt, tel. 
601-533-397.

 Sprzedam prosiaki, tel. 570-912-224.

 Sprzedam jałówki na wycieleniu, tel. 
600-743-136.

 Jałoszki, tel. 508-678-404.

 Krowy likwidacja, tel. 723-958-499.

 Jałówka, wycielenie 11 sierpień, tel. 
782-072-806.

 Krowy, jałówki wysokocielne. 
likwidacja stada, tel. 506-421-980.
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Kontakt:
608-469-265 lub 510-811-885

Kto mnie przygarnie?
Bardzo miły, średniej wielkości psiak, wiek około 7 lat, ufny i przyjazny, widać, 
że ma dobry kontakt z człowiekiem, na szyi miał czerwoną obróżkę. Nie sądzimy, 
żeby ktoś porzucił to przyjazne stworzenie ufamy, że komuś zaginął, oddalił się, 
stąd nasz apel o pomoc do ludzi, którzy rozpoznają go i mogą doprowadzić do 
odnalezienia jego domu. 
PAMIETAJ, że większość zwierząt umieszczonych w schroniskach to efekt 
niefrasobliwości ich opiekunów i braku starań na ich poszukiwanie. 

Proszę odbierz mnie!

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
664-763-381.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną 
białoczerwona, tel. 600-914-951.

 Sprzedam cielaczki byczki, jałówkę na 
wycieleniu, tel. 509-231-745.

 Sprzedam byczki, tel. 511-611-296.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. (46) 837-15-69.

 Sprzedam 20 prosiaków 250 zł/
sztuka, tel. 665-493-071.

 Sprzedam cielaki i prosiaki, tel. 
727-472-512.

 Sprzedam jałówkę na ocieleniu, tel. 
790-687-425, po 16.00.

 Krowa na wycieleniu, Parma, tel. 
733-805-066.

maszyny
 Części używane do bizona i innych, 

silosy lejowe, tel. 602-522-478.

 Sprzedam wentylator o dużej 
wydajności do przedmuchu zboża w 
silosach, 692-292-969.

 Kupię kombajn (Bolko, Anna, Karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, tel. 
511-713-596.

 Sprzedam tylne koła do C-360, tel. 
508-448-858.

 Sprzedam talerzówki nowe, grubera 
2,6 m, 3 m, beczki asenizacyjne, tel. 
883-760-108.

 Bizon z-56, cyklop, ursus u-902, 
prasa z-224, beczka 2000l, rozrzutnik 
obornika, tel. 512-179-465.

 Sprzedam prasę małą kostkę, 
wentylatory duży z silnikiem, tel. 
729-304-322.

 Sprzedam mieszalnik do pasz 
suchych, śrutownik walcowy 500 zł, tel. 
662-752-205.

 Sprzedam pług 5 skibowy zagonowy 
i 5 skibowy podorywkowy, tel. 
661-848-494.

 Sprzedam ciągnik C360 - 3 P z 
turem dwusekcyjnym i przyczepę 
dwutłokową likwidacja gospodarstwa, 
tel. 669-346-302.

 Sprzedam prasę kostka z-224  
i Orkan, tel. 693-532-739.

 Sprzedam prasę Class mała kostka, 
Słoneczko 4, słoma mała kostka,  
tel. 797-385-959.

 Bizon 87, 20.000: 80, 10.000,  
tel. 697-892-925.

 Cyklop, tel. 692-370-686.

 Przyczepa do balotów,  
tel. 795-583-677.

 Sprzedam rozrzutnik 3,5 tony,  
tel. 888-385-100.

 Kombajn Bizon z056 cena do 
ustalenia, tel. 791-461-556.

 ładowacz do obornika i silnik 
elektryczny 30 Kw, wolnoobrotowy, 
tel. (46) 838-98-12.

 Sprzedam przyczepę pod baloty, 
radło ciągnikowe łowicz, tel. 
730-523-191.

 Sprzedam dwukółkę ciągnikową, 
zgrabiarkę do siana, tel. 667-373-504.

 Sprzedam talerzówkę hydrauliczną 
fAmAROl szerokość 3,20 m. (nowe 
talerze), tel. 505-929-983.

 Kombajn New holladn TX66, 
sprowadzony, w bd stanie, tel. 
721-737-343.

 Kombajn Kosa 3 metry, przyczepa 
zbierająca, basen, tel. 575-429-669.

 Sprzedam C-360, 1985 rok, zadbany, 
tel. 607-330-538.

 Sprzedam przyczepę samozbierającą, 
tel. 884-820-819.

 ursus 10014h, 2012 rok. kombajn 
Bizon, maszyny rolnicze, tel. 
664-954-170.

 Prasa Claas wariant 180, stan bdb, tel. 
664-173-486.

 Sprzedam ursus C-385, tel. 
516-477-037.

 Sprzedam prasę rolującą, tel. 
728-152-636.

 Kosiarka sadownicza lisicki 1,80, 
2012 rok, stan bdb, śrutownik Bąk 5,5 
kw, tel. 507-894-715.

 Rozsiewacz nawozów „Siew Xl” 
800 l. 2014r. Akpil, owijarka bel 
samozaładowcza OS 7510 Klara Sipma 
2014r., tel. 506-552-043.

 Sprzedam 2 zbiorniki na zboże, tel. 
533-667-939.

 Rozrzutnik, opryskiwacz 400 litrów, 
siewnik do zboża, tel. 695-556-308.

 Sprzedam silosy na zboże, betoniarka 
320 litrów, młynek do czyszczenia 
zboża, siewka do nawozów i beczka 100 
litrów plastik, tel. 665-560-113.

 Rozrzutnik obornika, tel. 605-725-688.

 Przetrząsarka, zgrabiarka Deutz fahr, 
tel. 600-822-089.

 Sprzedam przyczepę 4,5 tony, 
dłużyce do bel, opryskiwacz, tel. 
607-570-070.

 Stoły do rzepaku szer. 3m, 4,5m, 
5,10m, 6m, tel. 509-282-300.

 wąskie koła do ciągnika, kompletne, 
48, 46, 42, 38, 36 cali, więcej informacji 
pod telefonem, tel. 509-282-300.

 Taśmociągi do warzyw, 3, 4,5; 5, 6, 
7, 8, 10 metrów, duży wybór, import 
Niemcy, tel. 509-282-300.

 Kombajn do zboża Class, heder 
3 m, sprowadzony z Niemiec, tel. 
509-282-300.

 Kojce przegrodowe do tuczników z 
tworzywa sztucznego, sprowadzone z 
Niemiec, tel. 509-282-300.

 Obsypniki do kopców, kukurydzy 
wulkan, tel. 509-282-300.

 Pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
Kverneland, frost, Rabewerk, 
landsberg zabezpieczenia  
resorowe, sprężynowe, kołkowe,  
duży wybór import Niemcy,  
tel. 509-282-300.

 Siewnik do zboża Amazone D7, 
D8,2,5, 3, 4 m; Izaria lobster Super, duży 
wybór, tel. 509-282-300.

 Przyczepy do remonty sztywne, 
wywrotki 6, 8, 10 ton, przyczepa 
tandem 16 ton, 3-stronny wywrot, tel. 
509-282-300.

 Paszowóz Silowolf 12,5 m3, 2004 rok, 
tel. 509-282-300.

 Karmniki dla świń z Niemiec, duży 
wybór, tel. 509-282-300.

 Ciągnik rolniczy Same Tiger  
100ze 4x4 100PS, 25.800 zł, tel. 
509-282-300.

 Ciągnik rolniczy Case 956 Xl, 95PS, 
4x4, 28.500 zł, tel. 509-282-300.

 wycinaki do kiszonek fell Kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z Niemiec, tel. 
509-282-300.

 Talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V, z 
wałem strunowym, sprowadzone z 
Niemiec, tel. 509-282-300.

 Rozrzutniki obornika fortschritt T088, 
welgler, Bergman, Strautman 4-10 t., 
duży wybór, tel. 509-282-300.

 Orkan do trawy Tarup, szerokość 1,4-
1,6 m, tel. 509-282-300.

 Beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś 
skrętna, sprowadzone z Niemiec, tel. 
509-282-300.

 Agregaty bierne 3-metrowe Rau, z 
hydropakiem, tel. 509-282-300.

 zgrabiarka do siana, 2,8 m; 3,40, 
3,80, 4,20; 4,80; 8m, 1-2gwiazdowa, 
Kuhn, Pottinger, fella,duży wybór, tel. 
509-282-300.

 Rozładownice do warzyw, taśmociągi 
5, 6-metrowe, kosz przyjęciowy do 
warzyw, tel. 509-282-300.

 Rozisewacze do nawozu Amazone, 
Raw; ładowność 600-2.000 kg, duży 
wybór, import Niemcy, tel. 509-282-300.

 Pług zagonowy Rabenwerk, 5-skibowy, 
tel. 509-282-300.

 Prasa rolująca John Deere 950 m na 
pasach, tel. 509-282-300.

 Dmuchawy do zboża 2,5 -10 kw z 
rurami, kompletne, tel. 509-282-300.

 Sprzedam kombajn BIzON Record 
1990 r., prasa Sipma 224, 2 silosy 
zbożowe 12 ton i 2 mieszalniki , tel. 
664-724-850.

 Trząsałka Claas, opony 16.9/14-24, 
opony 750/20, rozdzielacz, linka, dżoistik 
do prasy warfamy, tel. 502-764-235.

 Sprzedam wielorak-pielnik do 
truskawek warzyw cena 600 zł, tel. 
509-065-711.

 Opryskiwacz PIlmeT 400 litrów, tel. 
883-806-661.

 Rozrzutnik obornika Krone Optimat 
4-tonowy, tel. 508-194-191.

 zetor 5211, 1990 rok, prasa rolująca 
warfama 2003 rok, tel. 500-222-737.

 Sprzedam Bizon 1989 rok  
z sieczkarnią, prasę z224 1989 rok  
z drabinką, silnik po kapitalnym remoncie 
do Bizona 56, tel. 793-853-739.

 Kosiarki, gałęziarki, kompresory, tel. 
513-666-808.

 C-360, 1983rok, bez prawa rejestracji, 
7800zł, tel. 602-584-266.

 Przyczepa, tel. 538-455-989.

 Pług zagonowy 3-skibowy na wysokiej 
słupicy, unia Tur. Agregat z podwójnym 
wałkiem, tel. 609-562-159.

 Beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb., tel. 600-523-438.

 Siewnik, glebogryzarka, talerzówka, 
C360, C330, mieszanka, tel. 509-853-384.

 Prasa kostka z224/1, 2006 rok, 
czerwona, sprawna, I właściciel, 9.000, 
tel. 502-037-679.

 Sprzedam lemiesz do kopaczki, tel. 
696-312-242.

 Przyczepa 6 ton z nadstawkami, 
kopaczka elewatorowa, tel. 664-058-208.

 Sprzedam maszynę do bobu, 
tel. (46) 838-44-48, tel. 783-027-114.

 Sprzedam kombajn ziemniaczany 
Anna, tel. 512-520-546.

 Rozrzutnik 2-osiowy, tel. 692-199-767.

 Sprzedam agregat podorywkowy 
szer. 3 m, 7 łap, na sprężynach, mało 
używany, tel. 608-022-269.

 Glebogryzarka 1,80 m, tel. 731-669-357.

 Sprzedam prasę kostkująca Sipma, 
tel. 664-660-038.

 śrutownik walcowy, mieszalnik, tel. 
668-472-081.

 Sprzedam zgrabiarkę do siana 4 
Słoneczko, tanio, tel. 501-969-868.

 Prasa z224 SImPA, zgrabiarka 7 i 
lejek, tel. 669-034-195.

 Sprzedam rozrzutnik obornika Tytan 8 
plus, 2009 r. mało używany faktura VAT 
cena 26000 zł, tel. 516-813-503.

 Przyczepa do bel na 26 sztuk, tel. 
788-273-689.

 Sprzedam prasę z224/1, stan bdb, tel. 
784-950-660.

 Ciągnik C360, rozrzutnik 3,5 tony, 
opryskiwacz 600 litrów, ładowacz czeski, 
kultywator, siewka do nawozu, tel. 
792-560-113.

 Sprzedam pług ażurowy, rozrzutnik 
obornika jednoosiowy i wyciąg obornika 
Krotoszyny, tel. 691-881-726.

 Platforma do balot - skrzyniopalet, tel. 
886-753-869.

 Przyczepa drewnianka zarejestrowana, 
tel. 726-331-787.

 Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza hardi 
i rozsiewacz Amazone zAu 1500, tel. 
727-472-512.

 ursus 360, 1983 rok, tel. 603-643-624.

 waga szalkowa rolnicza, tel. 693-652-261.

inne
 w sprzedaży folie rolnicze (pryzmowe, 

do owijania), tunelowe, siatki, 
ekogroszek workowany. Dostawa - 
wysyłka, hurt - detal, Janinów 13, 99-423 
Bielawy, tel. 504-504-783.

 Obornik, tel. 603-243-414.

 Tunele foliowe z nawadnianiem 32x8, 
tel. 725-368-799.

 Kompletny wyciąg obornika linowy, tel. 
605-283-913.

 Dojarka do mleka, tel. 663-074-485.

 Silosy zbożowe, dmuchawa i żmijka, 
tel. 538-455-989.

 Nowe stanowiska do krów, tel. 
664-196-280.

 Basen na mleko 250 litrów, tel. 
724-190-262.

 Sprzedam obornik, tel. 510-420-824.

 łubianki, tel. 693-652-261.

rolnicze - usługi
 Białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 Serwis traktorów: New holland, 
massey ferguson, tel. 697-778-780.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

 łąka z hektara do ścięcia 1,5 ha, 
Dąbkowice Dolne, tel. 696-273-987.

 Prasowanie słomy prasą 
zmiennokomorową Claas Variant. 
wystawiam fVAT, tel. 787-606-080.

 Cięcie zbóż i rzepaku nowymi 
kombajnami New holland, tel. 
695-052-735.

zwierzęta

sprzedaż
 Oddam małe kotki, tel. 532-365-546.

 Pawie niebieskie, tel. 723-500-144.

 Sprzedam pszczoły, tel. 601-850-805.
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ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
(42) 205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552
 taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, Pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00, 
20.00 (wakacje).
 Kościół o.o. Pijarów:   
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział organizacyjny 46 837 59 02
 urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w łowiczu 46 837 42 71
 PCPr w łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 ZGM tel. 837 60 63
 ZuK tel. 837 36 62
 ZuM tel. 46 830 91 82
 Zakład obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 MoPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 ŚDS tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 Łowicki ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd rejonowy w Łowiczu:  
wydział Cywilny 46 830-43-01,  
wydział Karny 46 830-43-02  
wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03; 
wydział Ksiąg wieczystych 46 830-43-05;  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10
 PttK o/Łowicz, Stary rynek3 
tel. 513 767 511;
 ZAZ „Ja-ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG Chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGKiernozia 24 277 90 80, 
 uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30;
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 orlik, ul. Grunwaldzka 9 tel. 735-048-951
 orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 Stadion ul. Jana Pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06
 Hala oSir nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3, 

tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 Hala oSir nr 2 ul. topolowa 2,  

tel. 46-837-09-04
 orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551, 

czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 Lo im. Chełmońskiego 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 
do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 
(ostatnie wejście o 15.30). Bilety do 
muzeum: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 
30 zł, na wystawy czasowe 3 zł, wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek
Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w Polsce 
•Historia miasta i regionu
•Etnografia Księstwa Łowickiego
•Izba Pamięci Żydów Łowickich
Wystawy czasowe:
• „Kamienie mówią. Skamieniałości  
z kolekcji Edwarda Noniewicza”  
– czynna do 30 sierpnia.
• „Natura i abstrakcja w twórczości 
Zenony Klepaczki – Joanny Grabow-
skiej – Alicji Wolskiej” – czynna do 
30 sierpnia
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).Bi-
lety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek
 Skansen w Maurzycach czynny 
codziennie w godzinach 10.00-18.00 
(ostatnie wejście o 17.30). Bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 
2 dzieci do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.
• „Plakat w skansenie polskim” – wy-
stawa ponad 40 plakatów historycznych 
oraz fiszek, przygotowana przez edwina 
wilbika z muzeum Rolnictwa im. ks. 
Krzysztofa Kluka w Ciechanowcu pod 
patronatem Stowarzyszenia muzeów 
na wolnym Powietrzu; czynna do 30 
września.
 Galerii Browarna w Łowiczu, ul. Pod-
-rzeczna 17, tel. 691 979 262, 46 838 56 
53; wystawa malarstwa: robert Bubel 
„real i[n]sta[nt]” 
  Ilustracje i grafiki Katarzyny Słomia-
nej – wystawa prac łowiczanki, studentki 
grafiki na uniwersytecie m. Kopernika w 
Toruniu; czynna w każdą sobotę do 29 
sierpnia, Nowa Pracownia w łowiczu, ul. 
Podrzeczna 20.
 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, 
pt.–sob.w godz. 10.00–14.00.
 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
I piętro Baszty im. gen. Klickiego w łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, Nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 Pałac w Nieborowie do 30 września 
czynny we wtorki, środy, czwartki w godz. 
10.00–16.00, w piątki, soboty i niedziele 
w godz. 12.00–18.00; Do zwiedzania 
udostępnione wnętrze Pałacu w 
Nieborowie z wyłączeniem Gabinetu 

Żółtego, Sypialni wojewody i Gabinetu 
zielonego na piętrze pałacu. Wyłączone 
do odwołania: stała ekspozycja majoliki 
Nieborowskiej w budynku manufaktury, 
Stara Oranżeria w Nieborowie, świątynia 
Diany w Arkadii (z zachowaniem wglądu 
do wnętrza Sali Panteonu). Bilety: do 
Pałacu w Nieborowie 20 zł – normalny, 
15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).
 ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł 
– normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci 
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.
 ogrody w Arkadii czynne codziennie 
w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł – 
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i 
młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
Bilety łączone do ogrodów w Arkadii i 
w Nieborowie: 28 zł – normalny, 16 zł – 
ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież (ucząca 
się od 7 do 26 lat).
 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
Bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy). Na teren parku – wstęp wolny. 
„ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
„Sztuka bez maski” – wystawa malar-
stwa, czynna do 30 lipca.
 Park przy Pałacu w Sannikach  
czynny codziennie w godz. 8.00-22.00:
„Jedwabne motyle” – zewnętrzna 
wystawa fotografii Jana Drzewieckiego
 Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:   
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 
693 422 684; bilety do pałacu: ulgowy 
10,00 zł, normalny 15,00 zł; bilety do 
stadniny: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; zespół Szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 1, Podrzeczna 30.

koncerty
 Sobota, 25 lipca:
godz. 20.00 – ohayo – koncert zespołu 
rockowego w składzie: Artur „Arson” 
Czuba (gitara rytmiczna/solowa), 
Sebastian Sękalski (bass i wokal), Robert 
”Żaku” zaczkowski (perkusja), Arek Jaku-
bowski (gitara rytmiczna/solowa); Nowa 
Pracownia w łowiczu, ul. Podrzeczna 20; 
wstęp bezpłatny.
 Niedziela, 26 lipca:
godz. 16.30–17.30 – „Znane i lubiane 
pod strzechą zagrane”: Weronika 
Mońka i przyjaciele – cykl niedzielnych 
spotkań muzycznych w skansenie w 
maurzycach; 
godz. 17.00 – Koncert letni: Szymon 
Mońka z zespołem w składzie: we-
ronika mońka (skrzypce), emilia Pacek 
(skrzypce), Szymon mońka (akordeon), 
witold Igielski (bębenek) i michał Czap-
nik (klarnet); śpiew: Kinga foks i Paweł 
Tomala; miniscena przy  baszcie im. gen. 
Klickiego w łowiczu; wstęp wolny, liczba 
widzów ograniczona do 150 osób.
 Wtorek, 28 lipca:
godz. 19.30 – XXXII Międzynarodowy 
Festiwal organowy J.S. Bach – 
wystąpią: Krzysztof Jakowicz – skrzypce, 

Krzysztof marosek – organy; Bazylika 
Katedralna w łowiczu, Stary Rynek. 
Bilety: 10 zł normalny, 5 zł ulgowy – do 
nabycia bezpośrednio przed  koncertem 
przy wejściu do bazyliki.

kino
 Piątek, 24 lipca:
godz. 21.30 – Kino plenerowe:  
„I znowu zgrzeszyliśmy, dobry 
Boże!”– komedia, prod. francja, 2019 r.,  
reżyseria Philippe de Chauveron, czas: 
1 godz. 39 min.; dziedziniec łowickiego 
Ośrodka Kultury, ul. Podrzeczna 20; 
wstęp wolny.
 Sobota, 25 lipca:
godz. 21.30 – Letnie kino samocho-
dowe: „Body. Ciało” – parking STOP 
ShOP łowicz, ul. w. Broniewskiego 5-9. 
wstęp wolny.
 Sobota, 1 sierpnia:
godz. 21.30 – Letnie kino samochodo-
we: „teraz albo nigdy” – parking STOP 
ShOP łowicz, ul. w. Broniewskiego 5-9. 
wstęp wolny.

inne
 Czwartek – piątek, 23–24 lipca:
godz. 11.00 – turbowakacje: Willy ŁoK 
prezentuje – animacje z instruktorami, 
baszta im. gen. Klickiego w łowiczu, 
wstęp wolny.
 Sobota, 25 lipca:
godz. 12:00 – Kiermasz Matt’a 
Winyl’a – wspólne odsłuchiwanie płyt 
winylowych, kupno i sprzedaż; Nowa 
Pracownia, łowicz, ul. Podrzeczna 20.
 Sobota – niedziela, 25–26 lipca:
godz. 10.00–16.00 – Warsztaty sztuki 
i rękodzieła ludowego:  Leokadia 
Łacheta – haft, Agnieszka Głuszek 
– Nowicka – rzeźba, Helena Miazek – 
wycinanka; skansen przy muzeum  
w łowiczu; udział w warsztatach 
bezpłatny, obowiązują bilety wstępu do 
skansenu: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł. 
 Niedziela, 26 lipca: 
godz. 11.00 – Stretching na śniadanie 
w Nowej Pracowni – zajęcia na 
świeżym powietrzu zorganizowane przez 
Nową Pracownię i let’s Dance Studio; 
dziedziniec łOK ul. Podrzeczna 20; 
wstęp wolny.
godz. 13.00 – Bezpłatne spacery 
z  przewodnikiem – zbiórka przed 
siedzibą PTTK, Stary Rynek 3 w łowiczu, 
wstęp wolny.
godz. 18.00 – „Perspektywy dla mło-
dych w Łowiczu” – panel dyskusyjny, 
udział wezmą przedstawiciele łowickich 
stowarzyszeń: Robert wójcik (łowickie.
pl), Krystian Cipiński (łączy nas 
łowicz, Paweł Kolas (forum Aktywnych 
Obywateli); Nowa Pracownia, łowicz ul. 
Podrzeczna 20; wstęp wolny.
 Poniedziałek – piątek, 27–31 lipca:
godz. 11.00 – „Na wszystko jest 
przysłowie” – cykl spotkań - warsztaty 
twórcze Anety Pędraszewskiej; zajęcia 
dla dzieci; plac zabaw przy baszcie im. 
gen. Klickiego w łowiczu; pojedyncze 
wejście 10 zł. Szczegóły: www.lok.art.pl
 Środa, 19 sierpnia:
godz. 14.00–18.00 – Wakacji z tratwą 
na Fali – bezpłatne pływanie kajakami 
po Bzurze, zbiórka: przystań kajakowa  
w parku Błonie w łowiczu;

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 urząd Miejski w Głownie - sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 uSC w Głownie: 798 831 572
 MoK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w woli zbrożkowej 42 717-20-77
 urząd Miasta i Gminy Stryków – 
sekretariat 42-719-80-02
 oKir w Strykowie 42-719-81-52
 ŁoDr Bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94; 516-049-886; 505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 Przychodnia rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294; Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 23 lipca:
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
piątek, 24 lipca:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
sobota, 25 lipca: 
ul. łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
niedziela, 26 lipca: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
poniedziałek, 27 lipca:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11 
wtorek, 28 lipca:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
środa, 29 lipca:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733

 Stryków niedziela 26 lipca, godz. 9-14 
pl. łukasińskiego 15,tel. 42 719-80-85

muzea i wystawy
 Muzeum Żołnierza Polskiego – umun-

durowanie i ekwipunek żołnierzy I i II wojny 
światowej; Dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& DM; Głowno, ul. młynarska 5/13.

inne
 Kąpielisko, plaża i wypożyczalnia ka-

jaków i rowerów wodnych w Strykowie 
- czynne codziennie w godz. 10.00-18.00.

 Wtorek, 28 lipca:
godz. 10.00-12.00 – Mój robot jeździ - 
lego woDo - składanie i programowanie, 
zajęcia wakacyjne, Ośrodek Kultury i Re-
kreacji w Strykowie, pl. łukasińskiego 4.

GłOwNO I STRyKów 

ważne telefony
 Policja w Żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie 47 70-53-271
 Policja w Sannikach: 47 7053-275
 KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 oSP w Żychlinie 24 285-12-10
 oSP w Pacynie 604-349-406
 oSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 Zakład Energetyki Cieplnej  
24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60

 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy urząd Pracy w Kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NzOz Red-med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd Gminy w Żychlinie, 
ul. Barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 regionalny Interwencyjny  

telefon Zaufania dla Dzieci i Młodzieży  
726 611 611, codziennie w godz. 
12.00–20.00 infolinia;  
w godz. 20.00–0.00 wsparcie specjalistów 
na Snapchacie i messengerze

msze św. w niedziele
 Żychlin, parafia pw. św. Apostołów Piotra 

i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 Żychlin, kaplica pw. św. maksymiliana 

Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. waryńskiego 8 – Piotr wojciechowski, 
tel. 607-574-261

kino KDK w Kutnie
 Piątek – środa, 24–29 lipca:
godz. 14.30 i 17.30 – Scooby-Doo! – 
film animowany, komedia, przygodowy, 
prod. uSA, 2020 r., reż. Tony Cervone; 
Dubbing 2D, czas trwania: 143 min.; 
godz. 20.00 – Na topie – melodramat, 
muzyczny, prod. uSA, 2020 r., reż. Nisha 
Ganatra, napisy 2D, czas: 113 min.

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 

10.00-16.00 (kasa: 10.00–15.30); w soboty 
i niedziele 10.00–17.00 (kasa 10.00–16.30), 
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy Zamku w oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

inne
 Czwartek, 20 sierpnia:
godz. 17:00 – „Granice Wytrzymało-
ści”– stand-up: Piotr ZoLA Szulowski; 
KKDK, ul. Żółkiewskiego 4; bilety: 
przedsprzedaż online 50 zł, 60 zł.
 Piątek – niedziela, 4–6 września:
46. Święto róży Kutno: Ogólnopolska 
wystawa Róż; aranżacje florystyczne 
najlepszych florystów z całej Polski, Ple-
nerowe Targi Różane, Jarmark Różany, 
koncerty, lunapark i inne. 

SKArB roLNIKA
NOTOwANIA z TARGOwISKA mIeJSKIeGO 
w łOwICzu – ceny z dnia 21.07.2020 r.

agrest kg 4,50-5,00
borówki 0,25 kg 6,00
botwinka pęczek 2,50
bób kg 8,00-10,00
brokuły szt. 5,00-6,00
buraki czerwone kg 4,00
brzoskwinie kg 5,00-8,00
cebula kg 2,00-5,00
cebula dymka pęczek 2,50-3,00
cukinia kg 5,00-6,50
czereśnie kg 12,00-18,00
czosnek szt. 2,50-3,50
fasola zielona kg 8,00-12,00
fasola żółta kg 8,00-12,00
gruszki kg 5,00-8,00
jabłka kg 5,00-8,00
jagody litr 13,00-15,00
jaja fermowe 15 szt. 10,00-12,00
jaja wiejskie 15 szt. 13,00
kalafior szt. 5,00-6,50
kapusta biała szt. 2,50-3,00
kapusta kiszona kg 5,50-7,50
kapusta pekińska kg 3,00-3,50
koperek pęczek 2,00-2,50
maliny 0,25 kg 6,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00
marchew kg 4,00
natka pietruszki pęczek 1,50-2,00
ogórki kiszone kg 7,00-8,00
ogórek gruntowy kg 3,00-4,00
ogórek zielony kg 5,00
papryka czerwona kg 10,00-12,00
papryka zielona kg 7,00
papryka żółta kg 8,00
pieczarki kg 8,00-10,00
pietruszka kg 3,50-5,00
pomidor malinowy kg 5,50-6,00
pomidor szklarniowy kg 4,50-5,00
por szt. 2,00-2,50
porzeczka czarna kg 8,00
porzeczka czerwona kg 6,00
rzodkiewka pęczek 2,50
sałata szt. 1,50-2,00
seler szt. 2,50
szczypiorek pęczek 2,50
słonecznik szt. 1,50-3,00
śliwki kg 3,50-5,00
truskawki kg 5,00-7,00
wiśnie kg 6,00-10,00
włoszczyzna pęczek 3,00-3,50
ziemniaki kg 1,50-2,00

oFErtY PrACY
z dnia 21.07.2020 r.

PoWIAtoWY urZąD PrACY W ŁoWICZu:
  Asystent geodety-stażysta
  Pomoc krawiecka
  Tapicer
  Szwaczka maszynowa
  Pakowacz ręczny
  Pracownik stacji paliw
  Konfekcjonowanie wskazanych produktów
  Pomoc w sprzątaniu pomieszczeń produkcyj-

nych, magazynowych, biurowych i hotelowych
  Szwaczka maszynowa
  Kierowca operator wózków jezdniowych 

(widłowych)
  monter sieci i urządzeń telekomunikacyjnych
  Kasjer-Sprzedawca
  Kierowca samochodu ciężarowego
  Robotnik gospodarczy

PoWIAtoWY urZąD PrACY W ZGIErZu:
  Robotnik magazynowy
  Demontaż zużytych urządzeń elektrycznych  

i elektronicznych
  Obsługa niszczarki przemysłowej  

do dokumentów
  Obsługa linii do recyklingu kabli
  Pracownik budowlany
  Dziewiarz
  Pomocnik stolarza
  Technik farmacji-sprzedawca

PoWIAtoWY urZąD PrACY W KutNIE:
  Kelner/ka
  Recepcjonista
  mechanik samochodowy
  Pracownik ochrony
  Stolarz meblowy
  Kucharz
  Pracownik laboratorium analitycznego
  Pracownik do obsługi wózka paletowego
  Pracownik administracyjno-kadrowo-płacowy
  Nauczyciel teoretycznych przedmiotów  

zawodowych-elektronika
  Nauczyciel praktycznej nauki zawodu  

o kierunku mechanicznym
  Nauczyciel teoretycznych przedmiotów zawodo-

wych-mechanika i budowa maszyn

ŻyChlIN I OKOlICe
roLNIK SPrZEDAJE
Ceny z dnia 20.07.2020 r.

Żywiec wieprzowy:
  Domaniewice: 4,00 zł/kg+VAT
  Różyce: 4,00 zł/kg+VAT
  Kiernozia: 4,20 zł/kg + VAT
  Skowroda Płd.: 4,80 zł/kg+VAT
  Chąśno: 4,70 zł/kg+VAT
  Karnków: 4,50 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
  Domaniewice: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Różyce: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Skowroda Płd.: jałówki 6,80 zł/kg+VAT,  

krowy 5,20 zł/kg+VAT; byki 6,80 zł/kg+VAT
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Łowicz | Bezpłatne spacery

Z przewodnikiem śladami 
bernardynów i bernardynek

Dzieje łowickich bernardynek 
i bernardynów, a w szerszym tle – 
całego miasta – przybliżyła zainte-
resowanym 12 lipca przewodnicz-
ka łowickiego PTTK Agnieszka 
Walczak-Caban. Uczestnicy od-
wiedzili m.in. kościół sióstr ber-
nardynek przy Alejach Sienkie-
wicza. Był to kolejny z cyklu 
wakacyjnych, bezpłatnych spa-

cerów, organizowanych wspólnie 
przez oddział PTTK i Urząd Miej-
ski w Łowiczu. Przypomnijmy, 
że przewodnicy czekają na chęt-
nych w każdą niedzielę o godzinie 
13 na Starym Rynku. W najbliż-
szą niedzielę, 26 lipca, szlakiem 
...... oprowadzi zainteresowanych 
...................  tm

Sromów | muzeum ludowe Rodziny Brzozowskich

Gdy nie przyjeżdżają autokary
Jednym z najciekawszych miejsc na wakacyjną  
(i nie tylko) wycieczkę w bliskiej odległości  
od Łowicza jest odznaczone Marką Regionalną 
„Łowickie” Muzeum Ludowe Rodziny 
Brzozowskich w Sromowie (gmina Kocierzew 
Południowy).

Muzeum jest ponownie otwar-
te od 4 maja, czyli od kiedy rząd 
zezwolił na odmrożenie tego typu 
placówek. Wciąż jedna nie można 
powiedzieć, by sytuacja wróciła 
do normy, przede wszystkim bra-
kuje wycieczek przyjeżdżających 
autokarami. 

Kiedyś, i to jeszcze całkiem 
niedawno, grupa zwiedzająca mu-
siała tam mieć minimum 5 osób. 
Z tego przepisu jednak zrezygno-
wano w czasach epidemii. – Teraz 
grupa 7-osobowa to dla nas duża 
grupa – zauważa Wojciech Brzo-

zowski, syn i spadkobierca Julia-
na, twórcy muzeum.

To oczywiście jest problem, bo 
utrzymanie muzeum z przeszło 40 
silnikami na prąd, które wprawiają 
drewniane figury w ruch kosztuje 
(dziś tylko część jest uruchomia-
na na korbkę). Muzeum jest utrzy-
mywane i konserwowane przez 
rodzinę Brzozowskich z własnych 
pieniędzy.

Miejmy nadzieję, że frekwencja 
będzie rosła, bo ekspozycja wciąż 
się rozwija. Jak co roku, zimą, do 
i tak już imponującej kolekcji, do-

dane zostały nowe rzeźby i inne 
eksponaty.

Zobaczyć można na przykład 
figurę w pełnym, kobiecym stroju 

kocierzewskim (z pierwszej poło-
wy ubiegłego wieku) i poszukać 
różnic, między nim, a innymi ro-
dzajami stroju łowickiego. 

Tegoroczne nowości to tak-
że scenki cięcia pnia przy użyciu 
piły „moja twoja” oraz robienie 
masła w kierzynce. Obie porusza-
ne są przy pomocy korbek przez 
odwiedzających, zwłaszcza tych 
najmłodszych. – To jest nasza wy-
stawa interaktywna – mówi Woj-
ciech Brzozowski.

Kolejni nowi „mieszkańcy” 
skansenu, to także duża figura 
stelmacha (rzemieślnik wyrabia-
jący drewniane elementy wozów), 
a także nieco mniejszy mężczy-
zna, który śpi przy łowickiej cha-
cie nad jeziorkiem, przy którym 
w tym czasie pracuje praczka – to 
scenka do oglądania na zewnątrz, 
przy czym chatę i postać praczki 
mogliśmy oglądać już wcześniej. 

Przypomnijmy też, że w ubie-
głym roku w wystawie „czte-
ry pory roku” pojawiła się figur-
ka lecącego na nartach mistrza 
świata Dawida Kubackiego, któ-
ry tym samym dołączył tam do 
plejady innych tuzów sportów 
zimowych. Pierwszy był w Sro-
mowie Adam Małysz w 2001 
roku, później dołączali też Kamil 
Stoch, Justyna Kowalczyk i Zbi-
gniew Bródka.

Przypomnijmy, że muzeum 
mieści się w czterech budynkach, 
otoczonych rozległym ogrodem. 
Oprócz figurek, których więk-
szość jest ruchoma, możemy też 
oglądać bogate zbiory m. in. wy-
cinanek, pająków, obrazów olej-
nych, skrzyń, strojów ludowych, 
narzędzi, zabytkowych powozów 
(wszystkie z rejonu łowickiego). 
Stworzona przez Juliana Brzo-
zowskiego i dalej rozwijana przez 
jego rodzinę placówka działa od 
1972 roku.

Do 30 listopada muzeum moż-
na zwiedzać: w niedziele i świę-
ta w godzinach 12-17, w dni po-
wszednie 9-17.  

tm

Wojciech Brzozowski zaprasza do Sromowa. Obok niego postać 
stelmacha – jedna z rzeźb, które pojawiły się w muzeum w tym roku. 
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Gmina Sanniki | Koncert papieski

Mistrz organów w Osmolinie
W niedzielę 19 lipca w koście-

le w Osmolinie odbył się koncert 
papieski z udziałem mistrza or-
ganów Roberta Grudnia. Występ 
wzbogaciły swoim śpiewem Vio-
letta Taran i Sylwia Kogucińska.

Rok 2020 jest rokiem św. Jana 
Pawła II – stąd pomysł zorgani-
zowania Koncertu Papieskiego  
w XVIII-wiecznym kościele pw. 
Św. Marcina w Osmolinie. Ko-
ordynator wydarzenia Andrzej 

Pachnicki i Robert Grudzień, or-
ganista, w porozumieniu z pro-
boszczem ks. Grzegorzem Kucha-
rewiczem przygotowali koncert, 
który towarzyszył odbywającemu 
się tego dnia bierzmowaniu. 

Robert Grudzień jest znanym 
na świecie wirtuozem organów, 
posiadającym w swoim dorob-
ku nagrania radiowe, telewizyjne  
i płytowe. W tym roku organizu-
je cykl koncertów i festiwali z oka-

zji 100 rocznicy urodzin św. Jana 
Pawła II. Pierwsza część koncertu 
zaczęła się o godzinie 11.00 – Ro-
bert Grudzień zagrał na kościel-
nych organach „Preludium A-dur” 
Fryderyka Chopina. Sylwia Ko-
gucińska i Violetta Taran zaśpie-
wały po jednym utworze, a Wanda 
Wasicka recytowała poezję – wła-
sną, ale także Karola Wojtyły.

Kolejną częścią wydarzenia 
była msza święta z udziałem ks. 

biskupa pomocniczego Wojcie-
cha Osiala, ks. dziekana Stanisła-
wa Dujki i ks. proboszcza Grzego-
rza Kucharewicza. Ksiądz biskup 
zwrócił uwagę na odśpiewaną 
przy bierzmowaniu modlitwę do 
Ducha Świętego, napisaną przez 
Karola Wojtyłę seniora dla syna 
Karola. Oprawę muzyczną za-
pewnił Robert Grudzień. 

Jak powiedział nam ks. pro-
boszcz Grzegorz Kucharewicz, 
młodzież była odpowiednio przy-
gotowana do sakramentu bierz-
mowania, a koncert podkreślił wy-
jątkowość tego dnia.  ks



 www.lowiczanin.info26 23 lipca 2020      nr 30   

Dzierzgów | To miał być jej dom rodzinny. Czuła się tu kochana. zabił ją człowiek w sąsiedniej wsi.

Szesnastolatka zginęła od ciosów nożem
W pogodne sobotnie popołudnie, 18 lipca  
przed swym domem w Dzierzgowie, 
zginęła od ciosów nożem zadanych przez swego 
byłego chłopaka 16-letnia Karolina P.  
Co doprowadziło do tej straszliwej tragedii?

Dzień był upalny, około godz. 
14. Karolinka – bo tak mówili na 
nią przybrani rodzice i sąsiedzi, 
kończyła koszenie trawnika. Zwi-
nęła przewód zasilający od kosiar-
ki i odłożyła go na schodki prowa-
dzące do domu. Wtedy zobaczyła 
i usłyszała Eryka. Znała go, kiedyś 
chodzili ze sobą, ale od roku nie 
byli razem. On od pewnego czasu 
usilnie chciał odnowić znajomość.

Szedł ulicą, na wysokości bra-
my coś do niej powiedział, ona 
mu odpowiedziała. Co sobie po-
wiedzieli? Starsza kobieta będąca 
bezpośrednim świadkiem zdarze-
nia mówi nam, że nie dosłyszała. 
– Właśnie przyszłam, wzięłam ta-
boret i usiadłam obok babci Ka-
rolinki, zaczęłyśmy rozmawiać – 
mówi.

Po wymianie zdań Eryka  
i Karoliny wszystko potoczyło się 
bardzo szybko. Kobieta powie-
działa nam, że wprost za szybko, 
aby zrozumieć co się dzieje. Eryk 
wpadł na podwórko, podbiegł do 
Karoliny. W ręku miał nóż, ona  
i babcia dziewczyny zaczęły krzy-
czeć, wzywać pomocy. Ale co 
mogły zrobić one, dwie starsze 
kobiety wobec nożownika? Mo-
gły tylko krzyczeć. Eryk S. do-
biegł do Karoliny, zaczęli się sza-
motać. Zadał pierwszy cios, ona 
upadła. Starsza kobieta twierdzi 

w rozmowie z nami, że ją prze-
wrócił, potem usiadł na niej i 
zaczął zadawać kolejne ciosy,  
w brzuch, klatkę piersiową... Było 
ich dużo. Sekcja zwłok wykaza-
ła, że aż 22. Karolina zasłaniała 
się, miała skaleczenia na rękach  
i krew. – Do końca życia będę 
miała ten obraz przed oczami – 
mówiła nam około dwóch godzin 
po morderstwie, ciągle wzburzo-
na – Jak ten sku... mógł to zrobić? 
Czy to, że dziewczyna nie chce 
już chłopaka, nie chce z nim być, 
to powód, aby ją zabić? I to tak 
strasznie!? Chce mi się wyć jak  
o tym myślę – mówi.

Eryk zadawał kolejne ciosy, 
był jak w transie. Na krzyki ko-
biet zza domu nadbiegł Patryk, 
brat Karoliny. Zawołał ojca, bo 
wspólnie z nim byli zajęci roz-
biórką jednego z budynków go-
spodarczych. Ojciec miał ręku 
łom, którym pomagał sobie przy 
rozbiórce. Zobaczył leżącą we 
krwi córkę i Eryka, który zada-
wał jej ciosy w klatkę piersiową. 
Moment zawahał się, czy rzu-
cić łomem, ale bał się, że nie tra-
fi w napastnika i zrani córkę. Na 
oczach ojca i brata Eryk zadał 
ostatni cios, zerwał się, upuścił 
nóż i zaczął uciekać. Patryk pod-
biegł do zakrwawionej siostry. – 
Próbował tamować krew, ale było 

jej coraz więcej. Przykładał do 
ran spodenki taty, dzwonił pod 
112 po pomoc, krzyczał i jedno-
cześnie do niej mówił – opowia-
da kobieta. Długo próbował rato-
wać siostrę, najpierw sam, potem  
z pomocą policji, która jako 
pierwsza była na miejscu, około 
15 minut po zdarzeniu. Pogoto-
wie jechało 20 minut. 

Może lepiej,  
że go nie dogonił
Zanim dotarły służby, ojciec 

rzucił się za napastnikiem. Biegł 
przez łąki, ale gdzieś pod lasem 
chłopak miał „wpaść” w krzaki, 
a on się poddał, wolał wrócić do 
córki, pomóc ją ratować. – Bra-
kowało dwóch metrów, a może 
pięciu sekund, a bym go dopadł 
– miał powiedzieć gdy wrócił. – 
Może lepiej, że go nie dogonił… 
– komentują sąsiedzi, z którymi 
rozmawialiśmy.

Szok.  
bo było normalnie
Gdy byliśmy w Bobrownikach 

niecałe dwie godziny po morder-
stwie, na ulicy ciągle stali miesz-
kańcy. Wszyscy patrzyli w jednym 
kierunku, w stronę wozów policyj-
nych, strażackich i podwórka ro-
dziny S., gdzie na chodniku stał 
rozstawiony czerwony parawan za-
słaniający ciało Karoliny leżące na 
chodniku. Ludzie byli wstrząśnię-
ci. – Dziś w nocy to nie wiem, czy 
ktoś tu zaśnie – powiedziała nam 
jedna z kobiet.  

Od kilku osób słyszeliśmy, że 
rodziny Eryka i Karoliny, to nor-
malne rodziny, żadna patologia 
– choć potem w sieci pojawią się 
takie hejterskie określenia w ko-
mentarzach pod tekstami o mor-
derstwie. – Wszyscy się tu znamy, 
w obu rodzinach nie było naduży-
wania alkoholu, awantur, nie przy-
jeżdżała na interwencję policja. 
Życie toczyło się normalnym ryt-
mem, była ciężka praca, były rado-
ści, były smutki – opowiada nam 
jeden z mieszkańców – Tylko ten 
Eryk... 

22-letniemu Erykowi udało się 
uciec. Policja dość szybko dotarła 
na miejsce. – Nie wiedziałem co się 
dzieje, nagle podjeżdża radiowóz 
na sygnale, wyskakują munduro-
wi, u sąsiadów robi się zamiesza-
nie, słyszę pytanie „jak wyglądał? 
„gdzie pobiegł?”, potem odjeżdża-

ją, pojawia się kolejny radiowóz – 
opowiada jeden z sąsiadów.

Eryk zachowywał się irracjonal-
nie, zamiast się ukryć, szedł wzdłuż 
nowego odcinku Drogi Krajowej nr 
70 między Nieborowem a Bełcho-
wem. Rzecznik Prokuratury Okrę-
gowej w Łodzi Krzysztof Kopa-
nia powiedział nam, że nie miał na 
sobie koszulki, był zakrwawiony, 
zwrócił swym wyglądem uwagę 
funkcjonariusza policji podkomi-
sarza Krzysztofa Romanowskiego, 
który po służbie jechał „siedem-
dziesiątką”. Minął go, ale 17 lat 
w policji i doświadczenie zdobyte 
na służbie, ostatnio na stanowisku 
dyżurnego KPP w Łowiczu, ka-
zało mu zadzwonić do pełniące-
go służbę dyżurnego. Zapytał czy 
w okolicy DK 70 nie było wypad-
ku drogowego. Usłyszał od niego 
o morderstwie i że sprawca zbiegł. 
Romanowski zawrócił. Zatrzymał 
się przy mężczyźnie i nawiązał  
z nim rozmowę i pod pretekstem 
udzielenia mu wsparcia obezwład-
nił i zatrzymał aż do momentu 
przybycia policjantów. 

na razie areszt
W poniedziałek, 20 lipca, Sąd 

Rejonowy w Łowiczu zdecydo-
wał o tymczasowym aresztowaniu 
zatrzymanego. 

Posiedzenie miało charakter 
niejawny, przewodniczyła mu sę-
dzia Magdalena Piwowarczyk. 

Uczestniczyli w nim jedynie po-
dejrzany ze swym obrońcą z wybo-
ru Tomaszem Murgrabią oraz pro-
kurator. Podejrzany został do sądu 
dowieziony konwojem ze szpitala 
psychiatrycznego przy ul. Aleksan-
drowskiej w Łodzi. Poza lokalnymi 
mediami, jego doprowadzenie do 
sądu śledziły kamery stacji TVN 
i TVP. Dowiedzieliśmy się, że na 
sali rozpraw podejrzany w żaden 
sposób nie odniósł się do sprawy. 
Składania wyjaśnień odmówił tak-
że podczas przesłuchania z udzia-
łem prokuratora, które odbyło się 
dzień wcześniej, 19 lipca, w szpi-
talu, w którym przebywał. Eryk 
S. nie odniósł się też do zarzutu, 
odpowiadał wyłącznie na pytania 
obrońcy, ale te dotyczyły tylko jego 
stanu zdrowia. 

W toku prowadzonych czynno-
ści prokuratura ustaliła, że męż-
czyzna nie był wcześniej karany. 
W chwili popełnienie zbrodni był 
trzeźwy, jednak nie ma jeszcze 
wyników badań toksykologicz-
nych na obecność w jego orga-
nizmie substancji zabronionych. 
Mężczyzna zostanie też poddany 
badaniom w celu oceny jego po-
czytalności w chwili popełnienia 
zbrodni. 

Śledztwo prowadzi Prokuratura 
Rejonowa w Łowiczu.

Pogrzeb odbędzie się dziś, w 
czwartek, na cmentarzu w Beł-
chowie.  tb, aa

Tragedia pod Łowiczem

ReKlAmA

ReKlAmA

W sobotę przed domem rodziny P. dużo się działo, policja musiała 
kierować na wąskiej drodze ruchem, puszczać go wahadłowo.
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Podejrzany Eryk S. prowadzony do Sądu Rejonowego w łowiczu  
na posiedzenie, na którym sąd zdecydował o jego aresztowaniu.
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On. Wszyscy wiedzieli, że dilował 
i zażywał

Jaki życie wiódł 22-latek podej-
rzany o zabójstwo Karoliny, znane 
było sąsiadom i znajomym. Nazwi-
sko padło w rozmowach, jakie nasz 
reporter przeprowadził z sąsiadami 
i bezpośrednim świadkiem w dniu 
tragedii w Dzierzgowie.

Interenauci nie zostawili suchej 
nitki na młodym mężczyźnie. Roz-
gorzała dyskusja – jak często bywa 
w takich momentach, gdy ludzie są 
poruszeni zbrodnią – że powinna 
być kara śmierci, bo przecież „życie 
za życie” to przez wiele lat obowią-
zująca zasada.  Ale o karze zdecy-
duje sąd, wcześniej o poczytalno-
ści 22-latka wypowiedzą się biegli 
psychiatrzy. Wśród komentarzy wi-
doczne są takie, które pisały osoby 
znające Eryka od dłuższego cza-
su. Wszyscy oni napisali, że miał 
on problem z narkotykami, jeszcze  
w czasach gimnazjum. Swoim ro-
dzicom przysparzał problemy.   

– Wszyscy oprócz policji wie-
dzą, że ćpun i brał dopalacze i nikt 
nic z tym nie zrobi – to tylko jeden 
z przykładów. Inne osoby również 
zarzucają policji opieszałość, uzna-
jąc, że policja musiała o tym wie-
dzieć, bo trwało to zbyt długo, aby 
można było ten proceder ukryć. 

Eryk przysparzał problemów 
w czasach podstawówki – był 
uczniem Szkoły Podstawowej w 
Bobrownikach i w czasach gim-
nazjum, które kończył w Dzierz-
gówku. W technikum, a jak ustali-
liśmy chodził do ZSP nr 3, do klasy 
o kierunku organizacja reklamy, 
nie miał ani dobrej, ani złej opinii. 
Był raczej cichy i zamknięty w so-
bie, małomówny. Przychodził, wy-
chodził, nie uczył się zbyt dobrze. 
Szkołę jednak udało mu się skoń-
czyć. Nie przystąpił do matury. 

– Trochę handlował, trochę 
zażywał dopalacze i narkotyki. 
Wszyscy o tym wiedzieli, ale nikt 
go za rękę nie złapał. Nikt nie sły-
szał też o tym, aby wpadł w kon-
flikt z prawem. Jakoś mu się uda-
wało – mówi osoba, która go znała. 

W Bobrownikach nie miał do-
brej opinii. – To gałgan – powie-
dział nam wprost mieszkaniec tej 
miejscowości, który udziela się 
społecznie. Przyznał, że na wsi mó-
wiło się o tym, że zażywa środki 
odurzające. 

Jednak o rodzinie Eryka ludzie 
mają dobre zdanie. Zwyczajna ro-
dzina, rodzice i dziadkowie są po-
rządni – pracowici i religijni, sporo 
czasu spędzili za granicą, żeby za-
robić pieniądze i potem żyć lepiej. 

– Może to z dobrobytu? – mówi 
nam mieszkanka wsi, znająca ro-
dzinę S. Do pracy za granicą wy-
jeżdżał też tata 22-latka, Piotr. Sta-
rał się. żeby synom niczego nie 
brakowało, zwłaszcza, że starszy 
– właśnie Eryk – chorował na cu-
krzycę. Nauczyciele z byłego Gim-
nazjum w Dzierzgówku, do które-
go chodził mówią, że zdarzało mu 
się, iż Eryk wykorzystywał fakt,  że 
był chory, aby usprawiedliwiać nie-
przygotowanie się do lekcji, chciał 
by traktować go ulgowo. Kombino-
wał. Jego młodszy brat chodzi jesz-
cze do szkoły podstawowej. Wła-
śnie skończył siódmą klasę.

Ostatniej zimy Eryk swoim pro-
filu na Facebooku napisał, że za-
czyna nową drogę życia, ponieważ 
przeprowadza się do Amsterda-
mu. W sobotę, 18 lipca był jednak  
w Dzierzgowie.  mwk 

wszyscy o tym wiedzieli, 
ale nikt go za rękę  
nie złapał.

Ona. Nie wierzyła, że Eryk zrobi jej krzywdę
Była niska – miała około 158 

cm. Jej naturalnym kolorem wło-
sów był ciemny blond, ale na tyle 
często zmieniała go, że można 
było zapomnieć, jakiego koloru 
były kiedyś jej włosy. Na profi-
lowym zdjęciu, które 12 czerwca 
zamieściła na Facebooku, wyglą-
da poważnie – za poważnie jak 
na 16 lat. Ma delikatny makijaż 
i ciemne włosy. Jest smutna, a 
może zamyślona?

Karolina mając niespełna 1 rok 
trafiła do rodziny zastępczej w 
Dzierzgowie. Na swoich opieku-
nów mówiła mama i tata. Widać 
było, że zastępczy rodzice bardzo 
ją kochają. Karolina rozpoczęła 
naukę w Szkole Podstawowej w 
Bobrownikach i stąd po drugiej 
klasie została zabrana do domu 
dziecka w Gostyninie. Stało się 
tak po tym, jak tata stracił pracę 
i finansowa sytuacja rodziny po-
gorszyła się.   

Wracała do Bobrownik na 
święta, ferie lub wakacje do ro-
dziny, która ją wcześniej wycho-
wywała, jak do domu rodzin-
nego. Innego domu przecież 
nigdy nie miała. – To była drob-
na, bardzo ładna, zawsze pogod-
na i uśmiechnięta dziewczynka. 
Pomimo wszystko – bo przecież 
całe życie miała „pod górkę” – 
wspomina nauczycielka, która 
dobrze ją kojarzy. Przez wiele lat 
utrzymywała z nią kontakt, Karo-

lina łaknęła tych kontaktów, była 
bezpośrednia, zawsze witała się 
z nią serdecznie. W rodzinie za-
stępczej miała rok starszego bra-
ta Patryka. Miała też starsze bio-
logiczne rodzeństwo, z którym 
utrzymywała kontakt. O biolo-
gicznej matce nic nie mówiła. O 
ojcu – że żyje, ale nie miała z nim 
kontaktu. 

W domu dziecka było jej źle. 
Nie odpowiadały jej narzucane 
w każdej dziedzinie życia ogra-
niczenia, również co do godziny 
powrotu do placówki. Czuła się 
tam niezrozumiana przez wycho-
wawców, skarżyła się przyjaciół-
ce, że ze strony kadry nie czuje 
wsparcia i pomocy. 

Po ukończeniu klasy VII w 
Gimnazjum nr 1 w Gostyninie 
została skierowana do Młodzie-
żowego Ośrodka Wychowawcze-

go na warszawskim Remberto-
wie, w którym ukończyła szkołę 
podstawową. Potem do ośrodka 
w Łodzi, w którym rozpoczęła 
naukę w szkole średniej. Ośrod-
ków w ogóle nie mogła bez po-
zwolenia opuszczać, z telefonu 
wolno było korzystać tylko mię-
dzy godz. 20 a 21. Dla młodej 
dziewczyny to był dramat. 

Jej znajomi uważają, że nie 
była dziewczyną, która wycho-
wawcom jakoś wyjątkowo przy-
sparzała problemów. – Karolina 
nie stwarzała problemów. Pro-
blemy stwarzali wszyscy wokół 
niej – powiedziała nam jej przy-
jaciółka. 

Chciała żyć inaczej. Mieć nor-
malną rodzinę i wszystko wskazy-
wało na to, że tak będzie. Zakoń-
czył się czas pobytu w ośrodku. 
W 2019 roku została adoptowana 
przez rodzinę z Dzierzgowa. Już 
nie była Karoliną F., ale Karoliną 
Pytt. Od II semestru ostatniego 
roku szkolnego podjęła naukę w 
Technikum Żywienia w Zespole 
Szkół Ponadpodstawowych nr 3 
w Łowiczu. Niewiele osób zdą-
żyło ją poznać, ponieważ w poło-
wie marca, z powodu pandemii,  
zawieszone zostały zajęcia w 
szkole i rozpoczęła się nauka 
zdalna. 

Nie miała żadnych obaw o 
to, że Eryk S. może zrobić jej 
krzywdę. Nie spotykała się z nim 

już od roku. Raczej wiedziała, że 
coś z nim jest „nie tak”. Jednak 
nawet wtedy, gdy zostawił jej pod 
domem siekierę i wysyłał po-
gróżki, że ją zabije, traktowała to 
jako głupie żarty.

Karolina była dziewczyną 
szczęśliwą, żyjącą jak inne na-
stolatki – chwilą. Cieszyła się, że 
ma rodzinę. Z przyrodnim bra-
tem miała dobry kontakt. Była 
pewna siebie. 

– Jeszcze tego dnia (18 lipca – 
przyp. red.) rano rozmawiałam z 
nią. To była normalna rozmowa 
– mówi jej najlepsza przyjaciół-
ka. Miały spędzić ze sobą 2 tygo-
dnia wakacji, Karolina miała do 
niej przyjechać. – Staram się nie 
myśleć o tym, co się stało, bo to 
jest tam bardzo straszne. Próbuję 
myśleć o niej – że gdzieś jest i jest 
tam szczęśliwa.  tb, mwk

To była drobna, 
bardzo ładna, 
zawsze pogodna 
i uśmiechnięta 
dziewczynka.  
Pomimo wszystko –  
bo przecież całe życie 
miała „pod górkę”.

Trudny start w nowe życie
Karolina urodziła się w Łodzi. 

Miała 9 miesięcy, gdy z domu ma-
łego dziecka trafiła do rodziny za-
stępczej w Dzierzgowie. 

Od początku była traktowa-
na jak córka, chociaż nią nie była 
– nie mogła zostać adoptowana, 
ponieważ biologiczni rodzice za-
chowali prawa rodzicielskie. Opie-
kunów traktowała jak swoich ro-
dziców, zawsze mówiła do nich 
mama i tata. 

Wielkim szokiem musiałoby 
być dla niej to, gdy po II klasie pod-
stawówki zabrano ją, decyzją sądu, 
wbrew opiekunom z Dzierzgowa, 
do domu dziecka w Gostyninie. 
Dawna rodzina zastępcza utrzy-
mywała z nią regularny kontakt, 
odwiedzała, zabierała do siebie na 
przepustki, święta i wakacje. Karo-
lina się buntowała, nie podobało się 
jej to, jak instytucje organizowały 
jej życie. Trafiła do jednego ośrod-
ka, potem do drugiego. Gdy jest 
sytuacja pozwoliła na to, rodzina 

z Dzierzgowa podjęła starania, aby 
ją adoptować, co się udało w ubie-
głym roku. 

Wtedy też zaczęła spotykać się z 
Erykiem. Widywali się niemal co-
dziennie. – Tutaj wszyscy się znają, 
chodziliśmy przecież do tej samej 
szkoły podstawowej. I tutaj wszy-
scy chodzą nad rzekę – mówi Pa-
tryk Pytt, brat Karoliny. Jednak 
pod koniec wakacji Karolina zde-
cydowała, że nie chce tej znajomo-
ści kontynuować. Uważała, że jest 
zbyt zaborczy i impulsywny. Kolej-
ną jego wadą było to, że brał nar-
kotyki, co jej nie odpowiadało. Ona 
nie chciała brać, wiedziała, że  taki 
jest warunek, by była w rodzinie  
i chodziła do szkoły.     

Brat Karoliny twierdzi, że Eryk 
nie pogodził się z rozstaniem  
z jego siostrą. Wypisywał do niej 
cały czas, że chce się z nią spoty-
kać. Ale ona widziała, że coś z nim 
jest nie tak i że nie chce mieć takie-
go chłopaka.  mwk

„Coś strasznego  
w głowie naszego syna”
Rodzice Eryka S.,  
zgodzili się 
porozmawiać z nami 
o tej sprawie. Z ich 
narracji wynika,  
że są przekonani, że 
do zbrodni pchnęła go 
choroba psychiczna.

Na początku tego roku Eryk 
S. był bowiem badany psychia-
trycznie po próbie samobójczej 
– pierwszej, bo były kolejne. Le-
karz przepisał mu silne leki psy-
chotropowe, stwierdziwszy, że 
jest to początkowe stadium schi-
zofrenii. Na razie trudno stwier-
dzić jaki wpływ na te zaburzenia 
miało przyjmowanie przez lata 
dopalaczy. Sam ojciec przyznaje, 
że Eryk „od 10 lat dokonywał na 
swoim organizmie niebezpiecz-
nego eksperymentu”

– W szkole średniej już wie-
dzieliśmy, że coś bierze, choć 
prawdopodobnie zaczęło się 
jeszcze w gimnazjum – mówi oj-
ciec. – Za rękę go nigdy nie zła-
pano (kartotekę policyjną miał 
do tej pory czystą – przyp. red.), 
ale rodzice widzą takie rzeczy, po 
tym, jak zmienia się zachowanie. 

Uciekał ze szkoły i z domu.  Ni-
gdy jednak – przynajmniej przy 
rodzinie – nie okazywał żadnych 
przejawów agresji. – Bardzo się 
baliśmy, że zrobi krzywdę sobie 
– mówi pani Renata. – Nigdy jed-
nak nie przyszłoby nam do gło-
wy, że mógłby skrzywdzić inną 
osobę.

Rodzina S. otwarcie rozma-
wiała o tych problemach, pomo-
cy szukała w poradniach psy-
chologiczno-pedagogicznych, 
poradni profilaktyki i terapii uza-
leżnień, przez lata problemami 
Eryka zajmowało się przynaj-
mniej kilku specjalistów. 

W zasadzie jedynym oficjal-
nym dowodem na to, że Eryk S. 
przyjmował „substancje niezna-
nego pochodzenia” jest wynik 
badań ze szpitala, do którego tra-
fił po tym, jak rodzice znaleźli go 
zupełnie nieprzytomnego w ła-
zience. 

– Staraliśmy się jak mogliśmy, 
dawaliśmy z siebie wszystko, by 
zapewnić mu normalne życie – 
mówi pan Piotr. – Nie potrafię 
wskazać czego zabrakło, gdzie 
popełniliśmy błąd, choć zadajemy 
sobie to pytanie już od dawna. Nie 
mogę sobie darować, że mnie tam 
nie było, że w porę nie złapałem 
go za rękę. tm

Komoda w pokoju Karoliny wczoraj wciąż wyglądała tak, jakby 
nastolatka wyszła stąd dosłownie na moment. 
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Karolinka – tak o niej mówili 
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taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 14

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień,  
we współpracy  
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej 
wojny z bolszewikami 
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni.

17–23 lipca
17 lipca sowiecki komisarz 
spraw zagranicznych Gieorgij 
Cziczerin w nocie do rządu 
brytyjskiego odrzuca mediację 
państw zachodnich w rokowa-
niach z Polską. 19 lipca oddziały 
sowieckiego frontu zachodnie-
go zajmują Grodno; tego dnia, 
na posiedzeniu Rady Obrony 
Państwa Roman Dmowski, przy-
wódca Narodowej Demokracji, 
usiłuje bez skutku odebrać Jó-
zefowi Piłsudskiemu rolę głów-
nodowodzącego. Strajk robot-
ników w Gdańsku, Niemczech, 
Czechosłowacji, wielkiej Brytanii 
i Belgii paraliżuje dostawy dla 
walczącej Polski. 20 lipca włady-
sław Grabski rezygnuje z funkcji 
premiera. 23 lipca w Smoleńsku 
zostaje powołany sowiecki rząd 
dla Polski; w składzie m.in. Julian 
marchlewski i feliks Dzierżyński.

Juliusz Zdanowski (ziemianin, 
polityk związany z Narodową 
Demokracją) w dzienniku:
Dzień dzisiejszy poświęcony 
był Armii Ochotniczej. Pochód 
jej, złożony przeważnie z mło-
dziutkich chłopców, wywoływał 
okrzyki entuzjazmu. wozy sprze-
dające pożyczkę państwową 
starały się ten entuzjazm w inny 
znów sposób zdyskontować. 
młodzieńcom zdatnym, a cywil-
nym robiono avanie [znieważa-
no] na ulicach. Podniecenie było 
ogromne. Kochać można w tej 
warszawie ten szczery, szeroki, 
głęboko sięgający prąd narodo-
wy. ma się wrażenie, że wśród 
tych ludzi i przy ich pomocy moż-
na wszelkie odśrodkowe dążno-
ści stłumić i zdusić. 

warszawa, 18 lipca 1920
[Dziennik Juliusza 

zdanowskiego, t. 3: 4 VIII 1919 – 
28 III 1921, Szczecin 2014]

Wincenty Witos (działacz 
chłopski, poseł na Sejm usta-
wodawczy):
Rozpocząłem natychmiast 
swoją robotę po wsiach. ludzi 
po prostu nie mogłem poznać, 
wszędzie panika i niedowierza-
nie. Chłopi spodziewali się wtar-
gnięcia bolszewików na pewno, 
byli zmęczeni i zniechęceni do 
wszystkiego. […] zdarzało się na-
wet na moich zgromadzeniach, 
że chłopi występowali przeciw 
służbie wojskowej i płaceniu 
podatków. Narzekali głośno na 
nędzę, zdzierstwo panów, księży 
i Żydów. Nieraz na zgromadze-
niach słyszałem okrzyki: „Niech 
do wojska idą panowie i Żydzi, 
my nie mamy czego bronić!”. 
Czasem miałem wrażenie, że 
te hasła były wyuczone, choć 
nierzadko dyktowała je gorycz. 
Skąd one pochodziły, nie wie-
działem, ale wiedziałem, że ro-
biły bardzo duże i nieprzyjemne 
wrażenie. 
wierzchosławice, 18 lipca 1920 

[wincenty witos, moje 
wspomnienia, Paryż 1964] 

Płk Józef Jaklicz (dowódca 
25 Pułku Piechoty WP):
zgnębiony jestem wiadomościa-
mi, jakoby Rada Obrony Państwa 
przyjęła warunki lloyda Geor-
ge’a, których podstawą jest linia 

zbrucza i Bugu. Jeśli to prawda, 
to chyba przyjdzie sobie w łeb 
strzelić. Na to człowiek wojuje 
lat tyle, karku ochotnie nadsta-
wia, bije się w Białej Rusi, litwie, 
wschodniej Galicji, aby w rezul-
tacie wszystko to oddać. myśląc 
o tym, zdaje mi się, że oszaleję 
albo rozniecę rokosz w wojsku  
i będę się bił do upadłego.

Rafajłówka (ukraina),  
18 lipca 1920

[Rok 1920. wojna polsko-
radziecka we wspomnieniach  

i innych dokumentach, 
warszawa 1990]

Z informacji w „rzeczpospo-
litej”: 
O świtaniu już o szyby okien śpią-
cego jeszcze miasta uderzał takt 
rytmiczny stąpań ochotniczych 
oddziałów, gotujących się do 
rewii przez wodza i organizatora 
ich gen. [Józefa] hallera. […] 
Dwie godziny szli zwartymi szere-
gami ochotnicy, zdało się, że nie 
ma im końca, że oto cały naród 
sformował się w kolumny i przez 
stolicę Rzeczpospolitej przecią-
ga na uprzytomnienie wszyst-
kim żywym, że dla mocy ducha 
polskiego nie ma granic i końca. 
uczniowie, studenci, robotnicy, 
włościanie przeciągają przed 

oczyma swego wodza, niosąc 
w oczach, w całej swej postawie 
przysięgę walki do zwycięstwa. 

warszawa, 19 lipca 1920
[wczorajsze święto Armii 

Ochotniczej, „Rzeczpospolita” nr 
35/1920]

Mjr Ignacy Boerner (szef od-
działu II Sztabu 3 Armii WP) 
w raporcie do Naczelnego 
Wodza:
19 lipca wkroczyli bolszewicy 
do Grodna. […] Czerezwyczajka 
przez cały czas funkcjonowa-
ła bardzo energicznie. liczba 
osób rozstrzelanych dotychczas 

nie została potwierdzona, lud-
ność twierdzi, że 200–300 osób 
rozstrzelali – to jest plon cze-
rezwyczajki. […] Ambulatorium 
Polskiego Czerwonego Krzyża 
funkcjonowało do ostatniej chwi-
li. Pracowały w nim dwie siostry 
miłosierdzia […]. Obydwie zostały 
w haniebny sposób zgwałcone 
(znęcało się po kilku Kozaków). 
majątek ambulatorium został 
rozgrabiony.

[Stefan Kamiński, lata walk 
i zamętu na ukrainie (1917–

1921), warszawa 1928]

Józef Piłsudski na posiedze-
niu rady obrony Państwa:
[...] musi być jakaś przyczyna, 
że nasze wojska teraz ciągle 
przegrywają. [...] Przecież ci sami 
ludzie, którzy prowadzili do zwy-
cięstw, dziś przegrywają. 
Jest jedno słowo Napoleona, 
które laikom wydaje się śmiesz-
ne: trzy czwarte powodzenia to 
jest moralność, a jedna czwarta 
technika. I kiedy ludzie, którzy 
zwyciężali, teraz się załamują, to 
im brak tej morali, ale ją wojsko 
musi wziąć z kraju. [...] wobec 
braku morali, wobec zawie-
dzenia nadziei, że interwencja 
ententy będzie prędka, zróbcie 
nareszcie, [by stronnictwa] po-
wiedziały sobie – bronimy pań-
stwa, zróbcie ten rząd, porwijcie 
ludzi, poruszcie masy. Żeby żoł-
nierz widział, że w tym kraju jest 
jakaś chęć obrony [...].

warszawa, Belweder, 19 lipca 
1920

[Rok 1920. wojna polsko-
radziecka we wspomnieniach  

i innych dokumentach, 
warszawa 1990]

Witowt Putna (dowódca bol-
szewickiej 27 Dywizji Strzelec-
kiej):
Stan wojska (już pojawiły się 
oznaki silnego wyczerpania), 
a szczególnie stan zaplecza, 
zaczął mnie niepokoić. Dy-
wizje poruszały się cały czas  
w szybkim tempie i przeszedłszy 

od Berezyny daleko w głąb tery-
torium przeciwnika – nie mogły 
dostatecznie zabezpieczyć ty-
łów. [...] wyraźnie odczuwalna 
w rejonie mińskim sympatia 
społeczeństwa dla czerwonych, 
bliżej Bugu zaczęła blednąć. 
Niemały w tym udział miał fakt, 
że oderwani od baz, nie mając 
transportu kolejowego dla armii, 
wykorzystywaliśmy niezliczoną 
liczbę chłopskich podwód. we-
dług chłopa, przepowiadane 
przez nas oswobodzenie od uci-
sku panów – słuszna sprawa, ale 
na razie – oparta na domysłach, 
a on jest zmuszony tygodniami 
włóczyć się z podwodą, kiedy na 
polach stoi przejrzałe zboże.
[witowt Putna, K wisle i obratno, 

moskwa 1927, tłum. Agnieszka 
Knyt]

Ks. Michał Woźniak (pro-
boszcz parafii Chojnata): 
Na froncie bardzo źle. Oddano 
już wilno, mińsk, Słuck, husia-
tyn. uchodźcy emigrują w Po-
znańskie i na Pomorze. Podobno 
już Grodno zajęte. w kraju obu-
dził się niebywały patriotyzm, ale 
tylko wśród inteligencji, bo chłopi 
obojętnie te wieści przyjmują, nie 
rozumiejąc grozy położenia. […]
w parafii chłopcy szkolni chętnie 
idą do wojska. Starsze roczniki  
z wielką obawą czekają chwili po-
wołania przymusowego, bo już 
listy ich na gwałt formują. Obywa-
telstwo opodatkowało się dobro-
wolnie na rzecz armii i ma dać 5 
procent swoich koni do wojska. 
Chłopi nie, z małymi wyjątkami.

Chojnata (łódzkie), 22 lipca 
1920

[Ks. michał woźniak, Kronika 
parafii Chojnata 1911–1920, 

warszawa 1995]

Cykl przygotowany przez ośro-
dek KArtA na zlecenie Biura Pro-
gramu „Niepodległa” w ramach ob-
chodów setnej rocznicy odzyskania 
przez Polskę niepodległości i odbu-
dowy polskiej państwowości. Do-
wiedz się więcej: www.niepodle-
gla.gov.pl, www.karta.org.pl

Warszawa, plac Saski, 18 lipca 1920. Ochotnicy przed wyruszeniem na front. 
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Płonąca cerkiew. Grodno, 1920. 
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Aktualności
Żychlin | Duże zmiany w gminie 

Przetargi na dowożenie dzieci do szkół 
i na komunikację miejską

dokończenie ze str. 7
Przebieg trasa 1: ulica Maja 36 

(koło przedszkola nr 1) – Pasieka–
Kolonia Oporów–Jurków–Cze-
sławów–Drzewoszki–Dobrze-
lin ul. Kasztanowa–Dobrzelin ul. 
Jagiełły–SP Grabów–Dobrze-
lin ul. Jagiełły – Dobrzelin ul. Ja-
błonkowa (koło hotelu)–Grabów 
ul. Dworcowa–SP Grabów–SP2 
lub SP1–Żychlin. II kurs powrot-
ny – Żychlin–SP1 lub SP2–SP 
Grabów–Dobrzelin ul. Dworco-
wa–Dobrzelin ul. Jabłonkowa–
Dobrzelin ul. Kasztanowa–Drze-
woszki ul. Dworcowa–Dobrzelin 
ul. Jabłonkowa–Kolonia Oporów–
Pasieka–Żychlin ul. 1 Maja koło 
przedszkola. Kurs zaczyna się  
o godz. 7.10, II kurs o godz. 15.15.

Druga część
Dwa kursy na tej trasie to 50 

km dziennie. Liczba dowożonych 
dzieci – 50 osób. Przebieg trasy 
Żychlin ul. Żeromskiego 8 (za-
toczka koło SP2) – Budzyń – Śle-
szynek – Biała – Grzybów Hor-

nowski – Klemensów Grzybowski 
– Janów Grzybowski – Śleszyn–
Dobrzelin ul. Szkolna – SP Gra-
bów – SP2 lub SP1 Żychlin.

 Drugi kurs powrotny SP1 lub 
SP2 Żychlin – SP Grabów – Gra-
bów ul. Szkolna – Śleszyn – Ja-
nów Grzybowski – Klemensów 
Grzybowski – Grzybów Hornow-
ski – Biała – Śleszynek– Budzyń 
– Żychlin ul. Żeromskiego 8(za-
toczka koło SP2).

trasa trzecia Orątki
I kurs – Żychlin ul. Żeromskie-

go 8 (zatoczka koło SP –2) – Wola 
Popowa – Grabie – Balików – Za-
rębów – Kruki – Tretki/Dzwon-
ków) – Chochołów – Kaczkowi-
zna – Sędki – Kozanki –Zagroby 
– Orątki Górne – Buszków – Wola 
Popowa – ul. Łukasińskiego – SP 
1 lub SP 2 Żychlin – SP Grabów II 
kurs powrotny – SP Grabów – SP 
2 lub SP 1 Żychlin – ul. Łukasiń-
skiego – Wola Popowa – Buszków 
– Orątki Górne – Zagroby – Ko-
zanki – Sędki – Kaczkowizna – 

Chochołów – Dzwonków/Tretki 
– Kruki – Zarębów – Balików – 
Grabie – Wola Popowa – Żychlin 
ul. Żeromskiego 8 (zatoczka koło 
SP –2).

Obydwa kursy to 55 km dzien-
nie. Przewożonych będzie 50 
osób. I kurs – godzina odjazdu 
z przystanku w Żychlinie ul. Że-
romskiego 8 (zatoczka koło SP 
–2) –7:00 wg trasy – II kurs – go-
dzina odjazdu z przystanku SP 
Grabów –15:20 wg trasy.

Czwarta część
I kurs – Żychlin ul. 3 Maja – 

Żabików – Łowiczówka – Ża-
bików – Sokołówek – Pasieka – 
Żychlin ul. 1 Maja – SP 1 II kurs 
powrotny – SP 1 – Żychlin ul. 1 
Maja – Pasieka – Sokołówek – 
Żabików – Łowiczówka – Żabi-
ków – Żychlin ul. 3 Maja. Łączna 
długość trasy 2 kursów to 32 km. 
Dowozem objętych jest 17 dzieci. 

I kurs – godzina odjazdu  
z przystanku w Żychlinie ul. 3 
Maja godz. 7.20 wg trasy, II kurs 

godz. odjazdu z przystanku SP1 
w Żychlinie godz. 14.50 wg trasy.

Gmina chce rozstrzygnąć prze-
targ na okres półtora roku od 1 
września 2020 do 31 grudnia 2021 
roku.

Część 5, przewóz 
regionalny 
mieszkańców
Pierwsza linia Żychlin – Dwo-

rzec PKP , Dworzec PKP – Ży-
chlin, kursy codzienne. Przystanki 
do Dworca PKP : – Jana Pawła II 
– Pl. 29–go Listopada – ul. Trau-
gutta – ul. Narutowicza – Grabów 
I – Wł. Jagiełły – Cukrownia Do-
brzelin – Grabów II – Dworzec 
PKP Przystanki z Dworca PKP : – 
Dworzec PKP – Grabów II – Cu-
krownia Dobrzelin – Wł. Jagiełły 
– Grabów I – ul. Narutowicza – ul. 
Traugutta – Pl. 29–go Listopada – 
Jana Pawła II 

Druga linia Żychlin (cmen-
tarz) – Dworzec PKP, Dworzec 
PKP– Żychlin (cmentarz), kursy 
codzienne. Przystanki do Dwor-

ca PKP : – Jana Pawła II –Al. Ra-
cławickie (cmentarz) – ul. 1 Maja 
– Pl. 29–go Listopada – ul. Trau-
gutta – ul. Narutowicza – Grabów 
I – Wł. Jagiełły – Cukrownia Do-
brzelin – Grabów II – Dworzec 
PKP Przystanki z Dworca PKP: – 
Dworzec PKP – Grabów II – Cu-
krownia Dobrzelin – Wł. Jagieł-
ły – Grabów I – ul. Narutowicza 
– ul. Traugutta – Pl. 29–go Listo-
pada – ul. 1 Maja –Al. Racławic-
kie (cmentarz) – Jana Pawła II Po-
wyższe linie obsługuje 1 autobus, 
który musi posiadać minimum 45 
miejsc (łącznie siedzących i stoją-
cych) oraz miejsce dla osoby nie-
pełnosprawnej. 

Urząd policzył, że długość obu 
tras od 1 września 2020 roku do 
31 grudnia 2021 roku to 37.400 
km tj. 76,8 km dziennie. Urząd 
też zastrzegł, że szczegółowy roz-
kład może się zmieniać w zależ-
ności od zmiany rozkładu pocią-
gów PKP. Zamawiający zastrzegł 
sobie możliwość zmiany trasy  
w zależności od zapotrzebowania 

społecznego. Dojazd i zjazd wy-
konywany jest na koszt wykonaw-
cy. Ceny biletów mają być zgodne 
z uchwałą rady z 2016 r. Wpływy  
z tego tytułu należą do wykonawcy.

Przewidziano pięć kursów do 
dworca PKP o godz. 3.50 od ko-
ścioła przez Dobrzelin do sta-
cji PKP i powrót przez Grabów  
i Jana Pawła II o godz. 4.20, dru-
gi kurs tą samą trasą o godz. 4.55  
i powrót o godz. 5.25, trzeci kurs  
o godz. 5.50 powrót 6.20, czwarty 
kurs przez Dobrzelin o godz. 7.45 
powrót aż do cmentarza o godz. 
8.30. Kurs powrotny z cmentarza 
o godz. 11.00. Czwarty kurs spod 
kościoła o godz. 17.30 przez Do-
brzelin, powrót godz. 18.50, pią-
ty kurs o godz. 19.50 i powrót  
o godz. 20.50.

Kryterium oceny złożonych 
ofert to: 60 proc. cena, 20 proc. 
parametry techniczne autobusów, 
kryterium środowiskowe Nor-
ma EURO – 20 proc. Oferty na-
leży składać do 23 lipca do godz. 
12.00.  dag

Żychlin | Spółka wodna ziemi Żychlińskiej

Walne zebranie spółki wodnej
W sobotę 1 sierpnia o godz. 14.30 w Gminnym 
Centrum Promocji i Informacji spotkają się  
delegaci Spółki Wodnej Ziemi Żychlińskiej.  
Walne zebranie, które zwykle odbywa się w lutym 
lub marcu, w tym roku przez koronawirusa  
odbędzie się dopiero teraz.

Zarząd spółki przedstawi spra-
wozdanie z wykonania budżetu za 
2019 rok. Następnie delegaci wy-
rażą swoje zdanie na temat pra-
cy zarządu głosując nad absolu-
torium dla zarządu. Przyjmą też 
plan pracy na rok 2020 oraz ustalą 
składkę na spółkę wodną. Nieofi-
cjalnie wiemy, że składka ma być 

utrzymana na dotychczasowym 
poziomie 15 zł od ha.

Po likwidacji komunalnej spół-
ki Mig-Ma spółka wodna stanę-
ła przed nowym wyzwaniem. Do 
tej pory obsługę księgową prowa-
dziła Mig-Ma. W Mig-Mie znaj-
dowała się też siedziba spółki. Od  
1 lipca siedziba spółki wodnej 

znajduje się w bloku Narutowicza 
71/I w Spółdzielni Mieszkaniowej 
Wspólny Dom. Delegaci spółki 
wodnej w Żychlinie teraz zdecy-
dują, kto i za ile będzie prowadzić 
księgowość spółki. Sprawą wciąż 
otwartą jest zlecanie usług na 
rzecz spółki innym podmiotom. 
Do tej pory usługi te wykonywali 
pracownicy Mig-My. Teraz usługi 
będą zlecane na zewnątrz, w dro-
dze przetargu. Nieoficjalnie wie-
my, że o zlecenia z Żychlina chce 
zabiegać Spółka Wodna z Bedlna. 
W czerwcu spółka wodna z Ży-
chlina otrzymała dotację w wyso-
kości 45.430 zł z Urzędu Marszał-
kowskiego w Łodzi.  dag

rZut oKIEM | POJemNIKI PRzywIązANO łAńCuChem 

od kilku dni nie ma przejazdu 
samochodami przez teren  
placu należącego do tESCo, 
do garaży przy ul. Żeromskiego. 
w miejscu, przez które 
przejeżdżały pojazdy, ustawiono 
dwa duże pojemniki na śmieci, 
które za pomocą łańcucha 
przywiązano do balustrady 
zaplecza sklepowego. Pierwszego 
dnia ustawiono pojemniki 
powiązane tylko sznurkiem. 
Szybko jednak okazało się,  
że sznurek został przecięty,  
a pojemniki przestawione.  
Dlatego następnego dnia pojawił 
się łańcuch z kłódką i przejazdu 
nie ma. dag fO
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Piłka nożna | łódzka IV liga

Orzeł gotowy do ligi
Zespół trenera Dawida Ługow-

skiego ma za sobą ostatnie szli-
fy przed rozpoczynająca się już  
w najbliższy piątek 25 lipca inau-
guracją sezonu w IV lidze łódzkiej 
(Orzeł zagra na wyjeździe z War-
tą Działoszyn). Nieborowianie na 
tydzień przed rozgrywkami ro-
zegrali trójmecz z Żyrardowian-
ką Żyrardów i Bzurą Chodaków.  
W pierwszym z meczów Orzeł 
wygrał 4:2, pokonując Żyrado-
wiankę, a w drugim meczu Orzeł 
uległ Bzurze 0:2. 

– Dysponowałem niepełną ka-
drą i dlatego niestety niektórzy za-
wodnicy zagrali więcej niż prze-
widywałem. Ale mimo wszystko 
sprostali i pokazali, że jesteśmy 
już dobrze przygotowani do ligi. 
Pierwszy mecz był w naszym wy-
konaniu bardzo dobry. W pierw-
szych 30 minutach mieliśmy kilka 
klarownych sytuacji, ale zabrakło 
precyzji przy bramce. W kolej-
nych już wszystko zagrało jak na-
leży. Strzelaliśmy bramki po bar-
dzo dobrych akcjach. Trzy bramki 
zdobył napastnik testowany, który 
w poniedziałek powinien być już 
potwierdzony u nas. Będzie to na 
pewno duże wzmocnienie ofensy-
wy. Drugie spotkanie zagraliśmy  
z Chodakowem i po wyrównanym 
meczu przegraliśmy 2:0. Trochę 
wyszło zmęczenie i pogoda, która 
była upalna oraz to, że czekaliśmy 
na drugie spotkanie ponad godzi-
nę. Bramki straciliśmy po błędach 
indywidualnych i to na pewno 
trzeba poprawić. Okres przygoto-
wawczy uważam za dobry i mam 
nadzieję, że już w pierwszym me-
czu w Działoszynie, który odbę-
dzie się w piątek o godz. 18.30, 
potwierdzimy naszą dobrą formę 
– ocenił trener Dawid Ługowski.

W zespole Orła świetnie zapre-
zentował się nowy nabytek Miko-

łaj Kamańczyk, który z Żyrado-
wianką popisał się hat-trickiem. 
Do zespołu Orła dołączyli rów-
nież Jan Haczykowski (Pelikan II 
Łowicz), Piotr Sekuła (Victoria 
Zabostów Duży), Damian Górow-
ski (Pelikan II Łowicz), Mateusz 
Kardas (Pelikan II Łowicz), Paweł 
Kutkowski (Promyk Nowa Sucha) 
i bramkarz Cristian Vesa (GLKS 
RZD Żelazna). 

W meczu z Bzurą zagrał rów-
nież Mateusz Paczkowski (kiedyś 
gracz młodzieżowych zespołów 
Górnika Zabrze), lecz nie wia-
domo czy dołączy do drużyny. 
Prawdziwym hitem transferowym 
może być przyjście „last minute” 
do drużyny Orła, doświadczonego 
Piotra Gawlika, który ostatecznie 
prawdopodobnie zasili Orzeł jesz-
cze przed pierwszym ligowym 
meczem.  ever

 LKS orzeł Nieborów – AP Ży-
rardowianka Żyrardów 4:2 (0:0); 
br.: mikołaj Kamańczyk 3 (33, 35  
i 55) i Daniel wasiak (42) – Piotr 
Ćwikowski 2 (51 i 57).
orzeł: Cristian Vesa – Bartłomiej 
Krupa (12 Piotr Sekuła), Bartłomiej 
Tkacz, Piotr warchoł, Karol Kruk – 
michał Redzisz, michał świdrowski 
(31 Jan haczykowski) – Bartosz 
Placek, Daniel wasiak, mateusz 
Bartosiewicz – mikołaj Kamańczyk.

 LKS orzeł Nieborów – KS 
Bzura Chodaków 2:0 (1:0); br.: 
zawodnik testowany (24) i Piotr 
Chmielak (57).
orzeł: maciej Chmielewski – Piotr 
Sekuła, Damian Górowski, Piotr 
warchoł, Bartosz Placek (31 Karol 
Kruk) – michał Redzisz (31 zawod-
nik testowany), Jan haczykowski 
– mateusz Kardas, Paczkowski, 
Daniel wasiak (31 mateusz Barto-
siewicz) – Paweł Kutkowski.

Zryw wygrał z Naprzodem aż 13:0. 
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Lekka atletyka | uKS Błyskawica 

Lekkoatleci Błyskawicy 
mocno trenują 

Podopieczni trenera Mieczy-
sława Szymajdy oraz Stanisława 
Znyka nie przebywają w jednym 
miejscu na jednym zgrupowaniu, 
lecz przygotowują się w różnych 
ośrodkach w Polsce. Najmłodsi 
lekkoatleci: Małgorzata Jakóbiec, 
Ryszard Wyszyński, Michalina 
Leszkiewicz i Antek Abramowicz 
oraz łyżwiarze przebywają z tre-
nerem Szymajdą na dwutygodnio-
wym obozie w Zakopanem. 

– Trenujemy w Centralnym 
Ośrodku Sportu oraz okolicznych, 
malowniczych terenach, których 
w Tatrach nie brakuje. Podpatru-
jemy też gwiazdy polskiego spor-
tu, którzy trenują w Zakopanem. 
Liczę, że forma zdobyta w trak-
cie pobytu w zimowej stolicy Pol-
ski przyczyni się do wywalcze-
nia przez Antka wysokiej lokaty  
w Ogólnopolskim Finale Czwart-
ków Lekkoatletycznych, Małgo-
si w Mistrzostwach Polski U16, 
a pozostała dwójka zajmie wyso-
kie miejsca w Międzywojewódz-
kich Mistrzostwach Młodzików – 
mówi szkoleniowiec Błyskawicy. 

Utalentowani skoczkowie 
wzwyż klubu z Domaniewic: Ja-
kub Pająk, bliźniaczki Aleksandra 
i Julia Moszura oraz Julia Perzyń-
ska, objęci są szkoleniem central-
nym i razem z Zapleczem Kadry 
Narodowej doskonalą swoje umie-
jętności na dwutygodniowym 

obozie w Centralnym Ośrodku 
Sportu w Spale. – Cała czwórka 
przygotowuje się pod okiem trene-
rów Kadry Narodowej Kazimiera 
Zięciny i Michała Tittingera. Li-
czę, że pobyt na obozie będzie 
miał przełożenie na wysokie loka-
ty w Mistrzostwach Polski – doda-
je Szymajda. 

Do Zaplecza Kadry Narodo-
wej należy także Tomasz Wie-
teska, który również reprezentu-
je UKS Błyskawicę, a trenowany 
jest przez Stanisława Znyka. Ło-
wiczanin, który specjalizuje się 
w skoku w dal od 4 do 17 lipca 
brał udział w zgrupowaniu orga-
nizowanym przez Polski Związek 
Lekkiej Atletyki w Karpaczu ra-
zem z zawodnikami z kadry na-
rodowej i zaplecza, pod okiem 
trenera PZLA Pawła Zdrajkow-
skiego. Tomek wykonywał tre-
ningi na obiekcie im. Ireny Sze-
wińskiej oraz pobliskich terenach 
znajdujących się w Karkono-
szach. Wszystko przebiegło zgod-
nie z planem. Mam nadzieję, że 
treningi wykonane przez Toma-
sza w Karpaczu doprowadzą do 
uzyskania przez niego rezultatów 
zgodnych z jego możliwościami – 
mówi trener Stanisław Znyk. 

Trzymamy kciuki za naszych 
lekkoatletów i czekamy na pierw-
sze ważne starty w tym opóźnio-
nym sezonie.  zł

ProGNoZA PoGoDY | 23.07.2020 – 29.07.2020

SYtuACJA SYNoPtYCZNA:
Pogodę kształtuje układ wyżowy,  
w piątek zatoka niżowa.  
z zachodu napływa ciepła masa powietrza 
polarno-morskiego.

CZWArtEK – PIątEK:
w czwartek słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów oraz ciepło. w piątek zachmurzenie 
umiarkowane, bez opadów, ciepło. widzialność 
dobra. wiatr zachodni i południowo-zachodni, 
słaby, 2-4 m/s. Temp. max w dzień: od + 20 st. C 
w czwartek do + 24 st. C w piątek.  
Temp. min w nocy: + 12 st. C do + 10 st. C.

SoBotA – NIEDZIELA:
Słonecznie, zachmurzenie małe, bez opadów 
oraz bardzo ciepło. widzialność dobra.  
wiatr zachodni, słaby do umiarkowanego,  
3-7 m/s. Temp. max w dzień: + 24 st. C  
w sobotę do + 25 st. C w niedzielę.  
Temp. min w nocy: + 14 st. C do + 12 st. C.

PoNIEDZIAŁEK – WtorEK – ŚroDA: 
zachmurzenie umiarkowane, miejscami duże, 
przelotne opady deszczu. widzialność dobra,  
w czasie opadów umiarkowana. wiatr zachodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 22 st. C do + 24 st. C. 
Temp. min w nocy: + 15 st. C do + 14 st. C.

BIuRO meTeOROlOGICzNe CumuluS

ProGNoZA BIoMEtEoroLoGICZNA  
Pogoda na ogół korzystnie wpływać  
będzie na nasze samopoczucie. 

Piłka nożna | Okręgowy Puchar Polski

Pierwsza runda za nami
Zawodnicy i drużyny mają 
za sobą mecze pierwszej 
rundy okręgowego 
Pucharu Polski. Z drużyn 
Powiatu Łowickiego 
odpadły trzy zespoły – 
Fenix Boczki (uległ wyżej 
notowanej Olimpii Chąśno 
1:3), Pogoń Bełchów 
(porażka z Victorią 
Bielawy 0:5) oraz Naprzód 
Jamno (przegrana  
w derbach gminy Łowicz 
ze Zrywem Wygoda  
aż 0:13). 

Bardzo dobrze spisała się Koro-
na Wejsce, która po czterech tra-
fieniach Piotrka Buczka poradziła 
sobie z Astrą Zduny, wygrywając 
na terenie rywali 5:2. 

Przed własną publicznością 
bardzo dobrze zagrali także za-
wodnicy Daru Placencja, którzy 
pokonali wyżej notowaną Unię II 
Skierniewice 6:2. 

– Wreszcie doczekaliśmy się 
tak długo oczekiwanego meczu  
o stawkę na szczeblu okręgu. Nasi 
zawodnicy, pomimo absencji kil-
ku graczy z podstawowego składu, 
nie zawiedli mnie ani dość licznie 
przybyłych kibiców i wreszcie po-
konali drużynę ze Skierniewic, 
co jest dla nas dużym sukcesem. 
Pierwsza połowa dość wyrówna-
na, przy lekkiej naszej przewadze 
i jednocześnie braku skuteczno-
ści. W drugiej połowie już pano-
waliśmy zdecydowanie na boisku 
i tylko dzięki dobrej dyspozycji 
bramkarza przeciwników wynik 
meczu nie był wyższy. Mecze Pu-
charu Polski traktujemy jako do-
bre przetarcie przed ligą, która już 
ruszy za 4 tygodnie. Podsumowu-
jąc, myślę, że takie mecze jak ten 
z Unią motywująco i mobilizująco 
wpłyną na naszą drużynę – ocenił 
Dariusz Szymanik, prezes klubu z 
Placencji. 

Dużo emocji było w Doma-
niewicach, gdzie występujący 

w klasie A Vagat Domaniewice 
po emocjonującym meczu, do-
grywce i wreszcie rzutach kar-
nych (4:2) zwyciężył z Macovią 
Maków, która występuje w klasie 
okręgowej.  ever

1. runda Pucharu Polski:
 SKF Naprzód Jamno – SKF 

Zryw Wygoda 0:13 (0:7); br.: hu-
bert Kania 4 (5, 35, 44 i 64), Patryk 
Sekuła (13), Kacper Rześny 4 (25, 
33, 77 i 84), Szymon Panek 2 (32 
i 66), łukasz Dominiak (53) i mate-
usz Krysiak (84).

 LKS Fenix Boczki Chełmoń-
skie – GKS olimpia Chąśno 1:3 
(1:1); br.: Paweł franaszek (6) – 
Dawid Sobolewski (44 samobój-
cza), Kamil lenarczyk (76) i marcin 
matuszewski (85).

 SKS Astra Zduny – LKS Korona 
Wejsce 2:5 (1:2); br.: Jakub Papu-
ga (13) i Damian Bryszewski (52) 
– Piotr Buczek 4 (26, 71, 73 i 89) i 
Piotr Olkowicz (40).

 LKS Start Złaków Borowy – KS 
Pelikan II Łowicz 0:3 (0:0); br.: 
Paweł Graczyk 2 (62 karny i 85) i 
Piotr Strycharski (76).

 LZS Dar Placencja – unia II 
Skierniewice Sp. zoo 6:2 (1:1); 
br.: Jakub Kędziora 2 (21 i 53), mi-
chał Kołudzki (63), łukasz Janicki 

(70), marcin wawrzyńczak (80) i 
Patryk Pęksa (87) – michał Bojań-
czyk (24) i Jakub Dziubiński (74).

 LKS Victoria Zabostów Duży – 
LKS Pogoń Bełchów 5:0 (1:0); 
br.: Dawid Pisarek 3 (29, 53 i 74), 
Rafał Kucharski (82) i Rafał Gładki 
(85).

 LKS Vagat Domaniewice – LZS 
Macovia Maków 1:1 (0:0), w 
rzutach karnych 4:2; br.: Kacper 
Pawlata (46) – Kamil Niedbała 
(55).

 MLKS Widok Skierniewice – 
LuKS olympia Słupia 3:1 (0:0); 
br.: miłosz Krawczyński (47), Kac-
per Orysiak (55) i maciej Dudkie-
wicz (88) – Przemysław Kozłowski 
(78).
GKS Głuchów – GLKS olimpia 
Jeżów 1:8 (0:6); br.: Dawid Siej-
kowski (49) – łukasz Kobierski (3), 
Szymon Skwarek 5 (6, 25, 43, 57 
i 76) i Grzegorz Klimkiewicz 2 (17 
i 33).

 LZS Muskador Wola Pęko-
szewska – GLKS rZD Żelazna 
6:1 (1:1); br.: Damian Sztocki (29), 
Adrian Rogulski 3 (49, 52 i 80), 
Dawid urynowicz (64) i Bogusław 
woźniak (76) – mateusz Roma-
nowski (19 samobójcza).

 oldboy Mazovia rawa Mazo-
wiecka – LKS orlęta Cielądz 3:2 

(1:1); br.: emil zając (37), Robert 
Cukiert (69) i Robert Stawiński (74) 
– Jakub zaręba (41) i marcin Cie-
sielski (62).

 KS oSP Iskra Głowno – LZS 
Pogoń Godzianów 1:0 (0:0); br.: 
łukasz Nagański (90 karny).

 GKS Korona Stary Dwór – GKS 
Manchatan Nowy Kawęczyn 
2:4 (0:3); br.: Jakub łopatka (76) 
i Krzysztof Skura (80 karny) – Kry-
stian urbaniak (14), mikołaj madej 
(28), Sylwester Kalisiak (44) i Bar-
tłomiej leniarski (86).

 LKS Grabice – GLKS Wołucza 
0:3 (0:1); br.: mateusz Dzikowski 2 
(37 i 55) i Paweł Czyż (53).

 WKS Meteor reczyce – LZS 
Victoria Bielawy 0:3 (w.o.)

 LKS Sobpol Konopnica – LuKS 
Juvenia Wysokienice 3:0 (w.o.). 
Na boisku 1:5 (1:2); br.: Patryk 
Binkowski (42) – Bartłomiej Kuba 
2 (40 i 43), Tomasz Rosa (47) i mi-
chał Sala 2 (59 i 67).

 LKS Sokół Popów Głowieński 
– GKS Bedlno 3:0 (w.o.). Bedlno 
wycofało się z rozgrywek.

 LKS Sokół regnów – rKS 
Mazovia rawa Mazowiecka 0:3 
(w.o.). Gospodarze nie zebrali 
składu.

2. runda Pucharu Polski:
 MLKS Widok Skierniewice – 

GKS Manchatan Nowy Kawę-
czyn (s, godz. 15.00)

 LZS Muskador Wola Pęko-
szewska – rKS Mazovia rawa 
Mazowiecka (s, godz. 17.00)

 KS oSP Iskra Głowno – KS Pe-
likan II Łowicz (n, godz. 11.00)

 LZS Dar Placencja – SKF Zryw 
Wygoda (n, godz. 11.15)

 LKS Victoria Zabostów Duży 
– GKS olimpia Chąśno (n, godz. 
11.30)

 LKS Vagat Domaniewice – LKS 
Korona Wejsce (n, godz. 11.30)

 LKS Sokół Popów Głowieński 
– LZS Victoria Bielawy (n, godz. 
12.00) 

 LKS Sobpol Konopnica – GLKS 
olimpia Jeżów (n, godz. 16.00)

 oldboy Mazovia rawa Mazo-
wiecka – GLKS Wołucza



31www.lowiczanin.info nr 30      23 lipca 2020         

Nowy łowiczanin Tygodnik ziemi łowickiej
członek Stowarzyszenia Gazet lokalnych

WYDAWCA: 
Oficyna wydawnicza „Nowy łowiczanin”
waligórscy s.c. w łowiczu
99-400 łowicz, ul. Pijarska 3a, tel./fax 46 837-46-57, 
e-mail: redakcja@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 łowicz, skrytka pocztowa 68.
Kontakt w sprawie wydania dla Żychlina i okolic: 
tel. 796-455-333, e-mail: zychlin@lowiczanin.info 

rEDAKCJA: 
redaktor naczelny: wojciech waligórski 
Dyrektor zarządzający: ewa mrzygłód-waligórska

Dziennikarze: 
Dorota Grąbczewska, Agnieszka Antosiewicz,
Tomasz Bartos, marcin A. Kucharski, 
Tomasz matusiak, mirosława wolska-Kobierecka;
marcin Ranachowski i Paweł A. Doliński (sport) 

Stale współpracuje: 
mł. asp. urszula Szymczak (kronika policyjna) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania  
nadesłanych tekstów, zmiany ich tytułów,  
dodawania śródtytułów. 
Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem: (46 837-37-51,  
46 830-34-08), e-mailem (reklama@lowiczanin.info) 
lub osobiście w biurze ogłoszeń, ul. Pijarska 3a,  
w pon., wt. i pt. w godz. 7.30-18.00,  
śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 20, a także przez www.lowiczanin.info
Skład tekstu własny. 

Druk: POlSKA PReSS Sp. z o.o. 
90-532 łódź, ul. Skorupki 17/19.

Nakład Nowego łowiczanina 6.950 egz. 
Nakład wraz z wydaniem głowieńskim  
(wieści z Głowna i Strykowa):  
8.700 egz.

100%
własności polskiej

Piłka nożna | Przygotowania do nowego sezonu GKS Bedlno

Obóz sportowy GKS Bedlno w Choceniu 
Od 16 do 19 lipca 
grupa dwudziestu 
trzech zawodników 
seniorów  
oraz juniorów GKS 
Bedlno przebywała  
na obozie sportowym 
w Choceniu. 

Uczestnicy wyjazdu odby-
li szereg treningów na siłowni, 
hali sportowej oraz boisku piłkar-
skim. Znakomita pogoda sprzy-
jała pracy dzięki czemu wszyst-
kie zaplanowane zajęcia odbyły 
sie bez przeszkód. W trakcie po-
bytu zespół rozegrał również dwa 
mecze sparingowe z drużynami  
z ligi okręgowej województwa ku-
jawsko – pomorskiego. Oba za-
kończyły się porażką, jednak ze 
swoich występów zespół z Bedl-
na może być zadowolony – biorąc 
pod uwagę trudy treningów oraz 
brak kilku ważnych zawodników. 

Jeden mecz rozegrali również ju-
niorzy GKS Bedlno, którzy po 
znakomitej grze wygrali ze Zgodą 
Chodecz. 

Prócz zajęć treningowych 
uczestnicy mieli również czas na 
rozegranie turnieju plażowej pił-
ki siatkowej oraz odpoczynek nad 
pobliskim jeziorem. Sztab szko-

leniowy GKS Bedlno jest bardzo 
zadowolony z wykonanej pracy 
oraz warunków, jakie były zapew-
nione podczas pobytu w Choce-
niu. – Mamy nadzieję, że wszyst-
ko nad czym pracowaliśmy przez 
te kilka dni pozytywnie odbije się 
na naszej postawie podczas me-
czów mistrzowskich – podsumo-

wuje prezes GKS Bedlno, Kamil 
Gałązka.  Info: GKS Bedlno

 Lubienianka Lubień Kujawski 
– GKS Bedlno 3:2

 GKS Baruchowo – GKS Bedlno 
3:1

 GKS Bedlno (junior) – Zgoda 
Chodecz 6:2

Piłka nożna | mecze sparingowe Piłki Nożnej 

Kolejne sparingi KS Kutno 
KS Sand Bus Kutno 
ponownie  
w minionym tygodniu 
zmierzył się  
w dwóch spotkaniach 
kontrolnych. 

W sobotę, 18 lipca piłkarze KS 
Kutno udali się do Konina, gdzie 
zagrali przeciwko tamtejszemu 
Górnikowi (III liga). W składzie 
kutnowskiej drużyny wystąpiło 
czterech zawodników testowa-
nych. Autorami bramek dających 

zwycięstwo KS Kutno byli: Bu-
jalski, Szczepański i Marcioch. 
Spotkanie w Koninie znakomi-
cie rozpoczęło się dla przyjezd-
nych z Kutna, gdyż w 8. minucie 
KS wyszedł na prowadzenie po 
strzale Bujalskiego. Po upływie 
dziesięciu minut na 0:2 dla kut-
nian wynik podwyższył Szcze-
pański. Gospodarzom nie udało 
się ani razu pokonać bramkarza 
KS Kutno. 

Po zmianie stron długo żadna 
z drużyn nie oddała celnego tra-
fienia, sztuka ta udała się Mar-
ciochowi, który w 60. minucie 

gry do korzystnego dla zespołu 
z Kutna wyniku, dodał trzeciego 
gola. Takim wynikiem ostatecz-
nie zakończyło się sobotnie spo-
tkanie kontrolne w Koninie. 

Natomiast w niedzielę, 19 lipca 
– kutnowski zespół podejmował  
u siebie drużynę Wisła Płock II. 
Należy dodać, że w  składzie re-
zerw Wisły znalazło się kilku za-
wodników, którzy na co dzień 
trenują z pierwszym składem eks-
traklasowej drużyny z Płocka. Jed-
nak to piłkarze KS przez większą 
część spotkania przeważali nad 
przyjezdnymi, w  pewnym mo-

mencie prowadzili 3:1. Wisła II 
Płock zdołała jednak wyrównać 
i  mecz zakończył się wynikiem 
remisowym 3:3. 

Następny mecz sparingowy ze-
spół KS Kutno zagra w sobotę  
25 lipca, a ich sparingpartnerem 
będzie Unia Skierniewice.  mr

Skład KS Sand-Bus Kutno  
w sobotnim meczu z Górni-
kiem Konin: wielgus, Kowalczyk, 
Dąbrowski, Bujalski, Kralkowski, 
Szczepański, marcioch, Błażej-
czyk, Ostrowski, czterech zawodni-
ków testowanych.

 Górnik Konin – KS Sand-Bus 
Kutno 0:3

 KS Sand-Bus Kutno – Wisła II 
Płock 3:3

Piłka nożna | Puchar Polski 

Półfinaliści w komplecie
Znamy już komplet 
półfinalistów 
wojewódzkich rozgrywek 
Pucharu Polski sezonu 
2019/2020.

Do Jutrzenki Warta, która 
awans wywalczyła w środę 15 
lipca, dołączyły w sobotę 18 lip-
ca trzy kolejne drużyny: Pelikan 
Łowicz, Warta Sieradz i RKS Ra-
domsko. 

Trzecioligowy Pelikan grał 
na wyjeździe z występującymi  
w klasie okręgowej rezerwami 
Widzewa, a zwycięstwo zapew-

nił sobie dopiero w szóstej serii 
rzutów karnych. Po 90. minutach 
i dogrywce był bezbramkowy re-
mis.

Dwa pozostałe ćwierćfina-
ły zakończyły się zwycięstwa-
mi gospodarzy 2:1. W takich 
rozmiarach Warta ograła Polo-
nię Piotrków Trybunalski (bram-
ki:  Marcin Kobierski i Mariusz 
Woźniak dla Warty, Mateusz Ja-
kubiak dla Piotrcovii), a RKS po-
konał Unię Skierniewice (bram-
ki:  Konrad Niedzielski i Jakub 
Rozwandowicz dla RKS, Konrad 
Kowalczyk dla Unii). 

Info: Łódzki Związek Piłki Nożnej

Piłka siatkowa | wakacje z Volley Team Żychlin

Zajęcia siatkarskie w Żychlinie
Stowarzyszenie Volley 
Team Żychlin, które 
zorganizowało treningi 
piłki plażowej  
ma już za sobą 
pierwsze zajęcia  
z młodymi adeptami tej 
dyscypliny sportu. 

Treningi plażówki będą od-
bywały się przez okres wakacji 
– w poniedziałki, środy i piątki, 
w godzinach od 11:00 do 14:30. 
Miejscem treningów są boiska 
do siatkówki plażowej na stadion 
miejskim w Żychlinie (ul. Waryń-
skiego 8). 

Każdy z uczestników zajęć re-
kreacyjno-sportowych z zakresu 
siatkówki plażowej z Volley Team 

Żychlin ma zapewnioną dobrą za-
bawę, w trakcie zajęć organiza-
tor zapewnia uczestnikom wodę 

do picia.  Biorący udział w zaję-
ciach doskonalą swe umiejętności 
siatkarskie, ćwicząc odbicia pod 
okiem trenera – reprezentującego 
stowarzyszenie Volley Team Ży-

chlin. Uczestnicy treningów po-
dzieleni zostali na dwie grupy: 
początkujących i średniozaawan-
sowanych. Bliższe informacje  
i zapisy pod nr telefonu organiza-

tora (Volley Team Żychlin): 609-
262-446. 

Na zakończenie treningów siat-
karskich organizatorzy przewidują 
Turniej Siatkarski.  mr

uczestnicy zajęć rekreacyjno-sportowych „wakacje z Volley Team Żychlin”. 
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Na stadionie miejskim w Żychlinie odbyły się już pierwsze treningi 
piłki plażowej dla dzieci i młodzieży pod nazwą „wakacje z Volley 
Team Żychlin”. 
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Drużyna juniorów GKS Bedlno biorąca udział w obozie przygotowawczym w Choceniu.
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Piłkarze GKS podczas obozu korzystali z siłowni. 
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Piłka siatkowa | I Turniej w Siatkówce Plażowej o Puchar Dyrektora OSiR w łowiczu 

Zespół z Żychlina na 5/6 miejscu
W sobotę, 18 lipca, rozegrano po raz pierwszy 
Turniej w Siatkówce Plażowej o Puchar Dyrektora 
OSiR w Łowiczu. Miejscem rozegrania  
zawodów były boiska do plażówki  
przy I Liceum Ogólnokształcącym  
im. Józefa Chełmońskiego w Łowiczu. 

Organizatorzy przedsięwzięcia 
to Otwarte Mistrzostwa Łowicza 
w Siatkówce Plażowej. W turnieju 
wzięły udział 22 pary siatkarskie. 
W zawodach rywalizowali zawod-
nicy z: Głowna, Łowicza, Płocka, 
Zgierza, Łodzi, Koła, Żychlina. 
Mecze rozgrywano na dwóch bo-
iskach, systemem brazylijskim, je-
den set do 21 punktów. Z bardzo 
dobrej strony zaprezentowa-
li się zawodnicy z Żychlina, 
grający w drużynie w skła-
dzie: Filip Filiński i Adam Fi-
liński. Zajęli oni V-VI miejsce w 
turnieju. Puchar Dyrektora OSiR 
w Łowiczu trafił w ręce drużyny: 
Adriana Broniarka (Zgierz) i Bar-
tosza Jabłońskiego (Zgierz). Pod-
czas zawodów obowiązywały za-
sady bezpieczeństwa związane 
z przeciwdziałaniem zagrożeniu 
koronawirusem SARS-CoV-2.  mr

WYNIKI turNIEJu:
runda I (lewa strona): 

 wojtek Kukieła (Głowno) / hu-
bert Antczak (Głowno) – Patryk 
Pawlak (Ozorków) / Seweryn 
Sztekmiller (Ozorków) 21:14

 Damian Janicki (Głowno) / Jan 
Cieślak (Głowno) – Szymon Stel-
masik (Koło) / mariusz Ograbek 
(Koło) 21:12

 Bartosz Jabłoński (zgierz) / Ad-
rian Broniarek (zgierz) – Paweł 
Tomala (łowicz) / Jakub Kukieła 
(łowicz) 21:9

 Dominik zabost (łowicz) / Oskar 
Klimkiewicz (łowicz) – Albert mi-
siura (łowicz) / Olek heivakh (ło-
wicz) 21:8

 marcin Kołodziejski (Żyrardów) 
/ łukasz lewandowski (Płock) – 
eryk Kukieła (łowicz) / Kacper 
Kurczak (łowicz) 21:13

 Dawid Pawlak (łowicz) / Jan ma-
rat (Skierniewice) wolny los

 Dominik Niedbałka (Nieborów) / 
Jakub Gawryszczak (łowicz) – Do-
minik leszczyński (łódź) / wiktor 
Polak (łódź) 10:21

 Cezary markus (Głowno) / Patryk 
Rajewski (Głowno) wolny los

runda II (lewa strona): 
 Dąbrowski mateusz (Głowno) / 

Arkitek Kacper (łódź) – wojtek Ku-
kieła (Głowno) / hubert Antczak 
(Głowno) 8:21

 Damian Janicki (Głowno) / Jan 
Cieślak (Głowno) – Cezary Doło-
wiec (Dobrów) / Przemysław Cie-
choński (Kamieniec) 21:14

 Rafał Dudziński (łowicz) / Adam 
Kostrzębski (Goleńsko) – Bartosz 
Jabłoński (zgierz) / Adrian Bronia-
rek (zgierz) 10:21

 Dominik zabost (łowicz) / Oskar 
Klimkiewicz (łowicz) – Jakub za-
górowicz (łowicz) / Dominik Pac-
ler (Sypień) 11:21

 Damian Krysztofczyk (Głowno) 
/ Dominik miśkiewicz (Głowno) – 
marcin Kołodziejski (Żyrardów) / 
łukasz lewandowski (Płock) 14:21

 Dawid Pawlak (łowicz) / Jan 
marat (Skierniewice) – filiński filip 
(Żychlin) / filiński Adam (Żychlin) 
21:13

 marcin moszczyński (Głowno) / 
Damian Gawrych (Głowno) – Do-
minik leszczyński (łódź) / wiktor 
Polak (łódź) 21:18

 Cezary markus (Głowno) / Pa-
tryk Rajewski (Głowno) – mateusz 
Kosiorek (świeryż Drugi) / Patryk 
Kwasek (łowicz) 21:15

runda III (lewa strona): 
 Kukieła / Antczak – Janicki / Cie-

ślak 0:21
  Jabłoński / Broniarek – zagóro-

wicz / Pacler 21:11
 Kołodziejski / lewandowski – 

Pawlak / marat 25:23

 moszczyński / Gawrych – mar-
kus / Rajewski 21:14

o wejście do półfinału  
(lewa strona): 

  Janicki / Cieślak – Jabłoński / 
Broniarek 21:23

 Kołodziejski / lewandowski – 
moszczyński / Gawrych 21:17

Miejsca 17-22 (prawa strona): 
 Dąbrowski / Arkitek – wolny los
 Niedbałka / Gawryszczak – Do-

łowiec / Ciechoński 21:19
 Dudziński / Kostrzębski – wolny 

los
 Kukieła / Kurczak – zabost / 

Klimkiewicz 21:8
 misiura / heivakh – Krysztofczyk 

/ miśkiewicz 7:21
 Tomala / Kukieła – filiński / filiń-

ski 9:21
 Stelmasik / Ograbek – leszczyń-

ski / Polak 17:21
 Pawlak / Sztekmiller – Kosiorek / 

Kwasek 21:10

Miejsca 13-16 (prawa strona): 
 Dąbrowski / Arkitek – Niedbałka 

/ Gawryszczak 22:20
 Dudziński / Kostrzębski – Kukie-

ła / Kurczak 21:15
 Krysztofczyk / miśkiewicz – filiń-

ski / filiński 21:23
 leszczyński / Polak – Pawlak / 

Sztekmiller 21:11

Miejsca 9-12 (prawa strona): 
 Dąbrowski / Arkitek – zagóro-

wicz / Pacler 16:21
 Dudziński / Kostrzębski – Kukie-

ła / Antczak 21:0
 filiński / filiński – markus / Ra-

jewski 21:10
 leszczyński / Polak – Pawlak / 

marat 21:16

Miejsca 7-8 (prawa strona): 
 zagórowicz / Pacler – Dudziński 

/ Kostrzębski 21:17
 filiński / filiński – leszczyński / 

Polak 21:18

ćwierćfinały 5-6  
(prawa strona):

 moszczyński / Gawrych – zagó-
rowicz / Pacler 21:11

  Janicki / Cieślak – filiński / filiń-
ski 21:15

Mecze półfinałowe: 
  Jabłoński / Broniarek – mosz-

czyński / Gawrych 21:19
 Kołodziejski / lewandowski – Ja-

nicki / Cieślak 14:21

Mecz o 3. miejsce: 
 moszczyński / Gawrych – Koło-

dziejski / lewandowski 21:16

Mecz o 1. miejsce: 
  Jabłoński / Broniarek – Janicki / 

Cieślak 21:18

obóz sportowy  
GKS Bedlno
w Choceniu. str. 31

Wakacje
z Volley team Żychlin
– treningi piłki plażowej. str. 31

KALENDArZ 
IMPrEZ 
SPortoWYCH

Drużyna siatkarska z Żychlina w składzie: Filip Filiński i Adam Filiński wzięli udział w I Turnieju w Siatkówce 
Plażowej o Puchar Dyrektora OSiR w łowiczu. 
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Aż 22 pary zagrały o Puchar łowicza.
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KoLEJNoŚć KońCoWA:
1. Bartosz Jabłoński (zgierz) / Adrian Broniarek (zgierz) 
2. Damian Janicki (Głowno) / Jan Cieślak (Głowno)
3. marcin moszczyński (Głowno) / Damian Gawrych (Głowno)
4. marcin Kołodziejski (Żyrardów) / łukasz lewandowski (Płock)

5-6. Jakub zagórowicz (łowicz) / Dominik Pacler (Sypień)
Filiński Filip (Żychlin) / Filiński Adam (Żychlin)

7-8. Rafał Dudziński (łowicz) / Adam Kostrzębski (Goleńsko)
Dominik leszczyński (łódź) / wiktor Polak (łódź)

9-12. Dąbrowski mateusz (Głowno) / Arkitek Kacper (łódź)
wojtek Kukieła (Głowno) / hubert Antczak (Głowno)
Cezary markus (Głowno) / Patryk Rajewski (Głowno)
Dawid Pawlak (łowicz) / Jan marat (Skierniewice)

13-16. Dominik Niedbałka (Nieborów) / Jakub Gawryszczak (łowicz)
eryk Kukieła (łowicz) / Kacper Kurczak (łowicz)
Damian Krysztofczyk (Głowno) / Dominik miśkiewicz (Głowno)
Patryk Pawlak (Ozorków) / Seweryn Sztekmiller (Ozorków)

17-22. Dołowiec (Dobrów) / Przemysław Ciechoński)
Dominik zabost (łowicz) / Oskar Klimkiewicz (łowicz)
Albert misiura (łowicz) / Olek heivakh (łowicz)
Paweł Tomala (łowicz) / Jakub Kukieła (łowicz)
Szymon Stelmasik (Koło) / mariusz Ograbek (Koło)
mateusz Kosiorek (świeryż Drugi) / Patryk Kwasek (łowicz)

CZWArtEK, 23 LIPCA:
 12.00 – Boisko sportowe Or-

lik w łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19; „Sportowe Wakacje 
2020”: Gry i zabawy – szkoły 
podstawowe;

SoBotA, 25 LIPCA:
 10.00 – Stadion miejski im. 

10 Pułku Piechoty w łowiczu,  
ul. Jana Pawła II 3; Sparingowy 
mecz piłki nożnej trampkarzy 
C1: MuKS Pelikan-2006 Ło-
wicz – MKP Boruta Zgierz;

 17.30 – Boisko sportowe  
w Placencji; 2. runda Pucharu 
Polski „Skierniewice”: LZS 
Dar Placencja – SKF Zryw 
Wygoda; 

NIEDZIELA, 26 LIPCA:
 10.30 – Boisko sportowe  

w SP nr 1 im. Józefa Piłsudskie-
go w Głownie, ul. Plac Reymon-
ta 2; 2. runda Pucharu Polski 
„Skierniewice”: KS-oSK Iskra 
Głowno – KS Pelikan II Ło-
wicz;

 11.00 – Boisko sportowe  
w Bełchowie, ul. Piaskowa 2A; 
Sparingowy mecz piłki noż-
nej: LKS Pogoń Bełchów – 
LZS olimpia Niedźwiada;

 11.30 – Boisko sportowe przy 
SP im. Jana Pawła II w Domanie-
wicach, ul. Główna 13; 2. runda 
Pucharu Polski „Skierniewi-
ce”: LKS Vagat Domaniewice 
– LKS Korona Wejsce;

 11.30 – Boisko sportowe  
w Kompinie; 2. runda Pucharu 
Polski „Skierniewice”: LKS 
Victoria Zabostów Duży – 
GKS olimpia Chąśno;

WtorEK, 28 LIPCA:
 12.00 – Boisko sportowe Or-

lik w łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19; „Sportowe Wakacje 
2020”: Gry i zabawy – szkoły 
podstawowe;

CZWArtEK, 30 LIPCA:
 12.00 – Boisko sportowe Or-

lik w łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19; „Sportowe Wakacje 
2020”: Gry i zabawy – szkoły 
podstawowe;

PIątEK, 31 LIPCA:
 18.15 – Boisko sportowe  

w wygodzie, wygoda 2; 1. ko-
lejka klasy okręgowej „Keeza 
Skierniewice”: SKF Zryw Wy-
goda – LKS Pogoń Bełchów.

SoBotA, 1 SIErPNIA:
 9.00-10.00 – Korty Tenisowe  

w łowiczu, ul. Powstańców 
1863 roku; Nauka gry w tenisa 
ziemnego.  Gogo


